
ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ 

ပထမအႀကိမ ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေ၀း 

ပထမေန႔မွတ္တမ္း 

 

၁၃၇၄ ခုႏွစ္၊ နတ္ေတာ္လဆန္း   ၁၂  ရက ္

(၂၀၁၃  ခုႏွစ္၊  ဇန္နဝါရီလ  ၉  ရက)္ 

(ဗုဒၶဟူးေန႔) 

 

 ေနျပည္ေတာ္ရွ ိျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးခန္းမတြင္ ပထမအႀကိမ ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔ကိ ုနံနက ္၁၀း၀၀ နာရီအခ်ိန္၌ စတင္က်င္းပပါသည္။  

[ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒အျဖစ္ သူရဦးေ႐ႊမန္းက ေဆာင္႐ြက္ၿပီး၊ အခမ္းအနားမႉးအျဖစ ္

 ဦးတင္ဝင္းေအာင္၊ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္၊ လႊတ္ေတာ္႐ုံးက ေဆာင္႐ြက္ပါသည္။] 

အခ်ိန္ ၊ ၁၀း၀၀။    

 အခမ္းအနားမွဴး။ ။ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ယခုအခ်ိန္ကစၿပီး ျပည္ေထာင္စု 

သမၼတ ျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ပထမေန႔ အစီအစဥ္ 

စတင္ပါေတာ့မယ္။  

 ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးမွာ လႊတ္ေတာ္႐ုံး၊ ဒတုိယ 

ၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္၊ ကၽြန္ေတာ္ ဦးတင္ဝင္းေအာင္က အခမ္းအနားမႉးအျဖစ ္ေဆာင္႐ြက္မွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာဥ္ကၠ႒ ေနရာယူျခင္း 

 အခမ္းအနားမွဴး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ႂကြေရာက္လာပါၿပီခင္ဗ်ား။  

[ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒သည္ ဥကၠ႒အတြက္သတ္မွတ္ထားသည့္ စင္ျမင့္ေပၚသို႔ ႂကြေရာက္ 

ေနရာယူပါသည္။] 

ဥကၠ႒။  ။ အားလုံးမဂၤလာပါ။ 

 အခမ္းအနားမွဴး။ ။ အားလုံးထိုင္ႏိုင္ၾကပါၿပီခင္ဗ်ား။ 



တပ္မေတာ္သားျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ငါး ဦး ကတိသစၥာျပဳျခင္းႏွင့္  ကတိသစၥာ ျပဳလႊာေပၚတြင္ 

လက္မွတ္ေရးထိုးျခင္း   

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္ေထာင္စုေ႐ြးေကာက္ပြဲ ေကာ္မရွင္၏ 

၂၀၁၂ ခုႏွစ္၊ ႏိုဝင္ဘာလ ၆ ရက္ ရက္စြဲပါေၾကညာခ်က္အမွတ ္ (၄၆/၂၀၁၂) အရ တပ္မေတာ္သား 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေနျပည္ေတာ္တိုင္းစစ္ဌာနခ်ဳပ္မွ ဗိုလ္မႉး ေက်ာ္ေက်ာ္သက္၊ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ 

ဇန္နဝါရီလ ၃ ရက္ေန႔ ရက္စြဲပါေၾကညာခ်က္အမွတ ္ (၁/၂၀၁၃) အရ ေတာင္ငူေလတပ္စခန္းဌာနခ်ဳပ္မွ 

ဗိုလ္မႉးျပည့္ၿဖိဳးေက်ာ္၊ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလ ၈ ရက္ေန႔ ရက္စြဲပါေၾကညာခ်က္အမွတ ္ (၂/၂၀၁၃) အရ 

တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ ္ အမွတ(္၃) တပ္မေတာ္ တန္းျမင့္ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းမွ 

ဒုတိယဗိုလ္မႉးႀကီးမိုးေက်ာ္ဦး အမွတ(္၆) တပ္မေတာ္တန္းျမင္ ့ ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းမွ ဒုတိယဗိုလ္မႉးႀကီး 

ေဇာ္ေဇာ္ျမင့္ အမွတ(္၁၀) တပ္မေတာ္တန္းျမင္ ့ ေလ့က်င့္ေရးေက်ာင္းမွ ဒုတိယဗိုလ္မႉးႀကီးျမတ္ကိ ု စုစုေပါင္း 

တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ ္ ငါး ဦး အစားထိုးေျပာင္းလထဲားရွိတာရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ငါးဦး အေနျဖင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာဥပေဒပုဒ္မ ၈ ပုဒ္မခြဲ (ခ) အရ 

ဥကၠ႒ေရွ႕ေမွာက္မွာ ကတိသစၥာျပဳၿပီး လက္မွတ္ေရးထိုးရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ယခုကတိသစၥာျပဳရမည့္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ား မိမိစားပြဲေပၚရွ ိ ကတိစၥာျပဳလႊာမ်ားကိုယူေဆာင္ၿပီး စင္ျမင့္ေရွ႕သတ္မွတ္ထားတဲ့ေနရာမွာ 

ေနရာယူေပးဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္က ကတိသစၥာကိုတိုင္ေပးတဲ့အခါ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ငါးဦးက လိုက္ဆိုဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ ယခ ု ကတိသစၥာျပဳပါမယ္။ အစည္းအေဝးခန္းမအတြင္းမွာရွိ ပုဂၢိဳလ္အားလုံး 

မတ္တတ္ရပ္ေပးဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ စတင္ပါ့မယ္။ ဥကၠ႒က ကၽြႏ္ုပ္လို႔ေျပာတဲ့အခါမွာ ကိုယ္စားလွယ ္

အသစ္မ်ားအေနနဲ႔ မိမိနာမည္ကိုေဖာ္ျပလိုက္ဆိုေပးပါ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ကတိ 

သစၥာျပဳခ်က္- 

[ဥကၠ႒က ေအာက္ပါအတိုင္း ကတိသစၥာကိုတိုင္ေပး၍ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္  ငါးဦးက 

ကတိသစၥာျပဳပါသည္။] 

 “ကၽြႏ္ုပ္ ---------------- သည္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အျဖစ ္ ေ႐ြးခ်ယ္ခံရၿပီးျဖစ္သျဖင့္ 

ႏိုင္ငံေတာ္ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒကိ ု ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေစာင့္ေရွာက္ၿပီး ႏိုင္ငံေတာ္၏ ဥပေဒမ်ား ကိုလည္း 

လိုက္နာပါမည္။ ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ႏွင္ ့ ႏိုင္ငံသားမ်ားအေပၚ သစၥာေစာင္ ့ သိ႐ိုေသပါမည္။ 

ျပည္ေထာင္စုမၿပိဳကြဲေရး၊ တိုင္းရင္းသားစည္းလုံးညီၫြတ္မႈမၿပိဳကြဲေရး၊ အခ်ဳပ္အျခာ အာဏာ 

တည္တံ့ခိုင္ၿမေဲရးတို႔ကိ ု ထာဝစဥ္ဦးထိပ္ပန္ဆင္ေဆာင္႐ြက္ပါမည္။ ထို႔ျပင္ ယခ ု ကၽြႏ္ုပ္ ထမ္းေဆာင္မည္ 

ျဖစ္ေသာ တာဝန္ဝတၱရားမ်ားကိ ု ေျဖာင့္မတ္မွန္ကန္စြာ ေဆာင္႐ြက္မည္ဟ ု ေလးနက္ တည္ၾကည္စြာ 

ကတိသစၥာျပဳပါသည္။” 

 ဥကၠ႒။  ။ အားလုံးထိုင္ႏိုင္ပါၿပီ။ 

 ဥကၠ႒။  ။ယခု ကတိသစၥာျပဳၿပီးသည့္ ကိုယ္စားလွယ္ငါးဦးဟာ မိမိအတြက ္ သတ္မွတ ္

ထားတဲ့ေနရာေရာက္ရွိၿပီးတဲ့ေနာက ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ကတိသစၥာျပဳလႊာ ေပၚတြင္ 

မိမိရ႕ဲအမည္၊ ရာထူးကိုေရးသားၿပီး လက္မွတ္ေရးထိုး၍ အစည္းအေဝးအၿပီးမွာ လႊတ္ေတာ္႐ုံးသို႔ 

ကတိသစၥာျပဳလႊာကိုအပ္ႏွံရန ္ျဖစ္ပါတယ္။ 



ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ အစည္းအေဝး အထေျမာက္ေၾကာင္းႏွင့္ စတင္က်င္းပေၾကာင္း ေၾကညာျခင္း    

 ဥကၠ႒။  ။လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ဒီကေန႔က်င္းပတဲ ့ ပထမအႀကိမ္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔မွာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

စိစစ္ေရးေကာ္မတီရ႕ဲတင္ျပခ်က္အရ အစည္းအေဝးသို႔တက္ေရာက္ခြင့္ရွိတဲ ့ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္

၄၂၉ ဦး ရွိတဲ့အနက ္ ၃၉၇ ဦး တက္ေရာက္ပါတယ္။ အစည္းအေဝးသို႔ တက္ေရာက ္ ခြင့္သူဦးေရစုစုေပါင္းရ႕ဲ 

၉၂.၅၄ ရာခိုင္ႏႈန္းရွိတဲ့အတြက ္အစည္းအေဝးအထေျမာက္ေၾကာင္းႏွင့္ စတင္က်င္းပေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

အစည္းအေဝးအစီအစဥ္ျဖန္႔ေဝထားေၾကာင္း တင္ျပျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၄ 

နည္းဥပေဒခြဲ(ခ)အရ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔ အစီအစဥမ္်ားကို 

ႀကိဳတင္ျဖန္႔ေဝထားတဲ့အတိုင္း ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္သြားပါမယ္။ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ခြင့္ပန္ၾကားျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ ယခု အစည္းအေဝးမတက္ေရာက္ႏိုင္တဲ ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အတြက ္ 

ခြင့္ပန္ၾကားရန္ ျဖစ္ပါတယ္။  

 ဦးေမာင္ဦး(ဥကၠ႒၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလယွ္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတီ)။    ။ေလးစား အပ္ပါေသာ 

ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ယေန႔ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလ ၉ ရက ္ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ပထမေန႔သို႔ တက္ေရာက္ခြင့္ရွိသည့္ တက္ေရာက္ႏိုင္ျခင္း မရွိသည့္ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၏ ခြင့္ပန္ၾကားမႈအေျခအေနအား ကၽြန္ေတာ္ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားစိစစ္ေရးေကာ္မတ ီ ဥကၠ႒မွ စုေပါင္းခြင့္ပန္ၾကားခြင့္ျပဳရန္ ဦးစြာတင္ျပ အပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

ယေန႔ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးသို႔ တက္ေရာက္ခြင့္ရွိသ ူ ၄၂၉ ဦး၊  ယေန႔ တက္ေရာက္သ ူ ၄၂၉ ဦး  

ခြင့္ပန္ၾကားထားသူ ၃၂ ဦးျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ခြင့္မဲ့ပ်ကက္ြက္သူမရွိပါ။ ခြင့္ပန္ၾကားသူ ၃၂ ဦးရ႕ဲ 

အေျခအေနအေသးစိတ္ကိ ုဆက္လက္တင္ျပအပ္ပါတယ-္ 

 (၁)  ေရျဖဴမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးဝင္းဦး ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥအတြက ္ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၂)  ခရမ္းမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေမာင္ေမာင္သိမ္း ေဆးစစ္ရန္ရွိပါသျဖင့္ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၃)  ထားဝယ္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးၾကည္မင္း က်န္းမာေရးအရ ခြင္ ့၃ ရက္၊  

 (၄) မလႈိင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေအးေမာက ္ျပည္ပခရီးစဥ္အရ ခြင့္ ၁၀ ရက္၊ 

 (၅)  ဝမ္းတြင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးသန္းျမင့္ ျပည္ပခရီးစဥ္ ခြင့္ ၁၀ ရက္၊  

 (၆)  စဥ့္ကိုင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးၾကည္ၿပဳံး က်န္းမာေရးအရ ခြင့္ ၂ ရက္၊ 

 (၇)  ဂြမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးၾကည္သာ ျပည္ပခရီးစဥ္  



 (၈)  မင္းဘူးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေအးသ ူက်န္းမာေရးအရ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၉)  ေတာင္တြင္းႀကီးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးသန္းဝင္း မိခင္၏နာေရးကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၁၀)  ေခ်ာင္းဆုံမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးလွေမာင္ ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၁၁)  အင္ဂ်န္းယန္မဆဲႏၵနယ္မ ွေဒၚဒြဲဘူ ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥအတြက ္ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၁၂)  သုံးခြမဆဲႏၵနယ္မ ွေဒၚစုစုလြင ္ျပည္ပေဆးကုခံရန္အတြက ္အစည္းအေဝးၿပီးဆုံးသည္ အထိ၊  

 (၁၃) စမ္းေခ်ာင္းမဆဲႏၵနယ္မွ ဦးစိုးဝင္း ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၁၄) ေဆာ့ေလာ္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေဇာင္းေခါင္ ကိုယတ္ိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန ္ကိစၥရွိပါသျဖင္ ့ခြင့္ ၂၉ ရက္၊ 

 (၁၅) လဟယ္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးဆားမူ ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၁၆) ေလရွီးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးရွိသီး ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၁၇) ဟုမၼလင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေအး ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၁၈) တန္႔ဆည္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးတင္ျမင့္ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးေဆာင္႐ြက္ရန္ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၁၉) ခႏၲီးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးလွထြန္း ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးကိစၥေဆာင္႐ြက္ရန ္ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၂၀) ကၽြန္းစုမဆဲႏၵနယ္မ ွေဒၚတင္တင္ရ ီက်န္းမာေရး ခြင့္ ၁ ရက္၊ 

 (၂၁) ဝါးခယ္မဆဲႏၵနယ္မ ွေဒၚျမင့္ျမင့္စန္း က်န္းမာေရးကိစၥ ခြင့္ ၅ ရက္၊ 

 (၂၂) ဗိုလ္မႉးမင္းကိုဦး တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ ္ စစ္ဆင္ေရးတာဝန္အတြက္အစည္း 

အေဝးၿပီးဆုံးသည္အထိ၊ 

(၂၃) ဗိုလ္မႉးတင္ထြန္း တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ ္သင္တန္းတက္ေရာက္ရန္ကိစၥ ခြင္ ့၃၀ ရက္၊ 

 (၂၄) ဗိုလ္မႉးသက္မိုးေအာင ္သင္တန္းကိစၥ သင္တန္းၿပီးဆုံးသည္အထိ၊ 

 (၂၅) ဗိုလ္မႉးမင္းစိုး သင္တန္းတက္ေရာက္ရန္ကိစၥ အစည္းအေဝးၿပီးဆုံးသည္အထိ၊  

 (၂၆) ေက်ာက္မမဲဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေဆာင္ဆ ီကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၂၇) လခဲ်ားမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးစိုင္းေမာင္တင ္ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊  

 (၂၈) ဟိုပန္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးက်င္ဝမ္း ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၂၉) ကြမ္းလုံမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေဟာ္ေရွာက္ခ်မ္း က်န္းမာေရးကိစၥအတြက ္ခြင့္ ၁၃ ရက္၊ 

 (၃၀) ေက်းသီးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးစိုင္းအြမ္ဆိုင္မိုင္း ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 



 (၃၁) မိုင္းကိုင္မဆဲႏၵနယ္မ ွဦးစိုင္းထြန္းေအး ကိုယ္တိုင္ေဆာင္႐ြက္ရန္ကိစၥ ခြင့္ ၃ ရက္၊ 

 (၃၂) တာခ်ီလိတ္မဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးစိုင္းသိန္းေအာင္ ခြင့္ ၂ ရက္၊ စုစုေပါင္း တင္ျပသ ူ ၃၂ ဦးအား 

အစည္းအေဝးမွ ခြင့္ျပဳႏိုင္ပါရန္တင္ျပအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

 ဥကၠ႒။  ။ ခြင့္ျပဳပါတယ္။ 

  ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝးတက္ေရာက္မႈ အေျခအေနကိ ုမွတ္တမ္းတင္ျခင္း  

 ဥကၠ႒။  ။လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ဒီကေန႔ အစည္းအေဝးမွာ တက္ေရာက ္

ခြင့္ရွိတဲ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ၄၂၉ ဦး၊ ယေန႔ ခြင့္ျပဳထားသူ ၃၂ ဦး ျဖစ္၍ လႊတ္ေတာ္က 

ခြင့္ျပဳထားသူစုစုေပါင္း ၃၂ ဦးျဖစ္ပါတယ္။ ခြင့္မဲ့ပ်က္ကြက္သူမရွိပါ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

အစည္းအေဝးတက္ေရာက္မႈအေျခအေနတင္ျပခ်က္ကိ ုလႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳ ပါသလားခင္ဗ်ား။ 

[ သုံးႀကိမ္တိုင္တိုင္ေမးျမန္းပါသည္။ လႊတ္ေတာ္ကအတည္ျပဳပါသည္။] 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳတဲ့အတြက ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္းအေဝး 

တက္ေရာက္မႈအေျခေနကိ ုအတည္ျပဳမွတ္တမ္းတင္ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး ႏွစ္သစ္မွာ မဂၤလာပါ။  

 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာဥ္ကၠ႒က ႏႈတ္ခြန္းဆက္စကားေျပာၾကားျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး ႏွစ္သစ္မွာမဂၤလာပါ။ ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ပါး 

က်န္းမာ႐ႊင္လန္းၾကၿပီး အမ်ားျပည္သူအက်ိဳး၊ တိုင္းျပည္အက်ိဳးပိုမို သယ္ပိုးထမ္းေဆာင္ႏိုင္ၾကပါေစ။ ၿငိမ္းခ်မ္းၿပီး 

သာယာခ်မ္းေျမ႕ေသာ ႏိုင္ငံအျဖစ္ ျပည္သူမ်ားနဲ႔အတူ လက္တြဲညီညီ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ၾကပါေစ။ 

ျပည္သူ႕ကိုယ္စားလွယ္မ်ား လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားပီပ ီ ႏိုင္ငံတကာ စံခ်ိန္စံၫႊန္းမီေသာ 

ျပည္သူ႕အက်ိဳးစီးပြားျဖစ္ထြန္းေစေသာ ဥပေဒမ်ား ျပည္သူ႕အက်ိဳးစီးပြားကို ကာကြယ္ေစာင့္ေရွာက္ႏိုင္ေသာ 

ဥပေဒမ်ားကို မွန္ကန္စြာျဖင္ ့ မ်ားမ်ားႏွင့္ျမန္ျမန္ျပ႒ာန္းေပးႏိုင္ၾကပါ ေစ။ တည္ဆဥဲပေဒမ်ားကိ ု ျပည္သူမ်ား 

ဥပေဒျပဳေရးအဖြဲ႕၊ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးအဖြဲ႕၊ တရားစီရင္ေရး အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ ဝန္ထမ္းမ်ားႏွင့္ 

သတင္းမီဒီယာအားလုံးက ေစာင့္ထိန္းလိုက္နာၾကရင္း အခ်င္းခ်င္း အျပန္အလွန ္ ထိန္းေက်ာင္းပူးေပါင္း 

ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ၾကပါေစ။ ႏိုင္ငံသားမ်ားရ႕ဲ မူလအခြင့္အေရး၊ ဒီမိုကေရစီအေရးလူ႕အခြင့္အေရးမ်ားကိ ု 

တရားနည္းလမ္းက်စြာျဖင္ ့ ေဖာ္ေဆာင္ျခင္း ျပဳႏိုင္ၾကၿပီး ဥပေဒစိုးမိုးျခင္း၊ တည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းျခင္းတို႔ႏွင့္အတူ 

ၿငိမ္းခ်မ္းေရးအလ်င္အျမန္ ေဖာ္ေဆာင္ႏိုင္ၾက ပါေစ လို႔ ဦးစြာ ဆႏၵျပဳရင္း ႏႈတ္ခြန္းဆက္အပ္ပါတယ္။  

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူေတြႏွင္ ့ ၎တို႔ေနထိုင္ရာေဒသမွာ အမွန္ တကယ္ 

လိုအပ္ေနတဲက့ိစၥေတြ၊ ေတြ႕ႀကဳံေနတဲ့ အခက္အခေဲတြကိ ု ကူညီေျဖရွင္းေပးဖို႔ ကူညီေဆာင္႐ြက္ေပးဖို႔ဟာ 



ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျပည္သူ႕ကိုယ္စားလွယ္ေတြမွာ တာဝန္ရွိပါတယ္။ ဒီလိ ု ေဆာင္႐ြက္ရာမွာ 

ေမးျမန္းေျပာဆိုေဆြးေႏြးမ်ဳမ်ားျဖင့္ လည္းေကာင္း၊ အဆိုျပဳတိုက္တြန္းမႈမ်ားျဖင့္ လည္းေကာင္း၊ 

ဥပေဒျပဳမႈေတြျဖင့္လည္းေကာင္း လႊတ္ေတာ္အတြင္းမွာ ေဆာင္႐ြက္ၾကရၿပီး လႊတ္ေတာတ္ျပင္မွာေတာ့ 

ျပည္သူေတြထံသြားၿပီး ျပည္သူ႕အသံ ျပည္သူ႕ဆႏၵမ်ား ၾကားေအာင ္နားေထာင ္ ျမင္ေအာင္ၾကည့္ၿပီး မွန္ကန္စြာ 

သုံးသပ္၍ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွာ တာဝန္ရွိသူေတြႏွင္ ့ သက္ဆိုင ္ တဲ့ အဖြဲ႕အစည္းမ်ားမွ တာဝန္ရွိသူေတြပါ 

တရားနည္းလမ္းတက် မၽွမၽွတတ အသိေပးေဆြးေႏြးၫိွႏႈိင္း ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မႈေတြကို 

လုပ္ေဆာင္ၾကရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါမွသာ အပ္ႏွင့္ထြင္းရမည့္ကိစၥေလးကိ ု ေပါက္ဆိန္ျဖင့္ ေပါက္စရာမလိုဘ ဲ

အခ်ိန္မီေဆာင္႐ြက္သြားႏိုင္ၾကမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါမွသာ ျပည္သူ႕ဆႏၵ ျပည္သူ႕အခြင့္အေရးႏွင့္ 

ျပည္သူ႕အက်ိဳးစီးပြားအတြက္ လက္ေတြ႕က်က် ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ၾကမွာ ျဖစ္ၾကဖို႔ ေစတနာ၊ သဒၵါထက္သန္စြာျဖင္ ့

ေဆာင္႐ြက္ေပးၾကမွာျဖစ္ပါတယ္။ ေဆာင္႐ြက္ၾကလိမ့္မယ္လို႔လည္း ယုံၾကည္ေမၽွာ္လင့္ပါတယ္။ 

ေဆာင္႐ြက္တဲ့အခါမွာလည္း ေစတနာမွန္သလိ ုလုပ္နည္းလုပ္ဟန ္မွန္ၾကဖို႔ လိုပါတယ္။  

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ယခုက်င္းပတဲ ့ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ 

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝးဟာ ျပည္သူမ်ားႏွင့္ ႏိုင္ငံေတာ္အတြက ္ အေရးႀကီး ေသာ 

စီမံကိန္း၊ ဘတ္ဂ်က(္ရသုံးမွန္းေျခ)ႏွင္ ့ အခြန္ကိစၥရပ္မ်ားကိ ု ေဆြးေႏြးအတည္ျပဳေပးရမွာ ျဖစ္သလို 

အေရးတႀကီးမျဖစ္မေန ျပ႒ာန္းေပးရမယ့္ ဥပေဒမ်ားလည္း မ်ားစြာရွိေနပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ အခ်ိန္ေပးရပါမယ္။ 

အလုပ္ေတြလည္း မ်ားမ်ားလုပ္စရာေတြရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင္ ့ မိမိတို႔၏ ေစတနာပါေသာ လုပ္အားမ်ားကို 

တန္ဖိုးရွိရွိ အသုံးခ်ႏိုင္ေရးအတြက ္အခ်ိန္ကို ေလးစားလိုက္နာၿပီး တန္ဖိုးရွိရွ ိအသုံးျပဳသြားၾကရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

အႏွစ္ခ်ဳပ္ဆႏၵျပဳလိုတာကေတာ့ ႏိုင္ငံသားမ်ား ႀကိဳးပမ္း အားထုတ္လ်က္ရွိေသာ အေျပာင္းအလဟဲာ 

ႏိုင္ငံေတာ္ႏွင္ ့ ႏိုင္ငံသားမ်ား အတြက္ေကာင္းျခင္း မဂၤလာျပည့္စုံစြာရရွိခံစားႏိုင္ၾကပါေစလို႔ ဆုေတာင္း 

ေျပာၾကားရင္း နိဂုံးခ်ဳပ္လိုက္ပါတယ္။   

ဥကၠ႒။  ။ အစီအစဥ ္၇ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပၪၥမပုံမွန္ အစည္းအေဝးနဲ႔ 

ဆ႒မပုံမွန္အစည္းအေဝး ၾကားကာလအတြင္း ဒုတိယဥကၠ႒ႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

အေနျဖင့္ ေအာက္ပါခရီးစဥ္မ်ားကို သြားေရာက္ခဲ့ပါတယ ္- 

(က) ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးနႏၵေက်ာ္စြာေခါင္းေဆာင္ေသာ ျမန္မာ 

ကိုယ္စားလွယ္အဖြဲ႕၏ ၁၉-၁၁-၂၀၁၁ ရက္မ ွ ၂၅-၁၁-၂၀၁၂ ရက္ေန႔အထ ိ ဥေရာပႏွင့္အာရွ၊ 

ဂ်ာမနီႏိုင္ငံသို႔ သြားေရာက္ခဲ့သည့္ခရီးစဥ္၊  

(ခ) ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေအာင္ႀကိဳင္ေခါင္းေဆာင္ၿပီး အမ်ိဳးသား လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးနိမ္ခင္းေပါင္ ပါဝင္ေသာ အဖြဲ႕၏ ၂၁-၁၁-၂၀၁၂ ရက္မ ွ ၂၄-၁၁-၂၀၁၂ 

ရက္ေန႔အထ ိအင္ဒိုနီးရွားႏိုင္ငံ Interface Dialogue in Parliamentary Roll in Promoting 

Interface in Inter Cultural Corporation အစည္းအေဝးသို ့ သြားေရာက္ခဲ့သည့္ခရီးစဥ္၊   

(ဂ) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေဒါက္တာျမင့္ၾကည္ ေခါင္းေဆာင္ၿပီး 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ ္ဦးေမာင္ေမာင္စိုးပါဝင္ေသာ ကိုယ္စားလွယ္အဖြဲ႕၏  ၂၃-



၁၁-၂၀၁၂ ရက္မွ ၂၅-၁၁-၂၀၁၂ ရက္ေန႔အထ ိ ဖိလစ္ပိုင္ႏိုင္ငံ ေ႐ႊ႕ေျပာင္း လုပ္သားဆိုင္ရာ 

ပါလီမန္အမတ္မ်ား၏ ညီလာခံတက္ေရာက္ရန ္သြားေရာက္ခဲ့ သည့္ခရီးစဥ္၊  

(ဃ) ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိယု္စားလွယ ္ ဦးေဌးဦးႏွင့္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ 

ဦးခက္ထိန္နန္တို႔ပါဝင္ေသာ အဖြဲ႕၏ ၃-၁၂-၂၀၁၂ ရက္မ ွ ၅-၁၂-၂၀၁၂ ရက္အထ ိဘ႐ႏူိုင္း 

ႏိုင္ငံသို႔ ခ်စ္ၾကည္ေရးသြားေရာက္ခဲ့သည့္ခရီးစဥ္၊ 

(င) ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေဒါက္တာစိုးမိုးေအာင္ ေခါင္းေဆာင္ၿပီး အမ်ိဳးသား 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ဦးတင္ယုႏွင္ ့အဖြဲ႕ဝင္တစ္ဦးပါဝင္ေသာအဖြဲ႕၏ ၅-၁၂-၂၀၁၂ ရက္မွ 

၇-၁၂-၂၀၁၂ ရက္ေန႔အထ ိ အင္ဒိုနီးရွားႏိုင္ငံ ဥပေဒျပဳဆိုင္ရာ အလုပ္႐ု ံ ေဆြးေႏြးပြဲ 

ဒုတိယပိုင္းတက္ေရာက္ခဲ့သည့္ခရီးစဥ ္ ဒီကိုယ္စားလွယ္မ်ားရ႕ဲ ခရီးစဥ္ကို လည္း 

မွတ္တမ္းတင္ထားရွိၾကမွာျဖစ္ပါတယ္။  

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ အထက္ပါခရီးစဥ ္ တင္ျပခ်က္မ်ားနဲ႔ စပ္လ်ဥ္းၿပီး 

မွတ္တမ္းတင္ရန ္ လႊတ္ေတာ္ရ႕ဲ ဆႏၵရယူလိုပါတယ္။ မွတ္တမ္းတင္ရန္အတြက ္ လႊတ္ေတာ္ က 

သေဘာတူပါသလားခင္ဗ်ား။  

[သုံးႀကိမ္တိုင္တိုင္ေမးျမန္းပါသည္။ လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူပါသည္။] 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူတဲ့အတြက ္အထက္ပါတင္ျပခ်က္မ်ားကိ ု ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္က 

မွတ္တမ္းတင္ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒ ။ အထက္ပါခရီးစဥ ္ တင္ျပခ်က္မ်ားႏွင့္ စပ္လ်ဥ္းၿပီး မွတ္တမ္းတင္ရန ္ လႊတ္ေတာ္၏ 

ဆႏၵရယူလိုပါတယ္။မွတ္တမ္းတင္ရန္အတြက ္ လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူပါသလား ခင္ဗ်ား။ 

(၃ႀကမိ္တိုင္တိုင္ေမးျမန္းပါသည္) လႊတ္ေတာ္က သေဘာတူတဲ့အတြက ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္က 

မွတ္တမ္းတင္ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။    အစီအစဥ(္၈)ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ေမးခြန္း 

မ်ားေမးျမန္းေျဖၾကားျခင္း အစီအစဥ္စတင္ေဆာင္႐ြက္ပါမယ္။ ဦးစြာ ဟုမၼလင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ဦးေအးကိုယ္စား 

တမူးမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊက ေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊ(တမူးမဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားအားလုံး ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ျဖာ က်န္းမာခ်မ္းသာ ၾကပါေစေၾကာင္း 

ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းရင္း ေလးစားစြာဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္က ေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး 

တမူးမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခင္ေမာငစ္ိုးျဖစ္ပါတယ္။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 



ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ာ။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ဟုမၼလင္းၿမိဳ႕နယ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေအး၏ 

ကိုယ္စားႏွင္ ့ဒုတိယေမးခြန္းြဖစ္တဲ ့ကၽြန္ေတာ့္ရ႕ဲ ေမးခြန္းတစ္ခုအား တစ္ဆက္တစ္စပ္တည္း ေမးျမန္းခြင့္ျပဳပါရန္ 

ေလးစားစြာတင္ျပအပ ္ပါတယ္။ ပထမဦးစြာ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး ဟုမၼလင္းၿမိဳ႕နယ္ခရီးသြားလာေရးအတြက္ 

ေရေၾကာင္းလမ္း ကိုသာ ျပည္သူအမ်ားစုသုံးစြဲေနရၿပီး တိုင္းၿမိဳ႕ေတာ္ကိုေန႔ခ်င္းေရာက္ရွိႏိုင္ေသာ 

ေႏြမိုးေဆာင္းသြားလာ ႏိုင္တဲ ့ ခ႐ိုင္ခ်င္းဆက္ကားလမ္းတစ္လမ္းမ ွ မရွိေသးပါ။ သို႔ပါ၍ တမူးခ႐ိုင္ တမူးၿမိဳ႕ႏွင့္ 

ဆက္သြယ္ထားသည့္ ေအာင္ေဇယ်လမ္းအား ဆယ့္ႏွစ္ရာသီသြားလာ ႏိုင္ေသာ ေက်ာက္ေခ်ာလမ္း အျဖစ္ 

ေဖာက္လုပ္ေပးရန ္ ၿမိဳ႕နယ္ျပည္သူလူထုမ ွ ေတာင့္တ လိုလားလၽွက ္ ရွိၾကပါတယ္။ အလားတ ူ Microwave 

Stone လည္းတည္ေဆာက္ရန ္ အစီအစဥ္ရွိေၾကာင္း သိရွိရပါတယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ 

ေဒသခံျပည္သူမ်ားရ႕ဲကိုယ္စား ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားအား ေမးျမန္းအပ္ပါတယ္။ ေအာင္ေဇယ်လမ္း ကို 

အျမန္ဆုံးေဖာက္လုပ္ေပးရန ္ အစီအစဥ္ရွိမရွိႏွင္ ့ မည္သည့္ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင ္ ေဆာင္႐ြက္ေပး 

ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရွိလိုေၾကာင္း ေမးျမန္းရျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ဒုတိယေမးခြန္းကေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္း 

ေဒသႀကီး တမူးၿမိဳ႕ဟာ အိႏၵိယ-ျမန္မာ နယ္စပ္ၿမိဳ႕တစ္ၿမိဳ႕ ျဖစ္ပါတယ္။ မိုးသည္းထန္စြာ ႐ြာသြန္းမယ္ဆိုရင ္

ၿမိဳ႕တြင္း မွာရွိတဲ့ ေရစီးေရလာေျမာင္းေတြရ႕ဲ စနစ္တက် မေကာင္းမႈတို႔ေၾကာင့္မို႔လို႔ ၿမိဳ႕တြင္းေရလၽံွမႈ မ်ားျဖစ္ၿပီး 

လမ္းမ်ားမၾကာခဏပ်က္စီးေလ့ရွိပါတယ္။ ၿမိဳ႕ေပၚမွာခင္းထားတဲ့ ကတၱရာလမ္းဟာ လည္းပ ဲအခ်ိန္ၾကာျမင့္ခဲ့ၿပီ 

ျဖစ္တဲ့အတြက ္ အခ်ိဳ႕ေနရာမ်ားဟာ ကတၱရာမရွိေတာ့ပ ဲ အခ်ိဳ႕ေနရာ မ်ားဟာဆိုလို႔ရွိရင ္ ေပါက္ၿပေဲနၿပီ 

ျဖစ္ပါတယ္။ ၿမိဳ႕တြင္းရ႕ဲ အဓိကလမ္းမႀကီးမ်ားျဖစ္ၾကတဲ ့ ၿမိဳ႕ပတ္လမ္း အေလာင္းဘုရားလမ္းႏွင့္ 

ဗိုလ္ခ်ဳပ္လမ္းေတြဟာ တစ္ဖက္အိႏၵိယႏိုင္ငံမ ွတမူးၿမိဳ႕ သို႔အလည္လာေရာက္တဲ့အခါ အဓိကသြားလာေနၾကတဲ ့

လမ္းမႀကီးမ်ားျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္ မို႔လို႔ တမူးၿမိဳ႕နယ္ရ႕ဲ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္ရ႕ဲ ဘတ္ဂ်က္တစ္ခုတည္းနဲ႔ 

ဒီလုပ္ငန္းေတြေဆာင္႐ြက္မယ ္ ဆိုရင္ ေဆာင္႐ြက္ရန္အခက္အခ ဲ မ်ားစြာရွိေၾကာင္း သိရွိရပါတယ္။ 

ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ ဒီလမ္းေတြ ကိုႏိုင္ငံေတာ္ရ႕ဲ အေထာက္အပံ့ႏွင္ ့ ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာခင္းႏိုင္ဖို႔အတြက ္

ျပည္သူမ်ားက လိုလားလၽွက္ရွိပါတယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ ေဒသခံျပည္သူမ်ားရ႕ဲ ကိုယ္စား ေအာက္ပါေမးခြန္း 

အားေမးျမန္းအပ္ပါသည္။ အဆိုပါလမ္းမ်ားအား ႏိုင္ငံေတာ္အေထာက္အပံျဖင့္ ကတၱရာ 

ထပ္ပိုးလႊာေဆာင္႐ြက္ၿပီး အစီအစဥ္ရွိမရွိႏွင္ ့ရွိပါက မည္သို႔စီမံေဆာင္႐ြက္ေပး မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရွိလိုပါသျဖင့္ 

ေမးျမန္းအပ္ပါတယ္ ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္ ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွျပန္လည္ေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေဇာဝ္င္း(ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီးဌာန)။။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္တကြ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာ အေပါင္းႏွင့္ 

ခေညာင္းႏိုင္ပါေစလို႔ ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္း အပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ နယ္စပ္ေရးရာ ဝန္ႀကီးဌာန 

ဒုတိယဝန္ႀကီး ဗိုလ္ခ်ဳပ္ေဇာ္ဝင္း ျဖစ္ၿပီး နယ္စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဌာနႏွင့္သက္ဆိုင္ေသာ ေမးခြန္းႏွစ္ခုကို 

ေျဖၾကားသြားမွာ ျဖစ္ ပါတယ္။  

 ပထမေမးခြန္းတစ္ခုျဖစ္တဲ ့ စစ္ကိုင္းၿမိဳ႕ တမူးခ႐ိုင္ၿမိဳ႕နယ္ေအာင္ေဇယ်လမ္းကိ ု ဆယ့္ႏွစ္ရာသ ီ

ေက်ာက္ေခ်ာလမ္း ေဖာက္ႏိုင္ျခင္းရွိမရွိဆိုတဲ ့အစီအစဥ္နဲ႔ ပတ္သတ္လို႔ ေျဖၾကားသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ၿပီးခဲ့တဲ့ 



၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘတ္ဂ်က္လ်ာထားခ်က္မွာေတာ့ ဒီေက်ာက္ခင္းလမ္း ေဖာက္လုပ္ေရးအတြက ္

အစီအစဥ္မပါရွိေၾကာင္း ေျဖၾကားလိုပါတယ္။ သို႔ရာတြင ္ျပည္သူလူထုရ႕ဲ လိုအပ္ခ်က္အရ တင္ျပခ်က္မ်ားအေပၚ 

၂၀၁၃-၂၀၁၄ ျဖည့္စြက္ ရန္ပုံေငြတြင ္ ပါရွိေရး ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 

ေျဖၾကားအပ္ပါတယ္။ ေနာက္တစ္ခ်က ္ ဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊ တမူးရ႕ဲ တမူးၿမိဳ႕ေပၚမွာခင္းထားတဲ့ ကတၱရာလမ္းမ်ား 

ႏိုင္ငံေတာ္အေထာက္အပံ့ျဖင္ ့ ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာမ်ားေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္ရန ္ အစီအစဥ္ရွိမရွ ိ ေမးခြန္းႏွင့္ 

ပတ္သတ္၍လို႔လည္းပ ဲ ၿပီးခဲ့တဲ့ ဒီတမူးၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရးဟာ  စစ္ကိုင္း တိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕ရ႕ဲ 

စည္ပင္သာယာေရးေအာက္မွာ ေဆာင္႐ြက္ေနတဲ ့ အေျခအေန ျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ရာတြင ္ ႏိုင္ငံေတာ္ရ႕ဲ 

အေထာက္အပံ့လိုအပ္ျခင္းရွိမရွ ိ စီစစ္ေလ့လာေစၿပီး ဆက္လက္ၿပီးေတာ့ တင္ျပေဆာင္႐ြက ္ ေပးႏိုင္မည္ 

ျဖစ္ေၾကာင္းေျဖၾကားအပ္ပါတယ္။ အားလုံး ကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ နတလဒုတိယဝန္ႀကီးေျဖဖို႔ မတ္တပ္ရပ္တဲ ့ အခ်ိန္မွာပ ဲ သမၼတ႐ုံးဒုတိယဝန္ႀကီး 

လည္းေျဖဖို႔ႀကိဳးစားပါတယ္။ သီးျခားထပ္ၿပီးေတာ့မ်ား သမၼတ႐ုံးဒုဝန္ႀကီးအေနႏွင္ ့တင္ျပေဆြး ေႏြးရန္ ရွိပါက 

တင္ျပေဆြးေႏြးဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ဦးသန္႔ရွင္း(သမၼတ႐ုံးဝန္ႀကီးဌာန(၁)၊ဒုတိယဝန္ႀကီး။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး 

ႏွင့္တကြ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး စိတ္၏က်န္းမာျခင္း ကိုယ္၏က်န္းမာျခင္းႏွင့္ 

ျပည့္စုံပါေစေၾကာင္း ဆုေတာင္းေမတၱာ ပို႔သအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ သမၼတ႐ုံးဝန္ႀကီးဌာန(၁)မွ 

ဒုတိယဝန္ႀကီး ဦးသန္႔ရွင္းျဖစ္ၿပီး စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသအစိုးရအဖြဲ႕ကိုယ္စား ေျဖၾကားတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး တမူးမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခင္ေမာင္ေ႐ႊ 

ေမးျမန္းသည့္ တမူးၿမိဳ႕ေပၚရွိခင္းထားေသာ ကတၱရာလမ္းမ်ားအား ႏိုင္ငံေတာ္ အေထာက္အပံ့ျဖင့္ 

ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာေဆာင္႐ြက္ေပးရန ္ အစီအစဥ္ရွိမရွိႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္းႏွင့္ပတ္သတ္ၿပီး 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဖြဲ႕၏ ေျဖၾကားခ်က္မွာ- တမူးၿမိဳ႕နယ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕အေနျဖင့္ 

၂၀၁၁-၂၀၁၂ ဘ႑ာေရးႏွစ္အကုန္တြင ္ အဖြဲ႕ပိုင္ၿမိဳ႕ျပလမ္း အေနျဖင့္ ကတၱရာလမ္း (၈/၆)မိုင္၊ 

ေက်ာက္လမ္း(၆/၀)မိုင္ႏွင္ ့ ေျမသားလမ္း(၄/၂)မိုင္ စုစုေပါင္း ၂၅ မိုင္ရွိၿပီး၊ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ 

ၿမိဳ႕ျပလမ္းအေနျဖင့္ ေျမသားလမ္းမွ ကတၱရာခင္းျခင္း (၀/၃.၇၆)မိုင္၊ ေက်ာက္လမ္းမွ 

ကတၱရာခင္းျခင္း(၀/၁.၁၅)မိုင္အား ခြင့္ျပဳေငြ က်ပ္ (၂၉.၉၉၉) သန္းျဖင့္ လ်ာထားေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။  

 ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင ္ ၿမိဳ႕ျပလမ္းအေနျဖင့္ ေျမသားလမ္းမ ကတၱရာလမ္း 

ခင္းျခင္း(၁/၃.၀၇)မိုင္ ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာခင္းျခင္း(၀/၁.၁၆)မိုင္၊ ခြင့္ျပဳေငြက်ပ္ ၆၄.၈၅ သန္း ျဖင့္ေဆာင္႐ြက္ရန္ 

လ်ာထားၿပီးျဖစ္သည့္အျပင္ တမူးၿမိဳ႕နယ္ စည္ပင္သာယာေရး အေနျဖင့္ အမ်ိဳးသားဘက္စုံ 

ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္မႈစီမံကိန္း ႏွစ(္၂၀)စီမံကိန္းတြင္ ကတၱရာလမ္းခင္းျခင္း (၂၇/ ၇.၉၃) မိုင္အား 

ခန္႔မွန္းကုန္က်ေငြက်ပ(္၁၆၄၀.၅၆၇)သန္းျဖင္ ့ေဆာင္႐ြက္ရန္ လ်ာထားေရး ဆြဲၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ 



 ၄င္းအျပင္ တမူးၿမိဳ႕အတြင္း စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ပိုင ္ အဓိကလမ္းမႀကီးျဖစ္ေသာ 

ဗိုလ္ခ်ဳပ္လမ္း(၃၃၄၀ေပ၊အက်ယ ္၃၆ ေပ၊ ထု ၃ လက္မ) ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာခင္းျခင္းအတြက ္ေငြက်ပ္ (၈၈.၂) 

သန္း၊ အေလာင္းဘုရားလမ္း (၉၅၈၃ေပ၊အက်ယ ္၃၆ေပ၊ ထ ု၃ လက္မ) ကတၱရာထပ္ပိုးလႊာခင္းျခင္းအတြက ္

ေငြက်ပ္ (၂၅၃.၀)သန္း၊ၿမိဳ႕မလမ္း (၃၈၀၀ေပ၊ အက်ယ ္ ၁၂ ေပ) ကတၱရာခင္းျခင္းအတြက ္

ေငြက်ပ္(၃၇.၃)သန္းကိ ု၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ္မ ွ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘ႑ာေရးႏွစ္အတြင္းေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန ္

ျမန္မာ - အိႏၵိယနယ္စပ္ေဒသ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရး ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မႈ အစီအစဥ္အရ အိႏၵိယႏိုင္ငံ၏ အကူအညီရရွိေရး 

စီမံထားရွိၿပီးျဖစ္ပါေၾကာင္း ေျဖၾကားတင္ျပအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒ ။ ဦးသန္႔ရွင္းေဆြးေႏြးတင္ျပသြားတဲ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ရ႕ဲ အခုစီမံေဆာင္႐ြက္မႈဟာ 

သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေဒသႀကီး ဘတ္ဂ်က္ထကဲ ေဆာင္႐ြက္တဲ့ကိစၥ ဟုတ္ပါသလား။ 

 

ဦးသန္႔ရွင္း(သမၼတ႐ုံးဝန္ႀကီးဌာန(၁)၊ဒုတိယဝန္ႀကီး။  ။ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရ အဖြဲ႕ရ႕ဲ 

ေျဖရွင္းတင္ျပခ်က္ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ာ။ 

 

ဥကၠ႒။  ။ ေကာင္းပါၿပီ။ ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ ခုနက ဒုတိယဝန္ႀကီးနတလကေတာ့ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရရ႕ဲ 

ဘတ္ဂ်က္နဲ႔ သက္ဆိုင္တယ္။ ဒီအေပၚမူတည္ၿပီး ေျဖၾကားြခင္း ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ 

ဦးသန္႔ရွင္းေဆြးေႏြးတင္ျပခ်က္ကိုပ ဲ မိမိတို႔ လႊတ္ေတာ္ က အတည္ျပဳၿပီးေတာ့ ဒီအတိုင္းေဆာင္႐ြက္ဖို႔ 

ဆက္လက္ၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္ၫိွႏႈိင္းသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဆက္လက္ၿပီး ျပင္ဦးလြင္မဆဲႏၵနယ္မွ 

ဦးေက်ာ္သီဟေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

 ဥကၠ႒။  ။ ျပင္ဦးလြင္မဆဲႏၵနယ္မွဦးေက်ာ္သီဟေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ဦးေက်ာ္သီဟ(ျပင္ဦးလြင္မဆဲႏၵနယ္)။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဥကၠ႒ႀကီးကို ႏွစ္သစ္မဂၤလာပါလို႔ 

ကၽြန္ေတာ္ႏႈတ္ခြန္းဆက္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ ျပင္ဦးလြင္မဆဲႏၵနယ္က  ဦးေက်ာ္သီဟျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္ျပင္ဦးလြင္ ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းမွာရွိတဲ ့ ကုန္တင္ယာဥ္ေတြ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းမွာ ျဖတ္သန္းသြား 

လာတဲ့ကိစၥနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ကၽြန္ေတာ္ေမးခြန္းေမးျမန္းျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕က 

ေတာင္စခန္းၿမိဳ႕ေလး ၿမိဳ႕ေပၚမွာ ျပင္ဦးလြင္နဲ႔မႏၲေလး ၄၂ မိုင္ပေဲဝးပါတယ္။ မႏၲေလးကေန ၄၂မိုင္ပေဲဝးတဲ့ 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ေပၚမွာ ေလာေလာ ဆယ္ကုန္တင္ယာဥ္ေတြ၂၂ ဘီးတပ္ကုန္တင္ယာဥ္၊ 

ေနာက္တြဲယာဥ္အႀကီးႀကီးေတြအပါအဝင ္ တ႐ုတ္ကုန္သြယ္လမ္းမႀကီးေပၚမွာရွိေနတဲ ့ ေနရာမွာ ကုန္တင္ 



ယာဥ္ေတြ ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားျဖတ္သန္းသြားလာတဲ့အခ်ိန္မွာ ၿမိဳ႕ရ႕ဲအခင္းအက်င္းနဲ႔အေနအထားအရ 

ၿမိဳ႕ဟာေတာ္ေတာ္ကိ ု ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕နယ ္ ျပည္သူျပည္သားေတြအတြက ္ အားလုံးအင္မတန္ကိ ု

ဒုကၡေရာက္ေနပါတယ္။ အဒဲီျဖတ ္ သန္း သြားတဲ့ ကားႀကီးေတြဟာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕တြင္းကိ ု ေအးရွားေဝါလ္ 

ကုမၸဏီ ဘီအိုတီစနစ္နဲ႔ျဖတ္သန္းသြားတဲ့ကားလမ္းမေပၚႀကီးကိ ု ေပးထားတဲ့ေနရာကလည္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

ျပင္ဦးလြင္ မႏၲေလး - လား႐ႈိးလမ္းႀကီးရ႕ဲ လမ္းၿမိဳ႕လယ္ေခါင္ ကနာရီစင ္ ျဖတ္သန္းသြားတဲ့ 

လမ္းႀကီးေပၚေပးထားတာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္တကယ္တမ္းအဒဲီလမ္းမအတိုင္းျဖတ္သန္းသြားခဲ့ရင ္

ၿမိဳ႕အိမ္ရာေတြနဲ႔ ဘယ္လိုမွမလြတ္မကင္း တဲ့ျဖစ္တဲ့အတြက္ေၾကာင့္မို႔လို႔ ၿမိဳ႕နယ္အေနနဲ႔ ေအာင္ေဇယ်လမ္း 

ဆိုၿပီးေတာ့မွ ပန္းၿခံရွိတဲ့လမ္းဘက ္ ကိုေပးပါတယ္။ အဒဲီလမ္းက စည္ပင္သာယာပိုင္လမ္းျဖစ္ပါတယ္။ 

အဒဲီလမ္းေပၚမွာရွ ိ ေနတဲ့အတြက ္ အဒဲ ီ လမ္းမွာလည္းပတဲကယ္တမ္းဝန္နဲ႔အားနဲ႔မမၽွပနဲဲ႔ ေမာ္ေတာ္ဆိုင္ကယ္ 

ေတြေရာ၊ ကားေတြ ေရာ ရွိသမၽွအေနအထားေတြနဲ႔ ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕ေပၚမွာ ေတာ္ေတာ္ကို လမ္းေတြ ပိတ္ဆို႔ 

ၿပီးေတာ့မွကားအက္ဆီးဒင့္ေတြလည္းျဖစ္တာေတြမ်ားတယ္။ ေမာ္ေတာ္ဆိုင္ကယ္ေတြ လည္းပ ဲ အခက္အခ ဲ

ျဖစ္တယ္။ ၿမိဳ႕ေနျပည္သူေတြကလည္း ဒီလမ္းမႀကီးေပၚမွာ တစ္ေလၽွာက္လုံးသြားလာမႈ 

အင္မတန္ခက္ခၿဲပီးေတာ့မွလမ္းေတြပိတ္ဆို႔မႈလည္းျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ဟာ တကယ္တမ္း 

ေတာ့ တပ္မေတာ္သင္တန္းေက်ာင္းႀကီးေတြလည္းရွိပါတယ္။ ေနာက္ အပန္းေျဖ စခန္းၿမိဳ႕ျဖစ္တဲ့အတြက္ 

အဒဲီၿမိဳ႕ေပၚမွာလည္းပကဲိုလိုနီေခတ္အေဆာက္အဦးေတြနဲ႔ ႏိုင္ငံျခားခရီးသြားေတြ ေရာအင္မတန္ကိ ု

ကၽြန္ေတာ္တို႔လွပတဲ့ၿမိဳ႕ေလးဟာ ဒီလမ္းမႀကီးတမ္း တစ္ေလၽွာက္မွာၿမိဳ႕ေပၚမွာ က်လာတဲ့အတြက ္

ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕ေပၚမွာ ေနရထိုင္ရသြားရလာရတာေရာ အကုန္လုံး အခက္အခတဲြ ေလမ္းပိတ္ဆို႔မႈေတြ 

ေရာအမ်ားႀကီးျဖစ္ ေနပါတယ္။ အဒဲီျဖစ္ေနတဲ့အတြက ္ ကၽြန္ေတာ္ကေနၿပီးေတာ့မ ွ ဒီျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ကေနတဆင္ ့ အဒဲီလမ္းအခက္အခရဲွိေနတာကိ ု ေျဖရွင္းေပးဖုိ့ကၽြန္ေတာ္စာတင္ခဲ့ဖူး ပါတယ္။ အဒဲီတင္ထား 

ခဲ့တဲ့စာမွာ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနကေနၿပီးေတာ့မ ွ ေအးရွားေဝါလ္က လမ္း အူေၾကာင္းရွာၿပီးေတာ့မွ 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕ေရွာင္လမ္းတစ္ခုကိ ု ရွာၿပီးသားအေနအထား အတိုင္းပကဲၽြန္ေတာ္တို႔ကိုျပန္ၿပီးေတာ့မ ွ

အေၾကာင္းၾကားပါတယ္။ သို႔ေသာ္အဒဲီေနရာကိ ု မလုျပ္ဖစ္ေတာ့ပနဲဲ႔ၿမိဳ႕ထလဲမ္းကိုပ ဲ ျပင္ဆင္ၿပီးေတာ့မွ 

ျပန္ၿပီးခ်ေပးပါတယ္ဆိုတဲ့ စာတင ္ ထားေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕အေနနဲ႔လည္းပ ဲ တကယ္တမ္းအခက္အခ ဲ

ျဖစ္ေနတဲ့အတြက ္ ဒုတိယအႀကိမ ္ ကၽြန္ေတာ္ ျပန္ၿပီးေတာ့မွဒီလႊတ္ေတာ္ကေနၿပီးေတာ့မွကၽြန္ေတာ္ျပန္ၿပီး 

တင္ျပျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ တကယ္တမ္းေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕ေပၚလမ္းမတမ္းတစ္ေလၽွာက္မွာ မႏၲေလး-လာ႐ႈိး 

တ႐ုတ ္ ကုန္သြယ္လမ္းမႀကီးေပၚမွာ က်ေနတဲ့အတြက ္ အဒဲီလမ္းမႀကီးမ ွ ၿမိဳ႕ေရွာင္လမ္းကို ေဖာက္ေပးခဲ့ 

ရင္ေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ၿမိဳ႕ရ႕ဲ သာယာလွပမႈေလးသည္ ျပန္ၿပီးေတာ့မွ အဆင္ေျပသြားႏိုင္မယ့္အတြက ္

ကၽြန္ေတာ္ဒီေမးခြန္းကိ ုတင္ျပရျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနက ေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ဦးစိုးတင္(့ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး)။  ။ ႐ိုေသေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္တကြ၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အထူးဖိတ္ၾကား ထားေသာ 



ဧည့္သည္ေတာ္မ်ားအားလုံး စိတ္၏ခ်မ္းသာျခင္း၊ ကိုယ္၏က်န္းမာျခင္းႏွင္ ့ ျပည့္စုံၿပီးမဂၤလာအေပါင္းႏွင့္ 

ခေညာင္းၾကပါေစေၾကာင္းဆုမြန္ေကာင္းေတာင္း ရင္းႏႈတ္ခြန္းဆက္သ ဂါရဝျပဳအပ္ ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ 

ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ဒုတိယဝန္ႀကီး ဦးစိုးတင့္ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္အေနျဖင္ ့မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

ျပင္ဦးလြင္မဆဲႏၵနယ္၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေက်ာ္သီဟမွြပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေဝးကိုေမးျမန္း ထားတဲ ့ ေမးခြန္းကို အပိုင္း၂ပိုင္းခြဲၿပီးေတာ့ေျဖရွင္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

ပထမအပိုင္းမွာေတာ့  ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ ေရွာင္လမ္းစီမံကိန္းအား မည္သည့္အခ်ိန္တြင ္ ျပန္လည္ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္႐ြက္ေပးမည္ႏွင္ ့ ဒုတိယအပိုင္းကေတာ့ စီမံကိန္းကာလအတြင္းမွာ ၿမိဳ႕တြင္း 

ျဖတ္သန္းသြားတဲ့ ကုန္တင္ယာဥ္ႀကီးမ်ား၏ အ႐ြယ္အစားႏွင့္ဝန္အားကိ ုကန္႔သတ္စိစစ္ရန္အစီအစဥ္ရွ/ိမရွိဆိုတဲ့ 

ေမးခြန္းမ်ားနဲ႔ပတ္သၾက္ပီးေတာ့ ရွင္းလင္းေျဖၾကားသြားမွာျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

 ေလးစားအပ္ပါေသာျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ပထမပိုင္းအေနနဲ႔ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ 

ေရွာင္လမ္းစီမံကိန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္႐ြက ္ သြားမယ့္အစီအစဥ္ႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး 

ရွင္းလင္းတင္ျပသြားမွာျဖစ္ပါတယ။္ မႏၲေလး-ျပင္ဦးလြင္-လား႐ႈိးလမ္းဟာ ေအးရွားေဝါလ္ကုမၸဏီမွ 

ဘီအိုတီစနစ္ျဖင့္ ေဆာက္လုပ္ထားတဲ ့လမ္းအပိုင္းျဖစ္ပါတယ္။ သို႔ေသာ္လည္းပ ဲမူလပိုင္ရွင္ဟာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနျဖစ္တဲ့အတြက ္ ကၽြန္ေတာ္တို႔မွာပ ဲ လုံးဝတာဝန္ရွိပါတယ္။ ဒီလမ္းနဲ႔ပတ္သက ္

ၿပီးေတာ့ မိုင္တိုင၃္၇ကေနၿပီးေတာ့လက္ယာဘက္ကိုစတင္ခြဲ ထြက္ၿပီးေတာ့ မိုင္တိုင္(၄၆/၅) 

အထိျပန္လည္ေတြ႕ဆုံတဲ ့ ထိဒီလမ္းရ႕ဲၿမိဳ႕ေရွာင္လမ္းရ႕ဲအရွည္ဟာ ၁၂မိုင္၇ဖာလု ံ ရွည္လ်ားတာျဖစ္ပါတယ္။ 

လက္ရွိမွာအဒဲီလမ္းမွာယာဥ္ငယ္မ်ားသာ သြားလာႏိုင္တဲ့အဆင့္ျဖစ ္ ပါတယ္။ ဒီၿမိဳ႕ေရွာင္လမ္းကို 

ကၽြန္ေတာ္တို႔က ေျမၫိွစက္နဲ႔ လမ္းမ်က္ႏွာျပင္ၫိွၿပီး ေဆာင္႐ြက္ထား ပါတယ္။ ဆက္လက္ၿပီးေတာ့လည္း 

ကားႀကီးမ်ားေရွာင္တိမ္း သြားလာႏိုင္ရန္အတြက ္   အတက္အဆင္း မတ္ေစာက္တဲ့ေနရာမ်ားမွာ 

လမ္းအေကြ႕အေကာက္မ်ားကိ ု ေဆာက္လုပ္ေရး ဝန္ႀကီးဌာန၊ လမ္းပုံထုတ္အဖြဲ႕ကေနၿပီးေတာ့ 

ကြင္းဆင္းတိုင္းတာၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိပါတယ္။ လက္ရွ ိ လမ္းအေနအထားဟာ လြန္စြာက်ဥ္းေျမာင္း 

တာေၾကာင္ ့ လမ္းတာေဘာင ္ အက်ယ္ရရွိရန္အတြက ္ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕၊ ေဒသခံျပည္သူ 

မ်ားႏွင့္ဘီအိုတီစနစ္နဲ႔ ေဆာင္႐ြက္ေနတဲ ့ ေအးရွားေဝါလ္ကုမၸဏီတို႔ၫိွႏႈိင္းေဆာင္႐ြက္သြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ ေရွာင္လမ္းစီမံကိန္းအား ေဆာက္လုပ္ရန္အတြက ္ လမ္းဒီဇိုင္းပုံစံမ်ား 

တိုင္းတာၫိွႏႈိင္းၿပီးပါက ဘီအိုတီစနစ္နဲ႔ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိတဲ ့ ေအးရွားေဝါလ္ကုမၸဏီမွ ဆက္လက ္

ေဆာင္႐ြက္သြားေစမွာ ျဖစ္ပါေၾကာင္း ပထမေမးခြန္းအားေျဖၾကားအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

 ေလးစားအပ္ပါေသာျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ဒုတိယအပိုင္းအေနနဲ႔ စီမံကိန္း 

ကာလအတြင္း ၿမိဳ႕တြင္းျဖတ္သန္းသြားေနေသာ ကုန္တင္ယာဥ္ႀကီးမ်ားရ႕ဲ အ႐ြယ္အစားႏွင့္ 

ဝန္အားကန္႔သတ္စိစစ္ရန္အစီအစဥ္ရွ/ိ မရွိ ေမးခြန္းနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ရွင္းလင္းေျဖၾကားသြားမွာ 

ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနအေနနဲ႔ ျပည္သူ႕လူထု အတြက္ဝန္ထုတ္ဝန္ပိုး မျဖစ္ေစရန္ 

ရည္႐ြယ္ၿပီးေတာ့ေျဖေလၽွာ႔ေပးတဲ့အေနနဲ႔ လမ္းမႀကီးမ်ားေပၚမွာ သြားလာခြင့္ျပဳတဲ့ ေမာ္ေတာ္ 

ယာဥ္မ်ားရ႕ဲ(ယာဥ+္ကုန)္တန္ခ်ိန္မ်ားကိုတိုးျမႇင့္သတ္မွတ္ျခင္းကိ ု ျပည္ေထာင္စုသမၼတ ျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ 

ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕၊အစည္းအေဝးအမွတ္စဥ(္၄၂/၂၀၁၂)မွသေဘာတ ူခဲ့ၿပီးျဖစ္ပါ တယ္။  



 ေလးစားအပ္ပါေသာျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕ အစည္းအေဝး 

သေဘာတူခြင့္ျပဳခ်က္အရ ၂၀၁၂ခုႏွစ္၊ ဒီဇင္ဘာလ(၁)ရက္ေန႔မ ွစတင္သတ္မွတ္တဲ ့ဝင္႐ိုးႏွင့္ဘီးအေရအတြက ္

(ယာဥ+္ ကုန)္ အေလးခ်ိန္သတ္မွတ္ခ်က္မ်ားဟာကုန္တင္ယာဥ္ႀကီးမ်ားရ႕ဲ အ႐ြယ္အစားႏွင့္ဝန္အားကိ ု ကန္႔ 

သတ္ထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕ေရွာင္လမ္း စီမံကိန္းကာလအတြင္း 

ၿမိဳ႕တြင္းျဖတ္သန္းသြားတဲ့ ကုန္တင္ယာဥ္ႀကီးမ်ားရ႕ဲ အ႐ြယ္အစားႏွင့္ဝန္အား သီးျခားကန္႔သတ္ရန္ 

အစီအစဥ္မရွိေသးပါေၾကာင္းႏွင့္ ကုန္တင္ယာဥ္ႀကီးမ်ားႏွင္ ့ ပတ္သက္ၿပီး တစ္ႏိုင္ငံလုံး တစ္ေျပးညီ 

ျပဌာန္းထားတဲ့တန္ခ်ိန္ သတ္မွတ္ခ်က္အတိုင္း ေဆာင္႐ြက္သြားမည္ ျဖစ္ပါေၾကာင္းေလးစားစြာ 

ရွင္းလင္းတျင္ပအပ္ပါတယ္။ အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-လြိဳင္ေကာ ္ ျပည္ေထာင္စုကားလမ္းမေပၚရွိ မိုင္တိုင္အမွတ ္ ၄၁/၀ မ ွ ၄၁/၃ ႏွင္ ့

မိုင္တိုင္အမွတ ္ ၄၀/၇ မ ွ ၅၀/၂ ရွ ိ ကားလမ္းမကိ ု ယာဥ္အႏၲရာယ္ႏွင့္ ခရီးသြားလုပ္သားျပည္သူ 

အႏၲရာယ္ကင္းေဝးေစေရး ခ်႕ဲထြင္ေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း 

ဥကၠ႒။  ။ ပင္ေလာင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးခြန္ေမာင္ေသာင္း ေမးျမန္းဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 ဦးခြန္ေမာင္ေသာင္း(ပင္ေလာင္းမဆဲႏၵနယ္)။    ။ ေလးစားရပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ ဧည့္သည္ေတာ္မ်ား ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ 

ေလးစားစြာျဖင့္ ဦးစြာဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ပအိုးဝ္ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသ 

ပင္ေလာင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခြန္ေမာင္ေသာင္း ျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္ႏွင့္တကြ မဆဲႏၵရွင္မ်ား သိလိုတဲ့အေၾကာင္းကေတာ့ ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-လြိဳင္ေကာ္ 

ျပည္ေထာင္စုကားလမ္းမေပၚမွာရွိတဲ ့ ယာဥ္အႏၲရာယ ္ မၾကာခဏ ျဖစ္ပြားလ်က္ရွိတဲ့ ေနရာႏွစ္ခု ရွိပါတယ္။ 

ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕ ေျမာက္ဘက္အဝင ္ ကုံးနီေတာင္ႏွင္ ့ ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕ ေတာင္ဘက္ ၆ မိုင္အကြာ 

လက္ဖက္ေတာင္ေဒသျဖစ္ပါတယ္။ ၎ေနရာ ႏွစ္ခုမွာ ေတာင္အတက္မ်ားၿပီး အတက္လည္း ၾကမ္းတဲ့အျပင္ 

လမ္းလည္းက်ဥ္းေနပါတယ။္ အေကြ႕အေကာက ္ မ်ားလည္း ျဖစ္ေနပါတယ္။ ေန႔စဥ္မၾကာခဏယာဥ္မ်ား 

တိမ္းေမွာက္ျခင္း၊ ေနာက္ျပန္လိမ့္ျခင္း၊ လမ္းမ အလယ္တြင ္ မ႐ုန္းႏိုင္၍ ယာဥ္မ်ား ရပ္တန္႔ျခင္းတို႔ေၾကာင့္ 

ယာဥ္ေၾကာပိတ္ဆို႔ျခင္း၊ ေန႔စဥ္လစဥ္ မၾကာခဏျဖစ္ပြားလ်က္ရွိပါတယ္။ ခရီးသြားလုပ္သားျပည္သူမ်ား 

အေနျဖင့္လည္း အႏၲရာယ္မ်ားရွိေန တဲ့အတြက ္ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားကို ေမးျမန္းရျခင္းပဲ ျဖစ္ပါတယ္။  

 ေလးစားအပ္ေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ 

ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-လြိဳင္ေကာ္ ျပည္ေထာင္စုကားလမ္းမေပၚမွာရွိတဲ ့ ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕အဝင္ ကုံးနီေတာင္ထိပ္ 

မိုင္တိုင္အမွတ ္ ၄၁/၀ မွ ၄၁/၃ ႏွင့္ ဝါလီ႐ြာႏွင့္ ပင္ကာလ႐ြာအၾကားရွ ိလက္ဖက္ေတာင ္ မိုင္တိုင္အမွတ ္ ၄၀ 

ေဖာ္ျပထားေပမယ့္လည္း ၄၉/၇ မွ ၅၀/၂ ကားလမ္းကိ ု ယာဥ ္ အႏၲရာယ္ႏွင္ ့ ခရီးသြားလုပ္သားျပည္သူမ်ား 

အႏၲရာယ္ကင္းေဝးေစရန ္ လမ္းမႀကီးမ်ားအား ခ်ဲ႕ထြင္ေပး ရန္အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိ သိလိုေၾကာင္း 

ေမးျမန္းရျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 



 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ဝန္ႀကီးဌာနက ေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဦးစိုးတင္(့ဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန)။      ။ ႐ိုေသေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။  ကၽြန္ေတာ္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနမ ွ  ဒုတိယဝန္ႀကီး ဦးစိုးတင့္အေနနဲ႔ ေမးခြန္းမ်ားကို 

ျပန္လည္ေျဖၾကားသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနျဖင္ ့ ပအိုဝ္းကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသ 

ပင္ေလာင္းမဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးခြန္ေမာင္ေသာင္းမ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

အစည္းအေဝးသို႔ ေမးျမန္းတဲ့ ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-မိုးၿဗ-ဲလြိဳင္ေကာ္လမ္း ျပည္ေထာင္စုကားလမ္းမႀကီး 

ေပၚမွာရွိတဲ ့ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕ ကုံးနီေတာင ္မိုင္တိုင္အမွတ ္၄၁/၀ မွ ၄၁/၃ ႏွင့္ ဝါလီ႐ြာႏွင္ ့ပင္ကာလ႐ြာအၾကားရွ ိ

လက္ဖက္ေတာင ္ မိုင္တိုင္အမွတ ္ ၄၉/၇ မွ ၅၀/၂ ရွ ိ ကားလမ္းမကို ယာဥ္အႏၲရာယ္ႏွင္ ့

ခရီးသြားလုပ္သားျပည္သ ူအႏၲရာယ္ကင္းေဝးေစေရး လမ္းမအား ခ်ဲ႕ထြင္ေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိသိရွိလိုသည္ 

ေမးခြန္းအား ရွင္းလင္းေျဖၾကားသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

 ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-မိုးၿဗဲ-

လြိဳင္ေကာ္လမ္းဟာ ရွမ္းျပည္နယ္ေတာင္ပိုင္း၊ ေတာင္ႀကီးခ႐ိုင္ ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕နယ္ အပိုင္းမွာ ၃၅ 

မိုင္ပါဝင္ၿပီးေတာ့ လမ္းအေျခအေနကေတာ့ ကတၱရာလမ္းအဆင္ ့ ျဖစ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ 

ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ ျပည္ေထာင္စု အထူးျပင္ဆင္ထိန္းသိမ္းျခင္း ရန္ပုံေငြက်ပ ္ ၂၃၃.၁၁ သန္းျဖင့္ 

လမ္းမ်က္ႏွာျပင္အနိမ့္အျမင့္ၫိွ၍ ကတၱရာေရပိတ္လႊာေလာင္းျခင္း ၁၂ မိုင ္ ေဆာင္႐ြက္ရမည္ျဖစ္ရာ ၄ မိုင ္ ၄ 

ဖာလု ံေဆာင္႐ြက္ၿပီးစီးခဲ့ပါတယ္။ ကုံးနီေတာင ္မိုင္တိုင္အမွတ ္၄၁/၀  မွ ၄၁/၃ အပိုင္းအား လမ္းအက်ယ ္၁၂ 

ေပမွ ၁၅ ေပ တိုးခ်ဲ႕ျခင္းႏွင့္ ကတၱရာလမ္းေပါက္ဖာေထးျခင္း ၁၈၅၀၀ စတုရန္းေပ ေဆာင္႐ြက္ၿပီးစီးခဲ့ပါတယ္။ 

မိုင္ ၄၉/၇ မ ွ၅၀/၂ အၾကား အပိုင္းမ်ားအား လမ္းအက်ယ္ ၁၂ ေပမွ ၁၅ ေပ တိုးခ်ဲ႕ေဆာင္႐ြက္ျခင္းလုပ္ငန္းကို 

ေဆာင္႐ြက္လ်က ္ရွိပါတယ္။  

ေလးစားအပ္ပါေသာဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-မိုးၿဗဲ-လြိဳင္ေကာ္ ျပည္ေထာင္စု လမ္းမႀကီးရ႕ဲ 

ပင္ေလာင္းၿမိဳ႕ ဝါလီ႐ြာမွ ပင္ကာလ႐ြာအၾကားရွ ိလက္ဖက္ေတာင္မိုင္တိုင္အမွတ ္၄၉/၇ မွ ၅၀/၂ အပိုင္းမွာရွိတဲ့  

လမ္းခ်ဲ႕ျခင္းလုပ္ငန္းမ်ားကိုလည္း  ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္သြားႏိုင္ရန္အတြက ္၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ 

ေအာင္ပန္း-ပင္ေလာင္း-မိုးၿဗဲ-လြိဳင္ေကာ္ လမ္းမႀကီးအတြက္ ျပည္ေထာင္စ ု ေငြလုံးေငြရင္းရန္ပုံေငြမွ က်ပ္သန္း 

၄၀၀ တင္ျပေတာင္းခံထားၿပီး ေဆာင္႐ြက္သြားမွာ ျဖစ္ပါေၾကာင္း ေလးစားစြာ ရွင္းလင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ကန္ဘက္ေက်း႐ြာအုပ္စု၊ အေျခခံပညာအထက္တန္းေက်ာင္း၌ ခန္႔ရန္က်န ္ ၁၅ ဦးတို႔အား အျပည့္အဝ 

ခန္႔ထားေပးႏိုင္ေရးႏွင့္ေက်ာင္းေဆာင္လိုအပ္ခ်က ္ ျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ပါရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊မရွိႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လပြတၱာမဆဲႏၵနယ္မ ွဦးေဇာ္ထြန္း ေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 



 ဦးေဇာ္ထြန္း(လပြတၱာမဆဲႏၵနယ)္။  ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္  ႂကြေရာက ္လာၾကတဲ့ 

ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးမ်ား၊ လႊတ္ေတာ္ကိယု္စားလွယ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာအေပါင္းႏွင္ ့ ျပည့္စုံပါေစ၊ 

စိတ္၏ခ်မ္းသာျခင္း၊ ကိုယ္၏က်န္းမာျခင္းႏွင္ ့ ျပည့္စုံၾကပါေစလို႔ ဦးစြာ ႏႈတ္ခြန္း ဆက္သဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လပြတၱာမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ဦးေဇာ္ထြန္းျဖစ္ပါတယ္။ ပညာေရးပတ္သက္ၿပီး ေမးခြန္းႏွစ္ခု ေမးျမန္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ 

လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္ ကန္ဘက္ေက်း႐ြာအုပ္စ ု အေျခခံ ပညာအထက္တန္းေက်ာင္းဟာ စာစစ္ဌာနရွိတဲ့ 

ေက်ာင္းတစ္ေက်ာင္းျဖစ္ပါတယ္။ အနီးပတ္ဝန္းက်င္မ ွ ေက်း႐ြာေပါင္း ၂၅ ႐ြာခန္႔ ေက်ာင္းသားေက်ာင္းသူမ်ား 

မွီခိုအားထားတဲ့ေက်ာင္းလည္းျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲီအထက္တန္းေက်ာင္းမွာ ခြင့္ျပဳဝန္ထမ္း ၆၁ 

ဦးခြင့္ျပဳထားေသာ္လည္း ၄၆ ဦးသာ တာဝန္ေပးထား တဲ့အတြက ္ ၁၅ ဦးခန္႔လစ္လပ္ေနပါတယ္။ 

တာဝန္က်ေက်ာင္းအုပ္ႏွင္ ့ ေက်ာင္းဆရာဆရာမမ်ားက လစ္လပ္ေနတဲ ့ ဆရာဆရာမမ်ားရ႕ဲကိုယ္စား 

ဝင္ေရာက္သင္ၾကားျပသေပးရတဲ့အတြက ္ မ်ားစြာပင္ပန္း တဲ့အျပင္ ယခုအခ်ိန္မွာဆိုရင ္ အခ်ိန္ပိုေခၚျခင္း၊ 

ညဘက္စာက်က္ဝိုင္းလုပ္ျခင္း စတဲ့ေအာင္ခ်က ္ ျမင့္မားေရးတာဝန္ေတြပါ ပူးတြဲတာဝန္ 

ထမ္းေဆာင္ေနရတဲ့အတြက ္ ဒီလိုထမ္းေဆာင္ေနရတဲ့အခ်ိန္မွာ  ၃ ႏွစ္၊ ၄ ႏွစ္ ေလာက္ရွိသြားပါၿပီ။ 

ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ လစ္လပ္ေနတဲ ့ ဝန္ထမ္း ၁၅ ဦး ေက်ာင္းဆရာဆရာမ ၁၅ ဦးခန္႔ကို 

အျမန္ဆုံးခန္႔ထားေပးႏိုင္ပါရန္ႏွင္ ့ စာသင္ေဆာင္လိုအပ္ခ်က္အတြက ္ ဆက္လက္တင္ျပ ခြင့္ျပဳပါရန္ 

ခြင့္ပန္ၾကားအပ္ပါတယ္။  

 ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။ ကန္ဘက္ေက်း႐ြာအထက္တန္းေက်ာင္းတြင ္ နာဂစ္မုန္တိုင္းမျဖစ္ခင္အခ်ိန ္ အထိ 

ေဒသခံျပည္သူထည့္ဝင္ေငြျဖင္ ့သစ္သားစာသင္ေက်ာင္း ၄ ေဆာင္၊ အုတ္စာသင္ေဆာင ္၂ ေဆာင္ရွိပါတယ္။ 

နာဂစ္မုန္တိုင္းေၾကာင္ ့ သစ္သားစာသင္ေဆာင ္ ၃ ေဆာင္ၿပိဳက်ၿပီး က်န္တစ္ေဆာင ္ မွာလည္း 

အမိုးအကာမရွိေတာ့ပါဘူး။ အုတ္ေဆာင္တစ္ေဆာင္ကေတာ့ ၁၉၇၄ ခုႏွစ္ကတည္းက ေဆာက္ထားၿပီး 

မုန္တိုင္းဒဏ္ေၾကာင္ ့ ခါးမွ က်ိဳးအက္သြားတဲ့အရာျဖစ္ေပၚလာပါတယ္။ ေဒသခံ လုပ္သားမ်ားႏွင့္ 

ေဆာက္လုပ္ထားတာမို႔ တိက်တဲ့၊ ခိုင္ခန္႔တဲ့စာသင္ေဆာင္မ်ားလည္းမဟုတ္ပါဘူး။ သို႔ေသာ္လည္း 

နာဂစ္မုန္တိုင္းမၿပီးမွာ ပညာေရးဌာနမွ တစ္ေဆာင္၊ ၾကက္ေျခနီကတစ္ေဆာင ္ ေပ ၃၀၊ ေပ ၉၀ RC 

ေဆာင္မ်ားျပန္လည္ေဆာက္လုပ္ေပးခဲ့ၿပီး A1 ေဆာက္လပု္ေရးမွလည္း သစ္သားေဆာင ္ တစ္ေဆာင ္

လႉဒါန္းခဲ့ပါတယ္။ က်န္တဲ့သစ္သားေဆာင္မ်ားကိုေတာ့ နာဂစ္ျပန္လည္ထူေထာင္ေရး လုပ္ငန္းေတြမွ 

အမိုးအကာမ်ားနဲ႔ ျပန္လည္လုပ္ေပးခဲ့ေသာ္လည္း ခါးလယ္မွက်ိဳးအက္ေနတဲ့ အုတ္ေဆာင္ကိုေတာ့ 

ျပန္လည္ျပဳျပင္ေပးႏိုင္ျခင္းမရွိတဲ့အတြက္ ေက်ာင္းအက်ိဳးေဆာင္မ်ား၊ မိဘ ဆရာအသင္းမ်ား အခန္းေနရာမွာ 

အုတ္နဲ႔ေထာင္ၿပီးေတာ့ ၿပိဳမက်ေရးအတြက္ ေထာက္သဖြယ္ျပဳလုပ ္ ကာစာသင္ေနရပါတယ္။ ယခုအခါမွာ 

ထပ္မံျပဳျပင္ဖို႔ လိုအပ္ေနၿပီလို႔ ထင္ျမင္မိပါတယ္။ ေက်ာင္းနဲ႔ စာသင္ခန္းအခ်ိဳးကေတာ့ ေက်ာင္းသားတစ္ဦးလၽွင္ 

၁၂.၁၆ စတုရန္းေပသာရွိတယ္လို႔ သိရွိရပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ေက်ာင္းသားအခ်ိဳးႏွင့္ 

ေက်ာင္းေဆာင္လိုအပ္ခ်က္ရယ ္ ျပဳျပင္ေပးသင့္တဲ့ ေက်ာင္းေဆာင္ အားျပန္လည္ျပဳျပင္ေပးရန္ 

ေအာက္ပါေမးခြန္းမ်ားကို ေမးျမန္းလိုပါတယ္။ (၁) လစ္လပ္ေသာ အထက္တန္းႏွင္ ့

အလယ္တန္းဆရာမမ်ားအား အျမန္ဆုံးခန္႔ထားေပးႏိုင္ပါရန္ႏွင္ ့ (၂) ေက်ာင္းေဆာင ္ သစ္တစ္ေဆာင္ႏွင္ ့

ျပဳျပင္သင့္ေသာေက်ာင္းေဆာင္အား ျပန္လည္ျပဳျပင္ေပးႏိုင္ရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊မရွ ိ သိလို၍ 

ေမးျမန္းျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား) 



 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနက ေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

 ဦးေအးၾက (ဴဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ မဂၤလာပါခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ႀကီးမ်ားအားလုံး ႐ိုေသေလးစားပါေၾကာင္း ဦးစြာတင္ျပအပ္ ပါတတယ္။ 

လပြတၱာမဆဲႏၵနယ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေဇာ္ထြန္းရ႕ဲ ပညာေရးက႑ ဆိုင္ရာေမးျမန္းခ်က္ကို 

ကၽြန္ေတာ္ ဒုတိယဝန္ႀကီး ဦးေအးၾကဴက ျပန္လည္တင္ျပေျဖၾကားမွာ ျဖစ္ပါ တယ္။ ပထမပိုင္းျဖစ္တဲ့ 

လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္၊ ကန္ဘက္ေက်း႐ြာ အေျခခံပညာအထက္တန္းေက်ာင္းမွာ  ၃၁-၈-၂၀၁၂ ရက္ေန႔ 

စာရင္းမ်ားအရ အထက္တန္းဆင့္ေက်ာင္းသား ၁၈၀ ဦး ရွိၿပီး ကန္႔သတ္အရ အထက္တန္းျပ ၆ ဦး 

ခန္႔ထားေပးၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ အလယ္တန္းဆင့္ေက်ာင္းသား ၅၅၈ ဦးရွိၿပီး ကန္႔သတ္အရ အလယ္တန္းျပ ၁၉ 

ဦးခန္႔ထားရန္ရွိေသာ္လည္း ၁၇ ဦး ခန္႔ထားၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ မူလတန္းဆင့္ေက်ာင္းသား ၄၆၉ ဦးရွိၿပီး 

ကန္႔သတ္အရ မူလတန္းဆင့္ျပ ၁၁ ခန္႔ထားရျန္ဖစ္         ေသာ္လည္း ၁၂ ဦးခန္႔ထားေပးၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္ အလယတ္န္းျပဆရာ ၁ ဦးကို ျဖည့္ဆည္း ခန္႔ထားႏိုင္ေရးအတြက ္ စီစဥ္ေဆာင္႐ြက ္

ေပးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

 ဒုတိယပိုင္းျဖစ္တဲ ့ ေက်ာင္းေဆာင္မ်ား အသစ္ေဆာက္လုပ္တဲ့ကိစၥဟာ  ေငြလုံးေငြရင္း 

တည္ေဆာက္ေရးေခါင္းစဥ္ေအာက္က ႀကိဳတင္ၿပီး ဘတ္ဂ်က္လ်ာထားခြင့္ျပဳခ်က္ရယူရပါတယ္။ ယခု 

တင္ျပတဲ့ေက်ာင္းဟာ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ ္ ေငြလုံးေငြရင္းတည္ေဆာက္ေရး ဘတ္ဂ်က္ 

လ်ာထားခ်က္မွာ ပါဝင္ျခင္းမရွိေသးတဲ့အတြက ္ အသစ္တည္ေဆာက္မယ္ဆိုပါက ၂၀၁၄-၂၀၁၅ 

ဘ႑ာေရးႏွစ္မွသာ လ်ားထားတင္ျပ၍ ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းခံရမည္ျဖစ္ပါတယ္။ ေလာေလာဆယ ္

လိုအပ္ခ်က္အရ မိဘျပည္သူေတြရ႕ဲ ပူးေပါင္းပါဝင္ေဆာင္႐ြက္မႈျဖင္ ့ ေက်ာင္းေဆာင္အား 

ေဆာက္လုပ္မည္ဆိုပါက လက္ရွိ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ ္ သာမန္အသုံးစရိတ ္ ၀၄၀၂ အေဆာက္အဦး 

ျပင္ဆင္စရိတ္ေခါင္းစဥ္ေအာက္မ ွအလ်ား ၉၀ ေပ၊ အန ံ၃၀ ေပ တစ္ထပ္အေဆာက ္အဦးအတြက ္က်ပ္ ၂၇.၀ 

သန္း ရန္ပုံေငြခြဲေဝေပးမၾည္ဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပေျဖၾကားအပ္ပါတယ္ ခင္ဗ်ား။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

  

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္၊ ကန္ဘက္ေက်း႐ြာ အေျခခံပညာ အထက္တန္း ေက်ာင္း၌ 

လစ္လပ္ေနေသာ အထက္တန္းျပႏွင့္ အလယ္တန္းျပဆရာမ်ား မည္သည့္အခ်ိန ္ ခန္႔ထားေပးႏိုင္မည္ႏွင့္ 

ေက်ာင္းေဆာင္သစ္တစ္ေဆာင္ ေဆာက္လပု္ေပးႏိုင္မည ္သိလိုပါသည္။ (ဦးေဇာ္ထြန္း) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ ွျပန္လည္ေျဖၾကားဖို႔ ျဖစ္ပါ သည္။ 

 ဦးေအးၾက (ဴဒုတိယဝန္ႀကီး၊ ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာန)။ ။ လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္၊ ကန္ဘက္ေက်း႐ြာ 

အေျခခံပညာအထက္တန္းေက်ာင္း၌ (၃၁-၈-၂၀၁၂) ရက္ေန႔ စာရင္းအရ အထက္တန္းဆင့္ေက်ာင္းသား 



(၁၈၀)ဦး ရွိ၍ ကန္႔သတ ္အရ အထက္တန္းျပ (၆) ဦး ခန္႔ထားၿပီး ျဖစ္ပါသည္။ အလယ္တန္းဆင့္ေက်ာင္းသား 

(၅၅၈)ဦး ရွိၿပီး ကန္႔သတ္အရ အလယ္တန္းျပ (၁၉)ဦးခန္႔ထားရန္ ရွိေသာ္လည္း (၁၇) ဦး ခန္႔ထားၿပီး 

ျဖစ္ပါသည္။ မူလတန္းဆင့္ေက်ာင္းသား(၄၆၉)ဦးရွိ၍ ကန္႔သတ္အရ မူလတန္းျပ (၁၁)ခန္႔ထား 

ရန္ျဖစ္ေသာ္လည္း (၁၂)ဦးခန္႔ထားၿပီး ျဖစ္ပါသည္။ အလယ္တန္းျပဆရာ (၁)ဦး ျဖည့္ဆည္း ခန္႔ထားႏိုင္ေရး 

စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္သြားမၾည္ဖစ္ပါသည္။ 

 ေက်ာင္းေဆာင္မ်ားအသစ္ေဆာက္လုပ္ရန္အတြက ္ ေငြလုံးေငြရင္း (တည္ေဆာက္ေရး) 

ေခါင္းစဥ္ေအာက္မ ွ ႀကိဳတင္၍ ဘတ္ဂ်က္လ်ာထားခြင့္ျပဳခ်က္ယူရပါသည္။ ယခုတင္ျပသည့္ ေက်ာင္းမွာ ၂၀၁၃-

၂၀၁၄ ဘ႑ာေရးႏွစ ္ ေငြလုံးေငြရင္း (တည္ေဆာက္ေရး) တြင ္ ဘတ္ဂ်က္ လ်ာထားြခင္း မရွိေသးသျဖင့္ 

ေက်ာင္းအားအသစ္တည္ေဆာက္မည္ဆိုပါက ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွသာ လ်ားထားတင္ျပ၍ 

ခြင့္ျပဳခ်က္ေတာင္းခံရမည္ျဖစ္ပါသည္။  

 မိဘျပည္သူ၏ ပူးေပါင္းပါဝင္ေဆာင္႐ြက္မႈျဖင့္ ေက်ာင္းေဆာင္အား ေဆာက္လုပ္မည္ ဆိုပါက ၂၀၁၂-

၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ ္ သာမန္အသုံးစရိတ ္ (၀၄၀၂) အေဆာက္အဦး ျပင္ဆင ္ စရိတ္ ေခါင္းစဥ္ေအာက္မွ 

အလ်ား(၉၀)ေပ၊ အနံ(၃၀)ေပ တစ္ထပ္အေဆာက္အဦးအတြက ္ က်ပ္ (၂၇.၀)သန္း ရန္ပုံေငြခြဲေဝေပးမည္ 

ျဖစ္ပါေၾကာင္း ရွင္းလင္းေျဖၾကားအပ္ပါသည္။ 

 

ခ်င္းျပည္နယ္၊မင္းတပ္ၿမိဳ႕ အမွတ(္၁)အေျခခံပညာမူလတန္းလြန္ေက်ာင္း ေက်ာင္းေဆာင္သစ္ 

ေဆာက္လုပ္ႏိုင္ေရးအတြက္ ရန္ပုံေငြခြဲေဝခြင့္ျပဳေရးရန္ အစီအစဥ္ရွ-ိမရွ ိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္း 

 

ဥကၠ႒။  ။ ဦးထန္းလိန္းေမးျမန္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ဦးထန္းလိန္း(မင္းတပ္ၿမိဳ႕နယ္မဆဲႏၵနယ္)။ ။ ေလးစားအပ္တဲ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ႏွင့္တကြ 

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ျပည္ေထာင္စုအဆင္ ့ ဝန္ႀကီးမ်ားႏွင့္ ဒုတိယဝန္ႀကီးမ်ား အားလုံးမဂၤလာပါလို႔ 

ကၽြန္ေတာ္က ဂါရဝျပဳႏႈတ္ခြန္းဆက္သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ေမးလိုတဲ ့ ေမးခြန္းကေတာ့ ခ်င္းျပည္နယ္၊ 

မင္းတပ္ၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္(၁)အေျခခံပညာမူလတန္းလြန္ေက်ာင္း ေက်ာင္းေဆာင္သစ ္ ေဆာက္လုပ္ႏိုင္ေရး 

အတြက ္ ရန္ပုံေငြခြဲေဝေပးရန္ အစီအစဥ္ရွ-ိမရွိ ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္းတဲ့ ေမးခြန္းပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္။ ေလးစားအပ္ပါေသာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား ခ်င္းျပည္နယ္မင္းတပ္ၿမိိဳ႕ အေျခခံပညာမူလတန္းလြန္ေက်ာင္းမွာ 

အခုလက္ရွ ိ မူလတန္းအဆင္ ့ (၃၆၃)ဦး၊ အလယ္တန္းအဆင့္ေက်ာင္းသူေက်ာင္းသား (၁၉၂)ဦး၊ 

စုစုေပါင္းေက်ာင္းသူ ေက်ာင္းသား (၅၅၅)ဦး ရွိေၾကာင္း ေလ့လာေတြ႕ရွိခဲ့ရပါသည္ ခင္ဗ်ား။ ေက်ာင္းေဆာင္ႏွင့္ 

ေက်ာင္းသား အားမမၽွႏိုင္လၽွင္ ေက်ာင္းေဆာင္ေဟာင္းမွာလည္း ေက်ာင္း၏ဥပဓိ႐ုပ္ ညီၫြတ္မႈ မရွိတာကို 

ကိုယ္တိုင္ေတြ႕ျမင္ခဲ့ရပါတယ္။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရကေနၿပီးေတာ့ ေက်ာင္းေဆာင္ သစ္ေဆာက္လုပ္ေပး 

ႏိုင္ေရးအတြက ္လိုအပ္တဲ ့ ရန္ပုံေငြ ခြင့္ျပဳေပးႏိုင္ရန္ သက္ဆိုင္ရာကိ ု ၂၀၁၁ ခုႏွစ္ ဇူလိုင္လ (၂၅) ရက္စြဲႏွင့္ 



တင္ျပေတာင္းခံထားၿပီးလည္းျဖစ္ပါသည္။ ႏိုင္ငံေတာ္ အစိုးရမွ ေက်ာင္းေဆာင္သစ္ေဆာက္လပု္ႏိုင္ေရးအတြက ္

ရန္ပုံေငြခြဲေဝခြင့္ျပဳေပးရန္ အစ ီ အစဥ္ရွိမရွိႏွင္ ့အကယ္၍ အစီအစဥ္မရွိေသးပါက လာမည့္ဘ႑ာေရးႏွစ္တြင္ 

ဦးစားေပးၿပီး ေတာ့ေဆာင္႐ြက္ေပးပါရန ္ ျပည္သူလူထုကိုယ္စား ဥကၠ႒ႀကီးမွတဆင္ ့ ေလးစားစြာ တင္ျပေမး 

ျမန္းအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ အားလုံးကိ ုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

 

ဥကၠ႒။  ။ သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနမ ွေျဖၾကားဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

။ ။မဂၤလာပါခင္ဗ်ား။ ခ်င္းျပည္နယ္ မင္းတပ္ၿမိဳ႕ အေျခခံပညာ မူလတန္းလြန္ေက်ာင္း ကၽြန္ေတာ္ယခု 

လပြတၱာၿမိဳ႕နယ္က အေျခအေနအတိုင္းျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့ေၾကာင့္မို႔လို႔ မိဘျပည္သ ူ မ်ားရ႕ဲ 

ပူးေပါင္းပါဝင္ေဆာင္႐ြက္မႈျဖင့္ ေက်ာင္းေဆာင္အားေဆာက္လုပ္မည္ ဆိုပါက လက္ရွိဘ႑ာေရးႏွစ ္ ၂၀၁၂-

၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ္မွာ သာမန္အသုံးစရိတ ္  (၀၄၀၂) အေဆာက္အဦး ျပင္ဆင္စရိတ္ေခါင္းစဥ္ေအာက္မ ွ

အလ်ား(၆၀)ေပ၊အနံ(၃၀)ေပ တစ္ထပ ္ အေဆာက္အဦးအတြက္က်ပ(္၁၈.၀)သန္း ရန္ပုံေငြခြဲေဝေပးမည္ 

ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပေျဖၾကား အပ္ပါတယ္။ ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒ ။ အစီအစဥ ္ (၉)ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား ပထမ အႀကမိ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ပဥၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင ္ က်န္ရွိသည့္ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ား ႏွင္ ့ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ားအား 

သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာန အသီးသီးမွစာျဖင့္ေျဖၾကား လာျခင္းမ်ားကို အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား ကတိမ်ားႏွင့္ 

တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စီစစ္ေရးေကာ္မတ ီမွရွင္းလင္းတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

 

ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ က်န္ရွိသည္ ့ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ားႏွင့္ 

ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ားအား သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနအသီးသီးမွာ စာျဖင့္ေျဖၾကားျခင္းမ်ားႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍  

အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင္ ့တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီမွ ရွင္းလင္းတင္ျပျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပထမအႀကိမ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင ္ က်န္ရွိသည့္ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ားႏွင့္ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ား အား 

သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနအသီးသီးမွာ စာျဖင့္ေျဖၾကားလာျခင္းမ်ားကို အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတ ိမ်ားႏွင့္ 

တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီမ ွ ရွင္းလင္းတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ 

ကတိမ်ားႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီက ရွင္းလင္းတင္ျပဖို႔ ဖိတ္ေခၚ ပါတယ္။ 

 ဦးဝင္းစိန(္ဥကၠ႒၊ အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင္ ့တာဝန္ခံခ်က္မ်ားစိစစ္ေရး ေကာ္မတ)ီ။ 

  ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား ခင္ဗ်ား။ 

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့  အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင္ ့ တာဝန္ခံခ်က္မ်ားစိစစ္ေရး ေကာ္မတီ ဥကၠ႒ 



ဦးဝင္းစိန္ ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ပထမအႀကိမ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ပၪၥမပုံမွန္ အစည္းအေဝးမွာ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက စာျဖင့္ေမးျမန္းတဲ့ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းမ်ား၊ ၾကယ္ပြင့္မျပ 

ေမးခြန္းမ်ားႏွင့္ ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ရွင္းလင္းတင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးကာလမွာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္သို႔ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားမွ 

ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းေပါင္း ၃၄၁ ခု ေမးျမန္းခဲ့ပါတယ္။  ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၃၄၁ ခုအနက ္ ၈၅ ခုကို 

လႊတ္ေတာ္အတြင္းမွာ ေမးၿပီးေတာ့ ေျဖၾကားခဲ့ၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ၂၅၆ ခုကေတာ့     ၆-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔အထ ိ

ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးဌာနမ်ားႏွင္ ့ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္အဖြဲ႕အစည္းဌာနမ်ား မွ ေျဖၾကားတာက  ၂၄၈ ခု 

ေျဖၾကားခ်က္ရရွိခဲ့ၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။  ေျဖၾကားခ်က္ရရွိဖို႔က်န္တာက ၈ ခ ုျဖစ္ပါတယ္။  

 ထို႔အျပင္ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းေပါင္း ၂၅၆ ခုအနက ္ သက္ဆိုင္ရာဝန္ႀကီးဌာနမ်ားႏွင့္ 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ဌာနမ်ားမ ွေမးခြန္းေပါင္း ၂၄၇ ခုကို ေျဖၾကားခ်က္ရရွိၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ေျဖၾကား ရန္ ေမးခြန္း 

၉ ခုသာ က်န္ရွိပါေတာ့တယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးကာလမွာ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 

စာျဖင့္ေမးျမန္းခဲ့တဲ့  ေမးခြန္းက အားလုံးစုစုေပါင္း ၅၉၈ ခုရွိပါတယ္။ အဒဲီမွာ ေျဖၾကားဖို႔က်န္တာက 

ကၽြန္ေတာ္တင္ျပသြားသလိ ု၁၇ ခုပ ဲက်န္မွာ ျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲ ီေျဖၾကား ၿပီးသား စာႏွင့္လႊတ္ေတာ္အတြင္းမွာ 

မေျဖရေသးတဲ့ ေျဖၾကားၿပီးသားစာျဖင့္ ေျဖၾကားခ်က္မ်ားကို လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အသီးသီးကိ ု

ျဖန္႔ေဝသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ေျဖၾကားရန္ က်န္တဲ ့ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၈ ခုႏွင့္ ၾကယ္ပြင့္မျပ ၉ ခုကို 

ဆက္ၿပီးေတာ့ တင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ ၾကယ္ပြင့္ျပ ၈ ခုက ဦးသိန္းထြန္း၊ အမရပူရမဆဲႏၵနယ္၏ ၃၁-၁-

၂၀၁၁ ရက္ေန႔မ ွ ယေန႔အခ်ိန္အထိ  ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္အတြင္းရွ ိ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ 

ျပည္နယ္တစ္ခုခ်င္းမွ ဖြဲ႕စည္းပုံ အေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၂၅၈ ပုဒ္မခြဲ(က)ႏွင္ ့ ပုဒ္မခြဲ(ခ) တို႔ႏွင့္အညီ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္႐ြက ္ ႏိုင္ျခင္းရွိ၊ မရွိႏွင္ ့ ရွိလၽွင ္ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္တစ္ခခု်င္းအလိုက္ 

ေဆာင္႐ြက္မႈအေျခအေန မ်ားအား သိရွိလိုပါေၾကာင္းႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၂) ဦးသန္းစိုး၊ 

သာစည္မဆဲႏၵနယ္၏ ပညာေရးဝန္ႀကီးဌာန၏ ေငြလုံးေငြရင္းအသုံးစရိတ္အား ခြဲေဝခ်ထားရာတြင္ 

မည္သို႔မည္ပုံခြဲေဝေပး သည္၊ သာမန္အသုံးစရိတ္မ်ားကိ ု ခြဲေဝခ်ထားရာ၌ ေအာက္ေျခမွာ 

အမွန္တကယ္လိုအပ္ခ်က္ရွိေသာ ေနရာမ်ားကိုသိရွိရန္ မည္ကဲ့သို႔ စီမံေဆာင္႐ြက္ေနသည္ႏွင္ ့

စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၃) ဦးစိုင္းသီဟေက်ာ္ ႏိုင္ငံ့ဝန္ထမ္းမ်ား တာဝန္ထမ္းေဆာင္ခ်ိန္တြင ္သတ္မွတ္ဝတ္စုံ၊ 

သက္ဆိုင္ရာဌာန ရင္ထိုးတံဆိပ္၊ အမည္၊ ရာထူးတံဆိပ္မ်ားတပ္ဆင္ရန ္ တိက်ေသာ ၫႊန္ၾကားခ်က္ 

ထုတ္ျပန္ထားျခင္းရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။  (၄) ေဒၚနန္းေစအြာ ဘားအံ-ၾကာအင္း-ဒုံရင္း-

ပိုင္ရန္းကားလမ္း တစ္ေလၽွာက္ကိ ု ျပန္လည္ျဖတ္သန္းသြားလာ အသုံးျပဳခြင့္ရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ 

(၅) ဦးရထဲြဋ္ဦး၊ နတ္တလင္းမဆဲႏၵနယ္၏ ဘြဲ႕ရအေထြေထြပညာေရး လုပ္သားဝန္ထမ္းမ်ားအား ပညာေရး 

ဝန္ႀကီးဌာနမွ ရာထူးတိုးတက္အလုပ္ခန္႔ထားေရးအား မူလ၏အစီအစဥ္အတိုင္း DTEC မေျဖဆိုဘ ဲ

ျပန္လည္ေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္ျခင္းရွိ၊ မရွိ။ အသက ္၃၅ ႏွစ္ေအာက ္ဘြဲ႕ရအေထြေထြပညာေရးလုပ္သား မ်ားအား 

လုပ္ငန္းခြင္အႀကိဳအတတ္သင ္ ပညာေရးေကာလိပ္သို႔ လစာအျပည့္ျဖင့္ တက္ေရာက္ပညာ သင္ၾကားခြင့္ 

ေပးႏိုင္ျခင္းရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၆) ဦးေမာင္တိုး၊ မင္းလွမဆဲႏၵနယ္၏ 

ႏိုင္ငံပိုင္မေ႐ႊ႕မေျပာင္းႏိုင္သည့္ ပုံေသပစၥည္း (Fixed Assets) စုစုေပါင္းတန္ဖိုးသည္ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ 

ဘ႑ာေရးႏွစ္ကုန ္သို႔မဟုတ ္ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘ႑ာေရးႏွစ္ကုန္အထ ိ  မည္မၽွရွိသည္ကို သိလိုပါ ေၾကာင္းႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၇) ဦးသန္းစိုး၊ သာစည္မဆဲႏၵနယ္၏ သာစည္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ အေျခခံပညာေက်ာင္း 



၁၁ ေက်ာင္းအား အဆင့္တိုးျမႇင့္ေပးရန္ႏွင္ ့ ဥပဓိ႐ုပ္မေကာင္းေသာ အေျခပညာ ေက်ာင္း ၃၆ ေက်ာင္းအား 

ျပင္ဆင္ေပးႏိုင္ရန္ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဘ႑ာေရးႏွစ္၏ ေနာက္ဆက္တြဲ ရန္ပုံေငြတြင ္ ထည့္သြင္းခြင့္ျပဳေပးႏိုင္ရန္ 

အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိကို ပိုမိုတိက်စြာ ျပန္လည္ေျဖၾကားေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္း သည့္ေမးခြန္း။ 

နံပါတ္(၈) ဦးခိုင္ေမာင္ရည္၊ အလုံမဆဲႏၵနယ္၏ (က) ဝန္ႀကီးဌာနအသီးသီး လက္ေအာက္တြင ္

လုပ္ကိုင္ေနၾကေသာ ယာယီဝန္ထမ္းမည္မၽွရွိ၍ လုပ္သက ္   ၅ ႏွစ္ႏွင့္အထက္ရွိေသာ ဝန္ထမ္းမည္မၽွရွိ၍ 

ယာယီဝန္ထမ္းမ်ားအား အၿမတဲမ္းဝန္ထမ္းမ်ားအား အၿမတဲမ္းအျဖစ္ ခန္႔အပ္ေပးရန္ႏွင္ ့စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ 

(ခ) အစိုးရဝန္ထမ္း၊ အျခားဝန္ထမ္းတို႔ အျဖစ္အလုပ္ေလၽွာက္ရာတြင ္ အေဝးသင္တကၠသိုလ္ဘြဲ႕ရမ်ားအား 

နိမ့္ခ်ဆက္ဆံျခင္း၊ ခြဲျခားမႈရွိျခင္း၊ အသိအမွတ္မျပဳျခင္းတို႔ႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း၊ အားလုံး ေမးခြန္း ၈ 

ခုရွိပါတယ္။  

 ၾကယ္ပြင့္မျပက (၁) ဦးစိုင္းခတၱိယ၊ မိုင္းဆတ္မဆဲႏၵနယ္၏ တာခ်ီလိတ-္မိုင္းဆတ္သို႔ 

အိမ္ေဆာက္ပစၥည္းမ်ား ဝယ္ယူသယ္ေဆာင္ရာတြင ္ တာခ်ီလိတ္အေျခခ်စစ္ဗ်ဴဟာက ၎တို႔ထံ 

ဝင္ေရာက္သတင္းပို႔ၾကရန္၊ ခြင့္ျပဳခ်က္ရယူရန္ တင္းၾကပ္ကန္႔သတ္မႈမ်ားကိ ု လုပ္ေဆာင္ရာတြင ္

လုပ္ထုံးလုပ္နည္းႏွင္ ့ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းမ်ားညီ၊ မညီ၊ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း၊ စည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းႏွင့္မညီ ပါက 

ျပည္သူမ်ား၏ လိုအင္ဆႏၵကိ ု မည္ကဲ့သို႔ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္႐ြက္ေပးမည့္ အစီအစဥ ္ ရွိ၊ မရွိႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၂) ဦးစိန္ထြန္း၊ ထန္းတပင္မဆဲႏၵနယ္၏ ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီး (အေရွ႕ဘက္ျခမ္း) 

ထန္းတပင္ၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွ ိထက္၊ လယ္၊ မႈ အေျခခံပညာေက်ာင္းမ်ားတြင ္ဆရာ ဆရာမ ဝန္ထမ္းအင္အား 

မလုံေလာက္မႈ အေျခအေနအား ျပည္ေထာင္စုပညာေရးဝန္ႀကီးဌာနမ ွ ေဆာင္႐ြက္ျဖည့္စြက္ခန္႔ထားေပးရန္ 

အစီအစဥ္ရွိ၊ မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၃) ေဒၚတင္တင္ရီ၊ ကၽြန္းစုမဆဲႏၵနယ္၏ ကၽြန္းစုၿမိဳ႕နယ္အတြင္း 

စက္ေလွမ်ားအား ကိုယ္ေရးကိုယ္တာကိစၥျဖင္ ့ ေခ်ာဆြဲ ေစခိုင္းေနျခင္းကို စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ေပးႏိုင္ျခင္းရွိ၊ 

မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၄) ဦးစိန္ထြန္း၊ ထန္းတပင္မဆဲႏၵနယ္၏ မူလတန္းႀကိဳေက်ာင္းမ်ား 

ဖြင့္လွစ္သင္ၾကားေနျခင္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္း။ (၅) ေဒၚခင္သန္းျမင့္၊ ငပုေတာမဆဲႏၵနယ္၏ 

ငပုေတာၿမိဳ႕နယ္ရွိ ပိုးေလာင္းအေျခခံပညာ အလယ္တန္းေက်ာင္းခြဲ၊ သစ္ေရာင္းအေျခခံပညာ 

အလယ္တန္းေက်ာင္းခြဲ၊ အထက္ႁပြန္ အေျခခံပညာ အလယ္တန္းေက်ာင္းခြဲမ်ား၏ ပထဝီေျမအေနအထား၊ 

ေျမျပင္အေျခအေနအား သိရွိပါသလား၊ ပထဝ ီ ေျမအေနအထားအရ တစ္ႏိုင္ငံလုံးအမွန္တကယ ္

စံႏႈန္းျပည့္မီမွသာ တိုးျမႇင့္ေပးမည္ဟ ု စီမံခ်က္မ်ား ခ်မွတ္ထားပါသလား၊ ေဖာ္ျပပါေက်ာင္းမ်ား၏ 

ပကတိလိုအပ္ခ်က္အရ အဆင့္တိုးျမႇင့္ရန ္လိုအပမ္ႈအေပၚ ဝန္ႀကီးဌာနမွ မည္ကဲ့သို႔ စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္ေပးမည္ကိ ု

သိရွိလိုျခင္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္း။ (၆) ေဒၚခင္သန္းျမင့္၊ ငပုေတာမဆဲႏၵနယ္၏ ငပုေတာၿမိဳ႕နယ္အတြင္းရွိ 

ျပဳျပင္ေဆာက္လုပ္ ရန္ လိုအပ္ေသာေက်ာင္းမ်ား၊ ဆရာ ဆရာမလိုအပ္ေသာ ေက်ာင္းမ်ား၊ 

အဆင့္တိုးျမႇင့္ေပးရန ္ ေက်ာင္းတို႔ႏွင့္ စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၇) ေဒၚခင္သန္းျမင့္၊ ငပုေတာမဆဲႏၵနယ္၏ 

ကညင္ငူတြဲဘက ္ အ.လ.ကမွ ေက်ာင္းအုပ္ဆရာႀကီး ဦးခင္ေမာင္ေက်ာ္ႏွင္ ့ ဆရာ ဆရာမမ်ား၏ 

ေက်ာင္းစည္းကမ္းခ်ိဳး ေဖာက္ၿပီး ကေလးမ်ား၏ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရးတို႔ကို လစ္လ်ဴ႐ႈကာ ကိုယ္က်ိဳးစီးပြားရွာ 

အျမတ္ထုတ္ေနမႈအား မည္ကဲ့သို႔ အေရးယူေဆာင္႐ြက္ေပးမည္ကိ ုသိရွိလိုျခင္းႏွင္ ့စပ္လ်ဥ္းသည့္ ေမးခြန္း။ (၈) 

ဦးေအာင္စိုး၊ ေလာင္းလုံမဆဲႏၵနယ္၏ ေလာင္းလုံၿမိဳ႕နယ္တြင ္ တည္ေဆာက္မည့္ ေရနံစိမ္းတန္ခ်ိန္ ၅ 

သန္းခ်က္လုပ္ႏိုင္မည့္ ေရနံခ်က္စက္႐ုံစီမံကိန္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (က) ႏိုင္ငံေတာ္ပိုင ္ ဆီအုန္းၿခံမွ 

စက္မႈ(၁)ဝန္ႀကီးဌာနမွ ျမန္မာ့စီးပြားေရးဦးပိုင္လီမိတက္သို႔ မည္သို႔ ေျပာင္း လရဲယူခဲ့သည္ကိုသိလိုျခင္း၊ (ခ) 



ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈဥပေဒထြက္ရွိၿပီး စက္႐ုံတည္ေဆာက္မည့္ အစီအစဥ္၊ (ဂ) ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ 

ဥပေဒႏွင့္အညီ တည္ေဆာက္ျဖစ္ပါက သဘာဝပတ္ဝန္းက်င ္ ထိခိုက္မႈ၊ နစ္နာမႈရွိ၊ မရွိ၊ (ဃ) 

တည္ေဆာက္ျဖစ္ပါက ေဒသခံျပည္သူမ်ား၏ အက်ိဳးႏွင့္ အလုပ္အကိုင ္ ရရွိမႈ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ေပးႏိုင္မႈတို႔ႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ (၉) ဦးေအာင္ျမသန္း၊ ေညာင္တုန္းမဆဲႏၵနယ္၏ 

ရန္ကုန-္ပုသိမ ္ ရထားလမ္းစီမံကိန္း ေဖာက္လုပ္မႈေၾကာင္ ့ ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား စိုက္ပ်ိဳးထားေသာ 

ရာသီသီးႏွံႏွင္ ့ႏွစ္တိုႏွစ္ရွည္သီးႏွံမ်ား ပ်က္စီးဆုံး႐ႈံး သြားမႈအေပၚ ႏိုင္ငံေတာ္မ ွေလ်ာ္ေၾကးေပးရန္ အစီအစဥ္ရွိ၊ 

မရွိႏွင့္စပ္လ်ဥ္းသည့္ေမးခြန္း။ ဒီေမးခြန္း ၁၇ ခုကေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ဝန္ႀကီးဌာနေတြနဲ႔ 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ဌာနေတြက ေျဖၾကားဖို႔ က်န္တာ ျဖစ္ပါတယ္။ က်န္တဲ့ဟာေတြကေတာ့ 

တင္ျပသြားတဲ့အတိုင္းရရွိၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲီဥစၥာေတြကိ ု ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးခ်င္းစ ီ ျဖန္႔ေဝေပးသြားမွာ 

ျဖစ္ပါေၾကာင္း တင္ျပအပ္ပါတယ္။  

 ဆက္လက္ၿပီးေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ အစိုးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ားႏွင္ ့ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား 

စိစစ္ေရးေကာ္မတီက ဒီတစ္ပတ္မွာ လႊတ္ေတာ္ကိ ု အစီရင္ခံစာ တတိယပတ္အတြင္းမွာ တင္ျပသြားမွာ 

ျဖစ္ပါတယ္။ တင္ျပသြားတဲ့ေနရာမွာ ပထမပုံမွန္အစည္းအေဝးကေနၿပီးေတာ့ ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝး 

အတြင္းမွာ အဒဲီမွာ ေမးခဲ့တဲ့ေမးခြန္းေတြ၊ ကတိျဖစ္ခဲ့တဲ့ေမးခြန္းေတြ၊ ေနာက္ၿပီးေတာ့ အဆိုေတြ၊ 

အဆိုေတြထမဲွာလည္း အတည္ျပဳခဲ့တဲ့ အဆိုေတြႏွင့္ပတ္သက္လို႔ ေဆာင္႐ြက္ခ်က္ကို တင္ျပသြားမွာ 

ျဖစ္ပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ပုံမွန္အစည္းအေဝးအသီးသီးကေနၿပီးေတာ့ အစိုးရဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ေတြကေနၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္ရန ္ က်န္တဲ့လပု္ငန္းေတြ တစ္နည္းအားျဖင့္ 

အေႂကြးက်န္လုပ္ငန္းေတြ အဒဲါေတြႏွင့္ပတ္သက္လို႔ အစီရင္ခံစာ တင္ျပသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲါေၾကာင့္မို႔ 

ဒီဥစၥာကိုျပဳစုဖို႔ နည္းနည္းေလးက်န္ေသးတဲ့အတြက္ေၾကာင္ ့ ျပဳစုေနပါတယ္။ ဆက္ၿပီး ေတာ့ 

အစီရင္ခံစာတင္ျပသြားမွာျဖစ္ေၾကာင္း တင္ျပရင္း နိဂုံးခ်ဳပ္အပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။ (ၾသဘာသံမ်ား)   

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိ ု လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအေနနဲ႔ ေမးတဲ့ေမးခြန္းေတြ 

အဆိုေတြဟာ လႊတ္ေတာ္က်င္းပတဲ့အခ်ိန္ကာလအပိုင္းအျခားႏွင့္စာမယ္ဆိုရင ္အင္မတန္မ ွ မ်ားျပား ပါတယ္။ 

သို႔ရာတြင ္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရ႕ဲ အခြင့္အေရး မဆုံး႐ႈံးႏိုင္ေစအငွာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

လႊတ္ေတာ္အေနနဲ႔ေတာ့ အခုလိုပ ဲ ေျဖဆိုဖို႔က်န္တဲ့ ေမးခြန္းမ်ားကို စိစစ္လိ ု လႊတ္ေတာ္ကာလမဟုတ္တဲ ့

အခ်ိန္မွာ ျပန္လည္ေပးပို႔လာတဲ့အေျဖလႊာမ်ားကိုလည္း ကတိကဝတ္ေကာ္မတီကတစ္ဆင္ ့ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္အသီးသီးကိ ု ျပန္ေပးမွာျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲီလိ ု ေဆာင္႐ြက္ျခင္းျဖင့္ ကတိျဖစ္ေပၚေစ 

ေသာကိစၥမ်ားကိ ု ကတိကဝတ္ေကာ္မတီကမွတ္တမ္းတင္ထားရွိၿပီး လုပ္ငန္းမ်ားဆက္လက္ေဆာင္႐ြက ္

ႏိုင္ေရးအတြက ္ေဆာင္႐ြက္သြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒီကေန႔ ကတိကဝတ္ေကာ္မတီရ႕ဲဥကၠ႒ျဖစ္သ ူတင္ျပခ်က္အရ 

ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၈ ခုႏွင္ ့ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၉ ခုတို႔အား ယခုအခ်ိန္အထ ိ

သက္ဆိုင္ရာျပည္ေထာင္စုအဆင့္ဝန္ႀကီးဌာန အသီးသီးမွျပန္လည္ ေျဖၾကားလာျခင္းမရွိေသးပါဘူး။ 

ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ဒီေန႔အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံး ဒုတိယဝန္ႀကီးလည္း ဒီအစည္းအေဝးမွာ တက္ေရာက္လာပါတယ္။ အခု 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ သက္ဆိုင္ရာတာဝန္ရွိတဲ့လ ူ တင္ျပခ်က္ကိုမွတ္သားၿပီး ဒီေမးတဲ့အေမးမ်ားကို 

အျမန္ဆုံးျပန္လည္ၿပီးေတာ့ ေျဖၾကားေပးဖို႔ ေျပာၾကားလိုပါတယ္။ ထိုနည္းတူစြာပ ဲ လႊတ္ေတာ္က 



တာဝန္ရွိတဲ့ဌာနက အခုက်န္ရွိေနတဲ ့ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းရ႕ဲအေျဖ၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းရ႕ဲအေျဖမ်ားကို လည္း 

ဒီေန႔ ကတိကဝတ္ေကာ္မတီရ႕ဲတင္ျပခ်က္အေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရထံ အေၾကာင္းၾကားေပးဖို႔ 

ျဖစ္ပါတယ္။ တစ္ဆက္တည္းမွာပ ဲ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ၿပီးခဲ့တဲ့ရက္ပိုင္းအတြင္းက ပခဲူးတိုင္းေဒသႀကီးရွိ 

ေတာင္ငူခ႐ိုင္အသင္းမွာရွိတဲ ့ၿမိဳ႕နယ္ ၆ ခုမ ွကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင္ ့သက္ဆိုင္ရာ ျပည္သူ႕ကိုယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္ 

ၫိွႏႈိင္းေဆြးေႏြးတဲ့ေနရာမွာ ေက်ာက္ႀကီးမွာ ေဆာက္လုပ္မယ္ ့ ေက်ာက္ႀကီးေခ်ာင္းကူးတံတားႏွင့္ 

ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ သက္ဆိုင္ရာတင္ျပခ်က္ႏွင္ ့ သက္ဆိုင္ရာ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 

သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေဒသႀကီးအဖြဲ႕ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္တို႔ရ႕ဲ ရွင္းလင္း တင္ျပခ်က္အေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့ မေန႔က 

ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတႀကီးႏွင့္ ကၽြန္ေတာ္ၫိွႏႈိင္းေဆြးေႏြးခဲ့ပါ တယ္။ ဒါေၾကာင့္ ဒီအေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့ 

ရည္႐ြယ္ခ်က္အေပၚ အက်ိဳးသက္ေရာက္မႈျဖစ္လာမယ္ ့ အေနအထားကိ ု ျပန္လည္သုံးသပ္ၿပီးေတာ့ 

ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ဒီေန႔ ဒီအစည္းအေဝး မွာတက္ေရာက္လာတဲ ့ ေဆာက္လုပ္ေရး 

ဒုတိယဝန္ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးက ဒုတိယ ဝန္ႀကီးတို႔ႏွစ္ဦး ကၽြန္ေတာ္တို႔ေဆြးေႏြးခဲ့တဲ ့

အေျခေနေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့ ရွင္းျပေပးလိုက္ပါ။ ဒီေပၚ မူတည္ၿပီးေတာ့ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအေနနဲ႔ 

သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရႏွင္ ့ ၫိွႏႈိင္းၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္မယ့္အေနအထားရွိပါတယ္။ 

ဒီေန႔မနကလ္ည္း အစိုးရအဖြဲ႕႐ုံး ၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္က မေန႔က ကၽြန္ေတာ္တို႔ ေဆြးေႏြးခ်က္ေပၚ 

မူတည္ၿပီးေတာ့ ဘာေတြဆိုတာသိခ်င္ပါတယ္ဆိုၿပီးေတာ့ တယ္လီဖုန္းနဲ႔ေမးျမန္းလာပါတယ္။ ဒီဟာကို 

ေဆာက္လုပ္ေရးဒုတိယဝန္ႀကီးကေနၿပီးေတာ့ အစိုးရ အဖြဲ႕႐ုံး ဒုတိယဝန္ႀကီးကိ ု ေျပာလိုက္မယ္ဆိုရင ္

ကၽြန္ေတာ္တို႔ ဘာေတြလုပ္ခဲ့တယ္ဆိုတာ သိသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ 

အစည္းအေဝးကိ ုမိနစ ္၃၀ ခန္႔ေခတၱရပ္နား ပါ့မယ္။  

 

အခ်ိန္၊ ၁၁း ၁၅။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ျပန္လည္ထြက္ခြာပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး အစည္းအေဝးခန္းမအတြင္းမွ 

ျပန္လည္ထြက္ခြာႏိုင္ၾကပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 [ အစည္းအေဝးကိ ုမိနစ္ ၃၀ ခန္႔ရပ္နားပါသည္။ ] 

 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ အစည္းအေဝးျပန္လည္ 

စတင္ေတာ့မွာျဖစ္ပါတယ္။   

အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ႂကြေရာက္လာပါၿပီခင္ဗ်ား။  

အခမ္းအနားမႉး။ ။ အားလုံးထိုင္ႏိုင္ၾကပါၿပီခင္ဗ်ား။  



ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ကၽြန္ေတာ္တင္ျပခဲ့တဲ ့ ဒီတစ္ပတ ္ လႊတ္ေတာ္ရ႕ဲ 

လုပ္ငန္းတာဝန္ေတြ မ်ားျပားမႈအေပၚမူတည္ၿပီးေတာ့ လႊတ္ေတာ္ပုံမွန္အစည္းအေဝးမ်ား ကို က်င္းပတဲ့အခါမွာ 

မနက ္ ၁၀ နာရီက ေန႔လည္တစ္နာရီအထ ိ က်င္းပဖို႔ လ်ာထားပါတယ္။ ေန႔လည္တစ္နာရီမွာ ထမင္းစားၿပီး 

ေနာက္ပိုင္းေတာ့ သက္ဆိုင္ရာလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီအလိုက ္ အစည္းအေဝးမ်ား က်င္းပေဆာင္႐ြက္ဖို႔ 

ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီတစ္ပတ ္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးမွာ ကၽြန္ေတာ္ တင္ျပခဲ့တဲ့အတိုင္း ႏိုင္ငံေတာ္အတြက ္

အင္မတန္အေရးႀကီးတဲ ့ စီမံကိန္း၊ ဘတ္ဂ်က္နဲ႔ အခြန္ဆိုင္ရာဥပေဒမ်ား ျပ႒ာန္းမွာျဖစ္ပါတယ္။ အဒဲီလို 

ျပ႒ာန္းႏိုင္ဖို႔ဆိုရင္ ဒီတင္ျပခ်က္အေပၚ မူတည္ၿပီးေတာ့ ကၽြန္ေတာ္တို႔ ေဆြးေႏြးရမွာ၊ ၫိွႏႈိင္းရမွာ၊ 

ဆုံးျဖတ္ေပးရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေတြလည္း သက္ဆိုင္ရာေကာ္မတီအလိုက ္ ေဆာင္႐ြက္ရမွာျဖစ္သလိ ု

ဒီတစပ္တ္အတြင္းမွာ ကၽြန္ေတာ္တို႔ မျဖစ္မေန ျပ႒ာန္းရမယ့္ ဥပေဒမ်ားလည္း ရွိတဲ့အတြက ္အဒဲီလိ ုဥပေဒမ်ား 

ျပ႒ာန္းတဲ့ေနရာမွာ အက်ိဳးရွိရွိ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ဖို႔ဆိုရင ္ ညေနပိုင္းမွာ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားဟာ 

သက္ဆိုင္ရာ သက္ဆိုင္ရာက႑အလိုက္အစည္းအေဝးမွာ ပါဝင္ေဆာင္႐ြက္မယ္ဆိုလို႔ရွရိင္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ 

ဒီတစ္ပတ ္အစည္းအေဝးမွာ ရည္႐ြယ္ထားတဲ့ ဥပေဒမ်ားကို သတ္မွတ္ထားတဲ ့ကာလမ်ားမွာ အတည္ျပဳျပ႒ာန္း 

ႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ျပန္တင္ျပရမယ္ဆိုရင ္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးေတြကိ ု နံနက ္ ၁၀ 

နာရီတိတိမွာ က်င္းပၿပီး ေန႔လည္တစ္နာရ ီ ေနာက္ဆုံးထားေဆာင္႐ြက္ပါမယ္။ ညေနပိုင္းက်တဲ့အခါ က်ေတာ့ 

ေကာ္မတီအလိုက ္သက္ဆိုင္ရာအစည္းအေဝးမ်ား ထူးျခားအစည္းအေဝးမ်ား ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ ပျဲဖစ္ပါတယ္။  

ဥကၠ႒။  ။ ဆက္လက္ၿပီးေတာ့ အစီအစဥ ္ ၁၀ ကို ေဆာင္႐ြက္ပါမယ္။ လႊတ္ေတာ္ 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၁၆၇ အရ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ တြင္ 

စတင္တင္သြင္း၍ အတည္ျပဳၿပီးေသာ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲေရးဥပေဒကိ ုလႊတ္ေတာ္က ၈-

၈-၂၀၁၂ ရက္ေန႔တြင ္ လက္ခံရရွိပါတယ္။ ယင္းဥပေဒၾကမ္း၏ မိတၱဴမ်ားကို ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီက အစီရင္ခံစာတင္သြင္းႏိုင္ရန္ႏွင္ ့ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထ ံ ေလ့လာႏိုင္ရန္ 

ျဖန္႔ေဝထားေၾကာင္း အသိေပးတင္ျပလိုပါတယ္။  

 

ဥကၠဌ။  ။ အစီအစဥ ္၁၁ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ အမ်ိဳးသား လႊတ္ေတာ္မွ 

စတင္တင္သြင္းၿပီး အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ေပးပို႔ခဲ့တဲ့ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲေရးဥပေဒၾကမ္းကို 

ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထ ံဥပေဒၾကမ္းမိတၱဴမ်ားကိုလည္း တစ္ပါတည္းျဖန္႔ေဝ ထားၿပီး ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီဥပေဒၾကမ္းႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္းၿပီး အစီရင္ခံစာတင္သြင္းရန ္ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတ ီအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။  

  

ဦးေအာင္ျမသန္း(ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံးမဂၤလာပါလို႔ ဂါရဝျပဳႏႈတ္ခြန္းဆက္သ အပ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး ေညာင္တုန္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ကိုယ္စားလွယ ္ ဦးေအာင္ျမသန္း 

ျဖစ္ပါတယ္။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင္လည္း ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ 

ေကာ္မတီ၏ တာဝန္ေပးခ်က္အရ လႊတ္ေတာ္သို႔ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမွ ေပးပို႔လာေသာ 



သဘာဝအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈဥပေဒၾကမ္းဆိုင္ရာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ 

စိစစ္ေတြ႕ရွိခ်က ္အစီရင္ခံစာအား ဖတ္ၾကားတင္သြင္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။   

၁။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမ ွ ေပးပို႔ေသာ "သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈ ဥပေဒၾကမ္း"ကို 

အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၌ စတင္ေဆြးေႏြးခဲ့ၿပီး ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားျဖင့္ အတည္ျပဳ  ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္၌ 

ေဆြးေႏြးရန္ ၇-၈-၂၀၁၂ ရက္စြဲျဖင့္ ေပးပို႔လာပါသည္။   

၂။ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈဥပေဒ၏ ရည္႐ြယ္ခ်က္မ်ားကိ ု ေအာက္ပါအတိုင္း 

ေတြ႕ရွိရပါသည္- 

(က) သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ေၾကာင္ ့ျဖစ္ေပၚလာႏိုင္သည့္ ထိခိုက္ဆုံး႐ႈံးမႈမ်ား ေလ်ာ့ပါးေရး အတြက ္

သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကို စနစ္တက် ထိေရာက္လ်င္ျမန္စြာ 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန ္ အမ်ိဳးသားေကာ္မတီႏွင္ ့ ေဒသဆိုင္ရာ အဖြဲ႕မ်ားဖြဲ႕စည္း 

ေဆာင္႐ြက္ရန္၊ 

(ခ) သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာစီမံခန္႔ခြဲမႈလုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္႐ြက္ရာတြင ္ ျပည္တြင္း 

ျပည္ပအစိုးရဌာန၊ အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ အစိုးရမဟုတ္ေသာ လူမႈအဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္ 

လည္းေကာင္း၊ အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ အဖြဲ႕အစည္းမ်ား၊ ပင္လယ္ရပ္ျခားေဒသတြင္း 

အဖြဲ႕အစည္းမ်ားႏွင့္လည္းေကာင္း ၫိွႏႈိင္းပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္ရန္၊ 

(ဂ) သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ေၾကာင္ ့ ထိခိုက္ပ်က္စီးခဲ့သည့္ သဘာဝပတ္ဝန္းက်င္ကိ ု ျပန္လည္ 

ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ရန္၊   

(ဃ) ေဘးသင့္ျပည္သူမ်ားအား ပိုမိုေကာင္းမြန္သည့္ လူမႈဘဝရရွိေစေရးအတြက ္  က်န္းမာေရး၊ 

ပညာေရး၊ လူမႈေရးႏွင္ ့ အသက္ေမြးဝမ္းေက်ာင္းလုပ္ငန္းမ်ား စီစဥ္ ေဆာင္႐ြက္ေပးရန္တို႔ကို 

ေတြ႕ရပါသည္။ 

၃။ ဤဥပေဒကိ ု ေရးဆြဲအတည္ျပဳႏိုင္ပါက ရရွိႏိုင္သည့္အက်ိဳးေက်းဇူးအခ်က္ ၈ ခ်က္ကိုလည္း  

တစ္ပါတည္းတင္ျပထားပါသည္။ မူလဥပေဒတြင ္နိဒါန္းႏွင့္အခန္း ၈ ခန္း၊ ပုဒ္မ ၄၀ ခုျဖင့္ ေရးဆြဲထားသည္ကို 

ေတြ႕ရွိရပါသည္။ 

၄။ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈဥပေဒၾကမ္း၊ မူလျပ႒ာန္းခ်က္အေပၚတြင္ အမ်ိဳး 

သားလႊတ္ေတာ္က နိဒါန္းႏွင့္ဥပေဒပုဒ္မ၊ ပုဒ္မခြဲမ်ား အပါအဝင္ အခ်က္ ၄၇ ခ်က္ကို ျပင္ဆင္ ခ်က္မ်ားျဖင့္ 

အတည္ျပဳခဲ့ပါသည္။ 

၅။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္၊ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္မ ွ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားျဖင့္ 

အတည္ျပဳၿပီး ေပးပို႔လာေသာ ဥပေဒၾကမ္းကို ၂၈.၈.၂၀၁၂  ရက္ေန႔တြင ္ အစည္းအေဝး က်င္းပၿပီးေလ့လာ 

စိစစ္ခဲ့ၾကပါသည္။ ထိုသို႔ စိစစ္ရာတြင ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္မ ွ တာဝန္ ေပးအပ္ထားသည့္ မူ ၁၂ ခ်က္ႏွင့္ 

လည္းေကာင္း၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄  အရ လည္းေကာင္း စိစစ္ခဲ့ၾကပါသည္။ 



၆။ ယင္းဥပေဒၾကမ္းႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္း၍ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ စိစစ္ ေတြ႕ရွိခ်က္ႏွင့္ 

ျပင္ဆင္ခ်က္စုစုေပါင္း ၅၆ ခ်က္ရွိၿပီး အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္အတိုင္း 

လက္ခံသေဘာတူသည့္အခ်က ္ ၅၁ ခ်က္၊မူလျပ႒ာန္းခ်က္အတိုင္း ထားရွိရန္ ၁ ခ်က္ ႏွင့္ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ ျပင္ဆင္ခ်က ္၄ ခ်က္ ျဖစ္ပါသည္။ 

၇။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္" သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈ 

ဥပေဒၾကမ္း"အား စိစစ္ခဲ့ရာ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားမွာ ေအာက္ပါအတိုင္းျဖစ္ပါသည္ - 

(က) အခန္း(၂) အပိုဒ ္ ၄ ႏွင့္ အခန္း(၄) အပိုဒ ္ ၇ တို႔ရွိ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္  

ေဘးေခါင္းစဥ္မ်ားအား"(က) ဖြဲ႕စည္းျခင္း" ဟု ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ပါသည္။ 

(ခ) အခန္း(၂) အပိုဒ ္ ၅ ႏွင့္ အခန္း(၄) အပိုဒ ္ ၉ တို႔ရွိ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ 

ေဘးေခါင္းစဥ္မ်ားအား"(ခ)တာဝန္ႏွင္ ့လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ား"ဟ ုျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ပါသည္။ 

၉။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ "သဘာဝေဘးအႏၲရာယ ္ ဆိုင္ရာ 

စီမံခန္႔ခြဲမႈဥပေဒၾကမ္း" အားျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄ အရ စိစစ္ခဲ့ၿပီး နည္းဥပေဒ ၄၅ 

ႏွင့္အညီ အတည္ျပဳႏိုင္ပါရန္ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခ ံ တင္ျပအပ္ပါသည္။ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ အားလုံးကို ေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ 

စီမံခန္႔ခြဲေရးဥပေဒၾကမ္းနဲ႔ စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရွိပါက ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ အပိုဒ္၊ အပိုဒ္ခြဲ 

အေၾကာင္းအရာအခ်က္အလက ္မ်ားကို တိက်စြာ ေဖာ္ျပ၍ ၂၂-၁-၂၀၁၃ ရက္(၁၃၀၀)နာရီ ေနာက္ဆုံးထားၿပီး 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထ ံအမည္စာရင္းေပးၾကရန္ ျဖစ္ပါ တယ္။  

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ သဘာဝေဘးအႏၲရာယ္ဆိုင္ရာ စီမံ 

ခန္႔ခြဲမႈဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရွိပါက ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ အပိုဒ္၊ အပိုဒ္ခြဲ၊ 

အေၾကာင္းအရာ အခ်က္အလက္မ်ားကိ ုတိက်စြာေဖာ္ျပ၍၂၂-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔ ၁၃း၀၀ နာရီ ေနာက္ဆုံးထားၿပီး 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံ အမည္စာရင္းေပးၾကရန္ ျဖစ္ပါ တယ။္  

 

 ဥကၠ႒။  ။ အစီအစဥ ္ ၁၂ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ အမ်ိဳးသား 

လႊတ္ေတာ္မွာစတင္တင္သြင္းၿပီး အတည္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ေပးပို႔ခဲ့တဲ့ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား 

လလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္းကိ ု ကိုယ္စားလွယ္မ်ားထ ံ ဥပေဒၾကမ္းမိတၱဴမ်ားကိ ု တစ္ပါတည္း 

ျဖန္႔ေဝထားၿပီးျဖစ္ပါတယ္။ ဒီဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး အစီရင္ခံစာတင္သြင္းရန ္ ဥပေဒၾကမ္း ေကာ္မတီအား 

ဖိတ္ေခၚပါတယ္။ 



 ဦးစိုးစိုး(ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာအေပါင္းႏွင္ ့ ျပည့္စုံၾကပါေစေၾကာင္း 

ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္းရင္း ႏႈတ္ခြန္းဆက္သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ 

ထီးခ်ိဳင့္မဆဲႏၵနယ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီဝင ္ ဦးစိုးစိုးျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ တာဝန္ေပးအပ္ခ်က္အရ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား 

လလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္းအေပၚ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲစီစစ္ေတြ႕ရွိခ်က ္ အစီရင္ခံစာအား 

ဖတ္ၾကားတင္သြင္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

 ၁။ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမ ွ ေပးပို႔လာေသာ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား 

လလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္း ကိ ုအထက္ရည္ၫႊန္း(၁)ပါစာျဖင့္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္က ေပးပို႔လာရာ 

အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္တြင ္ ၇-၈-၂၀၁၂ ရက္ေန႔၌စတင္ တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ၂၂-၈-၂၀၁၂ ရက္ေန႔  

အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင ္ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားျဖင့္ အတည္ျပဳခဲ့ပါသည္။ 

၂။ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ားလလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရး ဥပေဒၾကမ္းတြင ္ အခန္း ၁၃ ခန္း ႏွင့္ 

ပုဒ္မေပါင္း ၇၂ ခ ုပါရွိပါသည္။  

၃။ ယင္းဥပေဒ ျပ႒ာန္းရျခင္း၏ ရည္႐ြယ္ခ်က္ကိ ုေအာက္ပါအတိုင္း ေတြ႕ရွိရပါသည္ - 

(က) ေစ်းကြက္စီးပြားေရးစနစ္ ပီျပင္စြာ ျဖစ္ေပၚလာမႈကိ ုအေထာက္အက ူျပဳႏိုင္ရန္၊  

(ခ) ႏိုင္ငံေတာ္၏ စီးပြားေရးဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ ေရရွည္လိုအပ္သည့္ ေငြေၾကး 

အရင္းအႏွီးမ်ား စုစည္းရယူႏိုင္မည့္ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ ္ ေဈးကြက္စနစ္တက် 

ေပၚထြန္းလာေစရန္၊ 

(ဂ) ႏိုင္ငံေတာ္ႏွင္ ့ ပုဂၢလိကေငြေရးေၾကးေရး လုပ္ငန္းစြမ္းေဆာင္မႈ ျမင့္မားလာေစၿပီး 

စီးပြားေရးက႑ က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔ တိုးတက္ထြန္းကားလာေစရန္၊ 

(ဃ) ေငြေခ်းသက္ေသခံလုပ္ငန္း ေခ်ာေမြ႕ေစေရးႏွင့္ မွန္ကန္ေသာနည္းလမ္းျဖင္ ့ လုပ္ကိုင္ 

ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ေရးတို႔အတြက ္ႀကီးၾကပ္ကြပ္ကႏဲိုင္ရန္၊ 

(င) ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ ္ ေဈးကြက္တြင္ ပါဝင္ေဆာင္႐ြက္သူမ်ားအား ဥပေဒႏွင့္ အညီ 

အကာအကြယ္ေပးႏိုင္ရန္၊  

(စ) အမ်ားျပည္သူ၏ ေငြေၾကးရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈမ်ား တိုးပြားလာေစရန္ အားေပးျခင္းျဖင့္ ႏိုင္ငံေတာ္၏ 

ေငြေရးေၾကးေရးဆိုင္ရာမူဝါဒမ်ားကို အေထာက္အကူျပဳႏိုင္ရန္တို႔ ျဖစ္ပါသည္။  

၄။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္မ ွ ျပင္ဆင္ခ်က္ျဖင့္ 

အတည္ျပဳခဲ့ေသာ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား လလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္းကိ ုျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ စိစစ္ရမည့္မ(ူ၁၂)ခ်က္၊ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄ ႏွင္ ့အညီ  ၂၃-

၁၀-၂၀၁၂ ေန႔တြင္ေဆြးေႏြးၫိွႏႈိင္းခဲ့ၾကပါသည္။  



၅။ ယင္းဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီမ ွ ျပင္ဆင္ခ်က္ စုစုေပါင္း 

၁၃၆ ခ်က္ေတြ႕ရွိရၿပီး အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္အတိုင္း လက္ခံ သေဘာတူသည့္အခ်က ္၈၄ ခ်က္၊ 

မူလျပ႒ာန္းခ်က္အတိုင္းထားရွိရန ္၉ ခ်က္ႏွင့္ ဥပေဒၾကမ္း ေကာ္မတီ၏ ျပင္ဆင္ခ်က ္၄၃ ခ်က္ ျဖစ္ပါသည္။  

၆။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား လလဲွယ္ 

ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္း အားစိစစ္ခဲ့ရာ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားမွာ ေအာက္ပါအတိုင္း ျဖစ္ပါသည္ - 

(၁) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ျပင္ဆင္ခ်က ္ အပိုဒ ္ ၂ အပိုဒ္ခြဲ (ဋ) အားေကာင္တာ ေဈးကြက္ 

ဆိုသည္မွာ စာရင္းမဝင္ေသာ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္မ်ား ေရာင္းဝယ္ျခင္းအား 

စုစည္းေဆာင္႐ြက္သည့္ ေဈးကြက္ကိုဆိုသည္ ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၂) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္အပိုဒ ္ ၂ အပိုဒ္ခြဲ(ဎ)ရွိ ေရာင္းျခင္း ဝယ္ျခင္း 

စကားရပ္အစား ေရာင္းဝယ္ျခင္းဟ ုအေရးအသားက်စ္လစ္မႈရွိေစရန္ျပင္ဆင္ပါသည္။   

(၃)  အခန္း (၃) ေခါင္းစဥ္အား ေကာ္မရွင္ဖြဲ႕စည္းျခင္းႏွင့္ ေကာ္မရွင္၏ တာဝန္ႏွင္ ့လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ား 

ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၄) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အပိုဒ ္ ၄ အပိုဒ္ခြဲ (က) ရွိ  ေငြေခ်း သက္ေသခံ 

လက္မွတ္လုပ္ငန္းႀကီးၾကပ္ေရး စကားရပ္အားပယ္ဖ်က္၍   သင့္ေလ်ာ္သည့္ ပုဂၢိဳလ္ 

အနည္းဆုံး ငါးဦးပါဝင္ေသာ ေကာ္မရွင္အဖြဲ႕ကိုဖြဲ႕စည္းရမည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၅) အပိုဒ ္ ၇ အပိုဒခ္ြဲ (က) မူလျပ႒ာန္းခ်က္အား ေငြေခ်းသက္ေသခ ံ လက္မွတ ္ လုပ္ငန္း 

လိုင္စင္လက္မွတ္ထုတ္ေပးရန ္ေလၽွာက္ထားခ်က္ကိုစိစစ္ၿပီး လိုင္စင္ထုတ္ေပးျခင္း သို႔မဟုတ ္

ထုတ္ေပးရန ္ျငင္းပယ္ျခင္းျပဳႏိုင္သည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၆) အပိုဒ ္ ၇ အပိုဒ္ခြဲ (ခ) မူလျပ႒ာန္းခ်က္ရွိ ကာလသတ္မွတ္ရပ္ဆိငု္းျခင္း ႏွင့္ ႐ုပ္သိမ္းျခင္း 

စကားရပ္တို႔အား ေနရာအထားအသိုျပင္ဆင္၍ လိုင္စင္ရရွိသူက တာဝန္ႏွင္ ့ စည္းကမ္းခ်က္ 

တစ္ရပ္ရပ္ကိုေဖာက္ဖ်က္လၽွင ္ လိုင္စင္ကိုကာလ သတ္မွတ္ရပ္ဆိုင္းျခင္း သို႔မဟုတ္ 

႐ုပ္သိမ္းျခင္းျပဳႏိုင္သည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၇) အပိုဒ၈္ အပိုဒ္ခြဲ (ခ) မူလျပ႒ာန္းခ်က္အား စေတာ့အိပ္ခ်ိန္းက လိုက္နာရမည့္ တာဝန္ႏွင့္ 

စည္းကမ္းခ်က္တစ္ရပ္ရပ္ကိ ု ေဖာက္ဖ်က္လၽွင ္ ခြင့္ျပဳမိ့န္ကာလ သတ္မွတ္ရပ္ဆိုင္းျခင္း 

သို႔မဟုတ ္႐ုပ္သိမ္းျခင္းျပဳႏိုင္သည္ဟု ေနရာအထားအသိ ုမွန္ကန္ေစရန ္ျပင္ဆင္ ပါသည္။ 

(၈) အပိုဒ ္ ၈ အပိုဒ္ခြဲ(ဂ)အပိုဒ္ခြဲငယ ္ (၄) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိအခန္း ၁၁ ပါ 

စကားရပ္အစား  အခန္း ၉ ပါ ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၉)   အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ ျပင္ဆင္ခ်က္အပိုဒ္ ၁၇ အပိုဒ္ခြဲ (ဂ) အား သတ္မွတ္ခ်က ္မ်ားႏွင့္အညီ  

ခြင့္ျပဳမတည္ေငြရင္းႏွင့္ အနည္းဆုံးထည့္ဝင္ၿပီး မတည္ေငြရင္းရွိရမည္ ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 



(၁၀) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္ ျပင္ဆင္ခ်က္ အပိုဒ ္ ၁၈ အား အေရးအသားက်စ္လစ္ေစရန ္အတြက ္

ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္ကုမၸဏီသည္ ေကာ္မရွင္ကထုတ္ေပးေသာ 

လိုင္စင္တစ္မ်ိဳးမ်ိဳးရရွိလၽွင္ လိုင္စင္အမ်ိဳးအစားအလိုက ္ ခြင့္ျပဳထားေသာ ေငြေခ်း 

သက္ေသခံလက္မွတ္လုပ္ငန္းကိ ုလုပ္ကိုင္ခြင့္ရွိသည္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၁) အပိုဒ ္ ၁၉ အပိုဒ္ခြဲ (ခ) မူလျပ႒ာန္းခ်က္အား ျမန္မာႏိုင္ငံကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ သက္ဆိုင္ေသာ 

တည္ဆဥဲပေဒႏွင့္အညီ စာရင္းစစ္ကိ ု ခန္႔ထားျခင္းမျပဳမီ ေကာ္မရွင္၏ ခြင့္ျပဳခ်က္ကို 

ရယူရမည္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၁၂) အခန္း (၅) အပိုဒ ္ ၂၃ အား အေရးအသားက်စ္လစ္မႈ ရွိေစရန္အတြက ္ လိုင္စင္ 

အမ်ိဳးအစားမ်ားမွာ ေအာက္ပါအတိုင္းျဖစ္သည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၃) အပိုဒ ္၁၂ အပိုဒ္ခြဲ(တ)၊ အပိုဒ္ ၂၆ အပိုဒ္ခြဲ (က)ႏွင့္ အပိုဒ္ခြဲ(ခ)၊ အပိုဒ္၂၈ အပိုဒ္ခြဲ (ခ)၊ အပိုဒ္ 

၃၀၊ အပိုဒ္ ၃၁၊ အပိုဒ ္ ၃၃ အပိုဒ္ခြဲ(က) ႏွင့္အပိုဒ္ခြဲ(ခ)၊ အပိုဒ ္ ၃၄ အပိုဒ္ခြဲ(က) အပိုဒ္ခြဲ(ခ) 

တို႔ပါ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားတြင္ လုပ္ငန္းလိုင္စင ္ စကားရပ္၌ 

လုပ္ငန္းဟူေသာ စကားရပ္သည္ မလိုအပ္ပါသျဖင့္ပယ္ဖ်က္၍ လိုင္စင္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၄) အပိုဒ ္ ၂၈ အပိုဒ္ခြဲ (က) အား ပုဒ္မ၂၅၊ ပုဒ္မ၂၆ ပုဒ္မခြဲ (ခ) ႏွင့္ ပုဒ္မ ၂၇ အရ 

ေလၽွာက္ထားသည့္ လိုင္စင္ေလၽွာက္လႊာ လက္ခံရရွိသည့္အခါ လိုင္စင္အမ်ိဳးအစား အလိုက္ 

သတ္မွတ္ထားေသာအရည္အခ်င္းမ်ား၊ စည္းကမ္းမ်ားႏွင့္ ညီၫြတ္မႈ ရွိ၊ မရွိ စိစစ္ၿပီး 

လိုင္စင္ထုတ္ေပးရန ္ခြင့္ျပဳျခင္း သို႔မဟုတ ္ျငင္းပယ္ျခင္းျပဳႏိုင္သည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၁၅) အပိုဒ ္၃၃  အပိုဒ္ခြဲ (က) မူလျပ႒ာန္းခ်က္ရွိ နည္းဥပေဒမ်ား စကားရပ္ရွ ိမ်ား စကားရပ္အား 

ပယ္ဖ်က္၍ နည္းဥပေဒဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၆) အပိုဒ ္ ၃၄ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္အား ေကာ္မရွင္သည္ လိုင္စင္ရရွိသူက 

ေအာက္ပါအေျခအေနတစ္ရပ္ရပ ္ ေပၚေပါက္သည့္အခါ လိုင္စင္ကိ ု ကာလသတ္မွတ္၍ 

ရပ္ဆိုင္းျခင္း သို႔မဟုတ ္႐ုပ္သိမ္းျခင္းျပဳႏိုင္သည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၁၇) အပိုဒ ္၃၅ အပိုဒ္ခြဲ (င) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိအခန္း ၁၁ ပါ စကားရပ္အစား  

အခန္း ၉ ပါ ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၈) အပိုဒ ္၃၅ အပိုဒ္ခြဲ (ဆ) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိျပစ္မႈထင္ရွား စကားရပ္သည္ 

မလိုအပ္ပါသျဖင့္ ပယ္ဖ်က္၍ လိမ္လည္မႈ၊ အလြဲသုံးစားမႈ၊ ခိုးမႈ၊ 

ယုံၾကည္အပ္ႏွံေရးေဖာက္ဖ်က္မႈ သို႔မဟုတ ္ ကိုယ္က်င့္တရားႏွင္ ့ သက္ဆိုင္ေသာ ျပစ္မႈျဖင့္ 

အစီရင္ခံရျခင္း ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၁၉) အပိုဒ ္၃၈ အပိုဒ္ခြဲ (က) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိ အက္ဥပေဒ သို႔မဟုတ ္၁၉၅၀ 

ျပည့္ႏွစ္ အထူးကုမၸဏီအက္ဥပေဒမ်ားအရစကားရပ္အစား သက္ဆိုင္ေသာ 

တည္ဆဥဲပေဒမ်ားအရ စကားရပ္ကိုအစားထိုး၍ ေကာ္မရွင္ထံမ ွ ခြင့္ျပဳခ်က္ ရရွိၿပီးေနာက္ 



ျမန္မာႏိုင္ငံကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ သက္ဆိုင္ေသာ တည္ဆဥဲပေဒမ်ားအရေပးရန္ 

တာဝန္ကန္႔သတ္ထားသည့္ လီမိတက္ကုမၸဏီ သို႔မဟုတ ္ ဖက္စပ္လုပ္ငန္းအျဖစ္ 

ဖြဲ႕စည္းတည္ေထာင္ေသာ အဖြဲ႕အစည္းျဖစ္သည္ဟု ျပင္ဆင္ျဖည့္စြက္ပါသည္။  

(၂၀) မူလျပ႒ာန္းခ်က္ႏွင့္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားတြင ္မပါ၀င္သည့္ ဤဥပေဒအရ 

ထုတ္ျပန္သည့္ နည္းဥပေဒ၊ စည္းမ်ဥ္း၊ စည္းကမ္း၊ အမိန္႔ ေၾကာ္ျငာစာ၊ အမိန္႔၊ 

ၫႊန္ၾကားခ်က္ႏွင့္လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားကိ ု လိုက္နာရမည္ စကားရပ္အား      အပိုဒ္ ၄၀ 

အပိုဒ္ခြဲ (ဃ) အျဖစ္ အသစ္ျဖည့္စြက္ပါသည္။ 

(၂၁) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က ္ အပိုဒ ္ ၄၃ ရွိ ျပင္ဆင္ရမည္ စကားရပ္အား 

ေဆာင္႐ြက္ရမည္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၂၂) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အပိုဒ ္ ၄၇ အား ေကာင္တာေဈးကြက္သည္ 

ဤဥပေဒအရ ထုတ္ျပန္သည့္ နည္းဥပေဒ၊ စည္းမ်ဥ္း၊ စည္းကမ္း၊ အမိန္႔ ေၾကာ္ျငာစာ၊ အမိန္႔၊ 

ၫႊန္ၾကားခ်က္ႏွင့္ လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားကို လိုက္နာရ မည္ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၂၃) အပိုဒ ္၄၈ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိအခန္း ၁၁ ပါ စကားရပ္အစား        အခန္း 

၉ ပါဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၂၄) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အပိုဒ ္ ၅၃ အပိုဒ္ခြဲ (ဂ) အား ပုဒ္မ ၃၄ အရ 

ေကာ္မရွင္က လိုင္စင္ရရွိသူအား လိုင္စင္ကိုကာလသတ္မွတ္၍ ရပ္ဆိုင္းျခင္း သို႔မဟုတ ္

႐ုပ္သိမ္းျခင္းျပဳသည့္ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၂၅) အခန္း(၁၁) တားျမစ္သည့္ျပဳလုပ္မႈမ်ားဟူေသာ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က ္

ေခါင္းစဥ္အား အခန္း(၉)တားျမစ္သည့္ျပဳလုပ္မႈမ်ားဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၂၆) အပိုဒ ္ ၅၁ မူလျပ႒ာန္းခ်က္ရွိ အျပဳအမူမ်ားမွာ စကားရပ္အား ေခါင္းစဥ္ႏွင့္ 

လိုက္ေလ်ာညီေထြရွိေစရန ္ျပဳလုပ္မႈမ်ား ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၂၇) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အခန္း ၁၁ အပိုဒ ္ ၅၅ ရွိ ေငြေခ်းသက္ေသခံ 

လက္မွတ္လုပ္ငန္းတြင ္ ပါ၀င္ေဆာင္႐ြက္သူမည္သူမၽွ စကားရပ္အား ေငြေခ်းသက္ေသခံ 

လက္မွတ္လုပ္ငန္းတြင ္ ပါ၀င္ေဆာင္႐ြက္သူမ်ားသာမက ယင္းလုပ္ငန္းႏွင္ ့ ဆက္ႏြယ ္

ေဆာင္႐ြက္သူမ်ားအားလုံး အက်ဳံး၀င္ေစရန္ သက္ဆိုင္ရာ ေငြေခ်းသက္ေသခ ံ

လက္မွတ္လုပ္ငန္းတြင ္ပါ၀င္ေဆာင္႐ြက္သ ူစကားရပ္အား ပယ္ဖ်က္ပါသည္။ 

(၂၈) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က ္ အခန္း ၁၁ အပိုဒ ္ ၅၆ အပိုဒ္ခြဲ (ခ) အား   

ေကာ္မရွင္၏ခြင့္ျပဳမိန္႔မရရွိဘ ဲ ေကာင္တာေစ်းကြက္ကိုျဖစ္ေစ၊ စေတာ့အိပ္ခ်ိန္း ကိုျဖစ္ေစ 

ဖြဲ႕စည္း တည္ေထာင္ျခင္း၊ ေကာင္တာေစ်းကြက္ သို႔မဟုတ ္စေတာ့ အိပ္ခ်ိန္း၏ လုပ္ငန္းမ်ား၊ 

ေကာင္တာေစ်းကြက ္သို႔မဟုတ ္ စေတာ့အိပ္ခ်ိန္း သေဘာသက္ေရာက ္ေသာလုပ္ငန္းမ်ားကို 

ေဆာင္႐ြက္ျခင္းမျပဳရဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။ 



(၂၉) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အပိုဒ ္ ၆၁ အား မည္သူမဆိ ု ပုဒ္မ ၅၅ ပါ 

တားျမစ္ခ်က္ကိုေဖာက္ဖ်က္ေၾကာင္း ျပစ္မႈထင္ရွားစီရင္ျခင္းခံရလၽွင္ ထိုသူကိ ု ၁၀ ႏွစ္ 

ထက္မပိုေသာ ေထာင္ဒဏ္ခ်မွတ္ရမည့္အျပင ္ ေငြဒဏ္လည္း ခ်မွတ္ႏိုင္သည္ဟု 

ျပင္ဆင္ပါသည္။                    

(၃၀) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အခန္း ၁၃ အပိုဒ္ ၆၈ အား  ဥပေဒေရးထုံးအရ 

ျမန္မာႏိုင္ငံတြင ္ ေငြေခ်းသက္ေသခံလက္မွတ္ေစ်းကြက္ကိ ု ဤဥပေဒႏွင့္အညီ ပီျပင္စြာ 

တည္ေထာင္ၿပီး စနစ္တက်လုပ္ကိုင္ေဆာင္႐ြက္ျခင္း မျပဳႏိုင္မီ ကူးေျပာင္းဆကဲာလ အတြင္းဟု 

ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၃၁) အပိုဒ ္ ၆၉ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ရွ ိ ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕အတြက ္ 

စကားရပ္အစား  ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕၏ ဟု ျပင္ဆင္ပါသည္။ 

(၃၂) အပိုဒ ္ ၆၄ မူလျပ႒ာန္းခ်က္အား ဤဥပေဒပါ ျပစ္မႈမ်ားကို ရအဲေရးယူပိုင္ခြင့္ရွိေသာ 

ျပစ္မႈမ်ားအျဖစ္ သတ္မွတ္သည္ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၃၃) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အခန္း ၁၁ အပိုဒ္ ၇၁ ရွိ ၀န္ႀကီးဌာန၏ စကားရပ္အား  

ေကာ္မရွင္၏ဟ ုျပင္ဆင္ပါသည္။  

(၃၄) အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္၏ ျပင္ဆင္ခ်က္ အခန္း ၁၃ အပိုဒ ္၇၂ အပိုဒ္ခြဲ (ခ) အား ဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ 

ေကာ္မရွင္တို႔သည္ လိုအပ္ေသာ အမိန္႔ေၾကာ္ျငာစာ၊ အမိန္႔၊ ၫႊန္ၾကားခ်က္ႏွင့္ 

လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားကိုထုတ္ျပန္ႏိုင္သည္ဟုျပင္ဆင္ပါသည္။            

၇။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ ေငြေခ်းသက္ေသခ ံ လက္မွတ္မ်ား 

လလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒၾကမ္းအား ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄ အရစိစစ္ခဲ့ၿပီး နည္းဥပေဒ 

၄၅ ႏွင့္အညီ အတည္ျပဳႏိုင္ပါရန္ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခ ံတင္ျပအပ္ပါသည္။အားလုံးေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

 ဥကၠ႒။  ။ ဘ႑ာေရးႏွင့္အခြန္ဝန္ႀကီးဌာနက ဒုတိယဝန္ႀကီးေဒါက္တာလင္းေအာင ္

တက္တယ္။ ဒီဥပေဒက ဒီတစ္ပတ္အတြင္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းေပးရမယ့္ ဥပေဒဟုတ္၊ 

မဟုတ္သိခ်င္ပါတယ္။  

 ဦး။ ။ ဒီဥပေဒက ကၽြန္ေတာ္သိသေလာက္ေတာ့ ဒီတစ္ပတ္အတြင္းေတာ့ လုပ္ေပးမယ္။ 

ဒီလႊတ္ေတာ္ကာလ ၃ လ အဒဲီအတြင္းေတာ့ အတည္ျပဳေပးဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 ဥကၠ႒။  ။ မွန္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကာလအတြင္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ ဒီေကာ္မရွင္အဖြဲ႕ဝင ္တစ္ဦးက 

အစည္းအေဝးလုပ္တဲ့အခါမွာတင္ျပအပ္ပါတယ္။ ဒီဥပေဒက ဒီလႊတ္ေတာ္ကာလ ဆ႒မပုံမွန္ 

အစည္းအေဝးကာလအတြင္းမွာ အၿပီးျပ႒ာန္းေပးမွသာလၽွင္ က်န္တဲ့လုပ္ငန္းေတြဆက္စပ္ေဆာင္႐ြက ္

ဖို႔ျဖစ္တယ္ဆိုတာ တင္ျပထားလိုပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ေငြေခ်းသက္ေသခံ 

လက္မွတ္မ်ားလလဲွယ္ေရာင္းဝယ္ေရးဥပေဒႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရွိပါက 

ေဆြးေႏြးလိုတဲ့အပိုဒ္၊ အပိုဒ္ခြဲ၊ အေၾကာင္းအရာအခ်က္မ်ား တိက်စြာေဖာ္ျပ၍ ၂၂-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔ 



ေနာက္ဆုံးထားၿပီး ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံအမည္စာရင္း ေပးရန္ျဖစ္ပါ တယ္။ 

ဒီလိုေဆာင္႐ြက္တဲ့ေနရာမွာ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရယ္၊ ဘဏ္ႏွင့္ေငြေၾကးဆိုင္ရာေကာ္မတ ီ

ရယ္ျပင္ဆင္အႀကံျပဳလိုသူမ်ားရ႕ဲ ခုနကေျပာတဲ ့ ရက္ကာလအတြင္းမွာ ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္မယ္ဆိုရင ္

ဒီဥပေဒကိ ု လာမယ္ ့ လရ႕ဲ လဆန္းအပိုင္းေလာက္မွာျဖစၿ္ပီးေတာ့ တစ္ခါ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မွာ ဆိုရင္ 

ခုနကတင္ျပတဲ ့ ေဒါက္တာလင္းေအာင္တင္ျပတဲ့အတိုင္း ဒီ ၂ လ၊ ၃ လအတြင္းမွာ ၿပီးသြားႏိုင္တဲ့ 

အေနအထားရွိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ အားလုံး ပူးေပါင္းေဆာင္႐ြက္ဖို႔လိုပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိ ု

တင္ျပအပ္ပါတယ္။   

ဆက္လက္၍ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိငု္ရာဥပေဒ ၁၅၄၊ နည္းဥပေဒခြဲ(ခ)အရ ပစၥည္းလႊေဲျပာင္း 

ျခင္းအက္ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတ ီ

၏စစ္ေဆးေတြ႕ရွိမႈအစီရင္ခံစာကိ ု ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတ ီ မွေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင ္ မြန္ျပည္နယ္၊ ဘီလင္း 

မဆဲႏၵနယ္မ ွျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလယွ္ ေဒါက္တာစိုးမိုးေအာင ္ကရွင္းလင္းဖတ္ၾကား သြားပါ သည္။  

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီဥကၠ႒၏ တာဝန္ေပးခ်က္အရ ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္း 

အက္ဥပေဒကိုျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းအေပၚ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ စိစစ္ေတြ႕ 

ရွိခ်က္အစီရင္ခံစာကိ ုလႊတ္ေတာ္သို႔ဖတ္ၾကား တင္သြင္းရာတြင္- 

၁။ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္မွျပင္ဆင္ေရးဆြဲၿပီး ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအဖြဲ႕႐ုံးမွေပးပို႔လာ သည့္ 

ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္းအက္ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းအား ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မ ွ

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၈၀၊ နည္းဥပေဒခြဲ(က)အရ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္တြင္ စတင္ 

ေဆြးေႏြးရန္ ေပးပို႔လာပါေၾကာင္း၊ 

၂။ ၁၈၈၂ ခုႏွစ္၊ ဇူလိုင္လ ၁ ရက္ေန႔တြင ္ India Act – IV 1882 အရ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းခဲ့ေသာ The 

Transfer Of Property Act တြင ္အခန္း(၈)ခန္း၊ ပုဒ္မေပါင္း ၁၃၇ ခုပါရွိၿပီး လႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းလာသည့္ 

ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္းအက္ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းတြင ္ ပုဒ္မ (၇) ခုျဖင့္ 

စကားရပ္မ်ားအစားထိုးျပင္ဆင္ထားျခင္းႏွင့္ ပယ္ဖ်က္ထားျခင္းတို႔ကို ေလ့လာေတြ႕ရွိရပါေၾကာင္း၊ 

၃။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ တင္သြင္းလာသည့္ ဥပေဒၾကမ္းကိ ု ဥပေဒၾကမ္းမ်ား 

စိစစ္ရာတြင ္ လိုက္နာရမည့္အခ်က ္ ၁၂ ခ်က္ႏွင့္ညီၫြတ္ျခင္းရွိ၊ မရွိစိစစ္ရန ္ ၃၁.၁၂.၂၀၁၂  ရက္ေန႔တြင္ 

ၫိွႏႈိင္းအစည္းအေဝးမ်ားက်င္းပခဲ့ပါေကြာင္း၊ 

၄။ ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္းအက္ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းတြင္ စကားရပ္ျပင္ဆင္သည့္ ဥပေဒပုဒ္မ 

၇ ခုပါရွိပါသည္။ ယင္းဥပေဒပုဒ္မတစ္ခုခ်င္းအလိုက ္စိစစ္ေတြ႕ရွိခ်က္မ်ားမွာ ေအာက္ပါအတိုင္း ျဖစ္ပါေၾကာင္း - 

(က)  ျပင္ဆင္ခ်က္ပုဒ္မ ၁ မူလျပ႒ာန္းခ်က္မရွိ၊ ျပင္ဆင္သည့္ျပ႒ာန္းခ်က္မွာ ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္း 

အက္ဥပေဒကိ ုျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒဟုျဖစ္ပါသည္။ 

(ခ) ပုဒ္မ ၂ မူလပုဒ္မ ၅၄ One hundred Kyats အစား One hundred thousand kyats ဟု 

ျပင္ဆင္ရန္လည္းေကာင္း 



(ဂ) ပုဒ္မ ၃ ပုဒ္မခြဲ(က) မူလဥပေဒ က(၁) Government Of India or ဟူသည့္စကားရပ္အား 

ပယ္ဖ်က္ရန ္

ပုဒ္မခြဲ(ခ) မူလဥပေဒ က(၁) The Government Of the Union Of Burma 

ဟူသည့္စကားရပ္ အစား The Government of the Republic of the Union  of Myanmar 

ဟူ၍လည္းေကာင္း 

ပုဒ္မခြဲ(ဂ) မူလပုဒ္မ (င) the High Court ဟူသည့္စကားရပ္အစား the High Court of the 

Region or the High Court of the State ဟုျပင္ဆင္ရန္လည္းေကာင္း 

(ဃ) ပုဒ္မ ၄ မူလပုဒ္မ ၅၈(စ) in any of the following towns, namely, the towns of 

Yangon, Mawlamyine, Pathein and Sittwe, and in any other town which the 

president of the Union may, by notification in the Gazette, specify in this behalf 

ဟူသည့္စကားရပ္အား ပယ္ဖ်က္ရန ္

(င) ပုဒ္မ ၅ မူလပုဒ္မ ၅၉ One hundred kyats ဟူသည့္စကားရပ္အစား One hundred 

thousand kyats  ဟု ျပင္ဆင္ရန္လည္းေကာင္း  

(စ) ပုဒ္မ ၆ မူလပုဒ္မ ၆၉(၁)/(ဂ) Situate within the towns of Yangon, Mawlamyine, 

Pathein, Sittwe or in any other town of area which the President of the Union 

may, by notification in the Gazette, specify in this behalf ဟူသည့္စကားရပ္အစား 

ကၽြန္ေတာ္တို႔ ျဖန္႔ေဝထားတဲ့အစီရငခ္ံစာမွာ ပယ္ဖ်က္ရန္ဟူ၍ မွားယြင္း႐ိုက္ႏွိပ္ 

ေဖာ္ျပထားပါတယ္ေၾကာင္း အမွန္မွာ စကားရပ္အစားထိုးျပင္ဆင္မွာျဖစ္ေကြာင္း ျပန္လည္ 

ျပင္ဆင္ ထားတဲ့အစီရင္ခံစာကိ ုလႊတ္ေတာ္ကိုလည္း ျပန္လည္ျဖန္႔ေဝသြားမွာ ျဖစ္ေၾကာင္း 

(စ) ျပင္ဆင္သည့္စကားရပ္မွာ Situate and any Town of Republic of the Union  of 

Myanmar ဟူသည့္စကားရပ္နဲ႔အစားထိုးမွာျဖစ္ပါေကြာင္း၊ 

(ဆ) ပုဒ္မ ၇ မူလပုဒ္မ ၁၀၄ the High Court ဟူသည့္စကားရပ္အစား the Supreme Court of 

the Union ဟု စကားရပ္ခ်င္းအစားထိုးျပင္ဆင္မွာျဖစ္ပါေၾကာင္း၊  

၅။ အထက္ေဖာ္ျပပါ စကားရပ္အစားထိုးျပင္ဆင္ခ်က္မ်ားသည္ ေခတ္ကာလႏွင့္ကိုက္ညီေစရန ္

လည္းေကာင္း၊ ေျပာင္းလလဲာေသာ ေခတ္ကာလအေျခအေနအရ စကားရပ္ျပင္ဆင္ျခင္း မ်ားျဖစ္၍ 

လည္းေကာင္း ျပင္ဆင္သင့္သည့္အခ်က္မ်ားျဖစ္သည္ကိ ုေလ့လာေတြ႕ရွိရပါေၾကာင္း၊ 

၆။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္မွေရးဆြဲတင္ျပလာသည့္ ပစၥည္းလႊေဲျပာင္းျခင္း 

အကဥ္ပေဒကိ ု ျပင္ဆင္သည့္ဥပေဒၾကမ္းအား လႊတ္ေတာ္မွအတည္ျပဳေပးႏိုင္ပါရန ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၄၄ အရစိစစ္ခဲ့ၾကၿပီး နည္းဥပေဒ ၄၅ ႏွင့္အညီ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခံတင္ျပ 

ျခင္းျဖစ္ပါေၾကာင္း ရွင္းလင္းဖတ္ၾကားသြားပါသည္။ 



   

ဥကၠ႒ ။ ။ တရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္ရ႕ဲကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုးၫြန္႔က ယခုတင္ျပခ်က္ႏွင္ ့ ပတ္သက္ၿပီး 

ဒီဥပေဒၾကမ္းကိ ုအခ်ိန္ကာလဘယ္ေလာက္ယူၿပီးေဆြးေႏြးမည္ဆိုမ ွအဆင္ေျပပါေၾကာင္း၊ အဆိုပါဥပေဒသည္ 

အေရးတႀကီးျပ႒ာန္းဖို႔လိုသည့္ ဥပေဒဟုတ္၊ မဟုတ္ သိလိုပါေၾကာင္း ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 

ကေျပာၾကားရာတြင္ 

 ဦးစိုးၫြန္႔(တရားသူႀကီး၊ ျပည္ေထာငစ္ုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္႐ုံး)။ ။ ျပ႒ာန္းဖို႔လိုပါတယ္။  

 ဥကၠ႒ ။ ။ ကဒဲါေၾကာင့္ ဒီဥပေဒၾကမ္းျပ႒ာန္းႏိုင္ေရးအတြက ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရယ္၊ 

တရားစီရင္ေရးႏွင္ ့ ဥပေဒေရးရာေကာ္မတီရယ္၊ ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရယ ္

ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္ေပးဖို႔ႏွင္ ့ ေဆြးေႏြးလိုတဲ့လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားဟာ ၂၂-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔မွာ 

လႊတ္ေတာ္႐ုံး၊ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံစာရင္းေပးဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

 ဥကၠ႒ ။ ။ အစီအစဥ ္၁၄ ျဖစ္ပါတယ္။    

 

ဥကၠ႒ ။ ။ တရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္ရ႕ဲကိုယ္စားလွယ ္ ဦးစိုးၫြန္႔ အခုတင္ျပခ်က္နဲ႔ပတ္သက ္ ၿပီးေတာ့ 

ဒီဥပေဒၾကမ္းကိ ု ကၽြန္ေတာ္တို႔ အခ်ိန္ကာလ ဘယ္ေလာက္ယူၿပီးေဆြးေႏြးမယ္ဆိုမ ွ အဆင္ေျပ ပါမယ္။ 

ဒီဟာလည္း ကၽြန္ေတာ္တို႔ အေရးတႀကီးျပ႒ာန္းဖို႔လိုတဲ့ ဥပေဒ ဟုတ္၊ မဟုတ ္သိလိုပါတယ္။ 

 

ဦးစိုးၫြန္႔(တရားသူႀကီး၊ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္၊)။ ။ ျပ႒ာန္းဖို႔လိုပါတယ္။ 

 

ဥကၠ႒ ။ ။ ဒါေၾကာင့္ ဒီဥပေဒၾကမ္းျပ႒ာန္းႏိုင္ေရးအတြက ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရယ္၊ တရားေရးႏွင့္ 

ဥပေဒေရးရာေကာ္မတီရယ္၊ ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရယ ္ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္ေပးဖို႔နဲ႔ 

ေဆြးေႏြးလိုတဲ့ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားဟာ ၂၂-၁-၂၀၁၃ ေန႔မွာ လႊတ္ေတာ္႐ုံး 

ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံ အမည္စာရင္းေပးဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  

 

ဥကၠ႒ ။ ။ အစီအစဥ ္ ၁၄ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕ 

လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၁၅၄ နည္းဥပေဒခြဲ (က) အရ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္က ၁၉၄၅ 

ခုႏွစ္ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာပစၥည္းအုပ္ထိန္းသ ူ အက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ဥပေဒၾကမ္းကိ ု

တင္သြင္းရန္ျဖစ္ပါတယ္။ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္က တင္သြင္းဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။  



ဦးစိုးၫြန္႔(တရားသူႀကီး၊ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္၊)။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥကၠ႒ႀကီးႏွင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာအေပါင္း ႏွင့္ျပည့္စုံပါေစလို႔ 

ႏႈတ္ခြန္းဆက္သအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ ျပည္ေထာင္စုတရား လႊတ္ေတာ္ ခ်ဳပ္တရားသူႀကီး 

ဦးစိုးၫြန္႔ျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ ္ ကိုယ္စား ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ 

ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒအား 

ေဆြးေႏြးစဥ္းစားႏိုင္ရန္အတြက ္ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိ ုအဆိုတင္သြင္းသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ ဥကၠ႒ႀကီးခင္ဗ်ား။  

၁။ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒ (The Custodian of Movable 

Property Act,1945) အား ဒုတိယကမၻာစစ္ေၾကာင္ ့ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္သည့္ ပစၥည္း မ်ားကို 

လက္လြတ္ဆုံး႐ႈံးခဲ့ရသည့္ ပိုင္ရွင္မ်ား ပစၥည္းမ်ား ျပန္လည္ရရွိႏိုင္ရန္ႏွင့္ ပစၥည္း ပိုင္ရွင္မ်ားကို 

ျပန္လည္ေပးအပ္ႏိုင္ရန္အတြက ္ ပစၥည္းထိန္းခန္႔အပ္ႏိုင္ရန္အတြက ္ ရည္႐ြယ္ၿပီးေတာ့ ျပ႒ာန္း 

ထားခဲ့တဲ့ဥပေဒျဖစ္ပါသည္။ ဒုတိယကမၻာစစ္ႀကီးေၾကာင္ ့ လက္လြတ္ဆုံး႐ႈံးခဲ့ရတဲ့ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္တဲ ့

ပစၥည္းေတြကိ ု ဒီပစၥည္းထိန္းထမံွ ျပန္လည္ေတာင္းခံႏိုင္တဲ့ကာလကိုဥပေဒမွာ ၁၉၄၈ ခုႏွစ္ ေအာက္တိုဘာလ 

၃၁ ရက္နဲ႔ ၁၉၄၈ ခုႏွစ ္ႏိုဝင္ဘာလ ၁ ရက္လို႔ သတ္မွတ္ထားပါတယ္။ ယခုအခါမွာေတာ့ အဲ့ဒီသတ္မွတ္ခ်က္ရ႕ဲ     

ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာ ေက်ာ္လြန္လာခဲ့ၿပီျဖစ္တဲ့အတြက ္ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္သည့္ ပစၥည္းမ်ားကို ပစၥည္းထိန္းထံမွ 

ျပန္လည္ေတာင္းခံႏိုင္ခြင့္ဟာ ဆိတ္သုဥ္း သြားၿပီျဖစ္သည္ဟုဆိုႏိုင္ပါသည္။ ထို႔အျပင္ဥပေဒပါ 

ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားသည္ ေခတ္ကာလ အေျခအေန ႏွင့္ ဆီေလ်ာ္မႈမရွိေတာ့ျခင္း အခ်ိန္ကာလၾကာျမင့္စြာ 

က်င့္သုံးမႈမရွိျခင္း၊ ေနာင္အနာဂတ္ကာလမွာလည္း ဆက္လက္က်င့္သုံးဖြယ္ရာ အေၾကာင္းမရွိျခင္းတို႔ေၾကာင့္ 

႐ုပ္သိမ္းရန ္ လိုအပ္သျဖင္ ့ ျပည္ေထာင္စု တရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္က ေရးဆြဲထားတဲ ့ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ 

ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသ ူအက္ဥပေဒကိ ု႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒမူၾကမ္းအား ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္မွ 

ေဆြးေႏြးစဥ္းစားေပးႏိုင္ပါရန္ အဆိုတင္သြင္းအပ္ပါတယ္ခင္ဗ်ား။  

 

 ဥကၠ႒ ။ ။ အစီအစဥ ္ ၁၅ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕ 

လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၁၅၄ နည္းဥပေဒခြဲ (ခ) အရ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ 

ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသ ူ အက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ စိစစ္ေတြ႕ရွိမႈ အစီအရင္ခံစာကိ ု ဖတ္ၾကားရွင္းလင္းရန္ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။ 

 

 ဦးခင္ေမာင္ၫိ(ုေပါက္မဆဲႏၵနယ)္။ ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး မဂၤလာပါလို႔ ႏႈတ္ခြန္းဆက္ဂါရဝျပဳအပ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္ေတာ္ကေတာ့ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီး၊ ေပါက္မဆဲႏၵနယ္မွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီဝင ္ဦးခင္ေမာင္ၫုိျဖစ္ပါတယ္။ ကၽြန္ေတာ္အေနနဲ႔ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတ ီကိုယ္စား ၁၉၄၅ 

ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္း အစီရင္ခံစာ 

တင္ျပသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 



၁။ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒ (The Custodian of Movable 

Property Act,1945) သည္ ဒုတိယကမၻာစစ္ေၾကာင္ ့ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္သည့္ ပစၥည္းမ်ားကို 

လက္လြတ္ဆုံး႐ႈံးခဲ့ရသည့္ ပိုင္ရွင္မ်ား၏ ပစၥည္းမ်ား ျပန္လည္ရရွိႏိုင္ရန္ႏွင့္ ပစၥည္း ပိုင္ရွင္မ်ားသို႔ 

ျပန္လည္ေပးအပ္ႏိုင္ရန္အတြက ္ ပစၥည္းထိန္းခန္႔အပ္ႏိုင္ရန ္ ရည္႐ြယ္၍ ျပ႒ာန္းထားျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 

ဒုတိယကမၻာစစ္ေၾကာင္ ့ လက္လြတ္ဆုံး႐ႈံးခဲ့ရသည့္ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းမ်ားကို ပစၥည္းထိန္းထံမွ 

ျပန္လည္ေတာင္းခံႏိုင္ရန ္ကာလသတ္မွတ္ခ်က္ကိ ုယင္း ဥပေဒပုဒ္မ ၇၊ ပုဒ္မခြဲ (၂)တြင ္ 1st November 1948 

ဟူ၍ လည္းေကာင္း၊ ပုဒ္မ ၉ ပုဒ္မခြဲ (၁-က)တြင္ 31st October 1948 ဟူ၍ လည္းေကာင္း 

ျပ႒ာန္းထားပါသည္။ 

၂။ အဆိုပါကာလသတ္မွတ္ခ်က္သည္ ယခုအခါ ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာ ေက်ာ္လြန္သြားၿပီျဖစ္၍ 

ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္သည့္ ပစၥည္းမ်ားအား ပစၥည္းထိန္းထံမွ ျပန္လည္ေတာင္းခံႏိုင္ခြင့္ ဆိတ္သုဥ္း 

သြားၿပီျဖစ္သည္ဟုဆိုႏိုင္ပါသည္။ ထို႔အျပင္ဥပေဒပါ ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားသည္ ေခတ္ကာလအေျခအေန ႏွင့္ 

ဆီေလ်ာ္မႈမရွိေတာ့ျခင္း အခ်ိန္ကာလၾကာျမင့္စြာ က်င့္သုံးမႈမရွိျခင္း၊ ေနာင္အနာဂါတ္တြင္လည္း 

ဆက္လက္က်င့္သုံးရန ္ အေၾကာင္းမရွိျခင္းတို႔ေၾကာင့္ ႐ုပ္သိမ္းရန္ လိုအပ္သျဖင္ ့ ျပည္ေထာင္စု 

တရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္သည္ ဤအက္ဥပေဒကိ ု႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းအား ေရးဆြဲျပဳစုခဲ့ပါသည္။ 

၃။ ထိုသို႔ ျပည္ေထာင္စုတရားလႊတ္ေတာ္ခ်ဳပ္က ျပဳစုေရးဆြဲထားသည့္ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ 

ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသ ူ အက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္း အား ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္သို႔ 

အထက္ရည္ၫႊန္း (၁)ပါစာျဖင့္ ေပးပို႔ခဲ့ပါသည္။ 

၄။ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မ ွအထက္ရည္ၫႊန္း (၂)ပါစာျဖင့္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္တြင ္စတင္ ေဆြးေႏြးရန္ 

ေပးပို႔ခဲ့မႈအေပၚတြင ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ 

၁၅၁ (က)၊ ၄၄ ႏွင္ ့၄၅ တို႔ႏွင္ ့အညီ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန ္           ၃၁- ၁၂-၂၀၁၂ ရက္ေန႔တြင ္ေကာ္မတီ 

အစည္းအေဝး က်င္းပခဲ့ပါသည္။ 

၅။ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းတြင္ 

ပုဒ္မ ၂ ခုပါရွိၿပီး ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီအား လႊတ္ေတာ္ မွ တာဝန္ေပးအပ္ထားသည့္ 

အခ်က္ ၁၂ ခ်က္ႏွင္ ့ ေလ့လာစိစစ္ခဲ့ၾကရာ ယင္းအခ်က္ ၁၂ ခ်က္ ႏွင့္ ကိုက္ညီမႈရွိေၾကာင္း 

ေလ့လာစိစစ္ေတြ႕ရွိရပါသည္။ 

၆။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူ အက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ 

ဥပေဒၾကမ္းအား လႊတ္ေတာ္မ ွ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းေပးႏိုင္ပါရန္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၄၄ 

ႏွင့္အညီ စိစစ္ခဲ့ၾကၿပီး နည္းဥပေဒ ၄၅ အရ လႊတ္ေတာ္သို႔ အစီရင္ခံတင္ျပအပ္ပါသည္။ 

အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာနည္းဥပေဒ ၁၅၆ 

အရ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္၊ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသ ူ အက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ 



ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးမည့္ရက္ကိုထပ္မံေၾကညာပါမယ္။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ 

၁၅၆၊ ၁၅၇ တို႔ႏွင့္အညီ နည္းဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပင္ဆင္ခ်က္အဆိုတင္သြင္းေဆြးေႏြး လိုသူမ်ားသည္ 

ျပင္ဆင္လိုသည့္ ဥပေဒၾကမ္း၏ အပိုဒ္၊ အပိုဒ္ခြဲ၊ အေၾကာင္းအရာကိ ု တိတိက်က်ေဖာ္ျပ၍ ၂၂-၁-၂၀၁၃ 

ရက္ေန႔ေနာက္ဆုံးထားၿပီး  ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံအမည္စာရင္း 

တင္သြင္းႏိုင္ေၾကာင္းေၾကညာပါတယ္။ ဒီဥပေဒၾကမ္းႏွင္ပ့တ္သက္ၿပီး ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၊ တရားေရးႏွင့္ 

ဥပေဒေရးရာေကာ္မတီႏွင္ ့ေဆြးေႏြးလိုသူမ်ား စုေပါင္းေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္ျဖစ္ပါတယ္။  

 ဥကၠ႒ ။ ။ အစီအစဥ ္၁၇ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။  

 

၁၉၄၅ ခုႏွစ ္ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒကို ႐ုပ္သိမ္းသည္ ့  ဥပေဒၾကမ္းကိ ုေဆြးေႏြးမည္ ့

လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားရွိပါက အမည္စာရင္းတင္သြင္းႏိုင္ေၾကာင္း ဥကၠ႒က ေၾကညာျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၁၅၆ 

အရ ၁၉၄၅ ခုႏွစ္ ေ႐ႊ႕ေျပာင္းႏိုင္ေသာ ပစၥည္းအုပ္ထိန္းသူအက္ဥပေဒကိ ု ႐ုပသ္ိမ္းသည့္ 

ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ေဆြးေႏြးမည့္ရက္ကို ထပ္မံေၾကညာပါမယ္။ နည္းဥပေဒ ၁၅၆၊ ၁၅၇ တို႔ႏွင့္အညီ 

ဒီဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျပင္ဆင္ခ်က္အဆိ ု တင္သြင္းေဆြးေႏြးလိုသူမ်ားသည္ ျပင္ဆင္လိုသည့္ အပိုဒ္၊ 

အပိုဒ္ခြဲ၊ အေၾကာင္းအရာကိ ုအတိအက်ေဖာ္ျပ၍ ၂၂-၁-၂၀၁၃ ရက္ေန႔ ေနာက္ဆုံးထားၿပီး ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဒုတိယၫႊန္ၾကားေရးမႉးခ်ဳပ္ထံ အမည္စာရင္းတင္သြင္းႏိုင ္ ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။ 

ဒီဥပေဒၾကမ္းႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၊ တရားေရးႏွင့္ ဥပေဒေရးရာေကာ္မတ ီ ႏွင့္ 

ေဆြးေႏြးလိုသူမ်ား စုေပါင္းေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန ္ျဖစ္ပါတယ္။  

ေဒၚတင္ႏြယ္ဦး၊ ဒဂုံၿမိဳ႕သစ္ေျမာက္ပိုင္းမဆဲႏၵနယ္က ၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကို ႐ုပ္သိမ္းသည္ ့

ဥပေဒၾကမ္းကိ ုတင္သြင္းျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ အစီအစဥ ္ ၁၇ ျဖစ္ပါတယ္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ျပည္သူ႕ 

လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၁၅၄ နည္းဥပေဒခြဲ (က)အရ ေဒၚတင္ႏြယ္ဦး၊ ဒဂုံၿမိဳ႕သစ္ေျမာက္ပိုင္း 

မဆဲႏၵနယ္က ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းကို တင္သြင္းရန္ 

ျဖစ္တဲ့အတြက ္အဆိုတင္သြင္းရန ္ေဒၚတင္ႏြယ္ဦးအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။  

 

 ေဒၚတင္ႏြယ္ဦး(ဒဂုံၿမိဳ႕သစ္ေျမာက္ပိုင္းမဆဲႏၵနယ္)။   ။ ေလးစားအပ္ပါေသာ ျပည္သူ႕ 

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးႏွင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား၊ ႂကြေရာက္လာၾကေသာ ဧည့္သည္ 

ေတာ္မ်ားအားလုံး ကိုယ္စိတ္ႏွစ္ျဖာက်န္းမာရန ္ ႏွစ္သစ္ကူးမွာ ဆုေတာင္းအပ္ပါတယ္။ ကၽြန္မကေတာ့ 

ဒဂုံၿမိဳ႕သစ္ေျမာက္ပိုင္းမဆဲႏၵနယ္မ ွ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေဒၚတင္ႏြယ္ဦး ျဖစ္ပါတယ္။ 

အျခားေကာ္မတီဝင္ေတြကဲ့သို႔ ေျပာရမယ္ဆိုလို႔ရွိရင ္BAC ပူးေပါင္းအဖြဲ႕ဝင္ ျဖစ္ပါတယ္။ ေနာက္တစ္ခုကေတာ့ 

The Grand and Finical Development မွာလည္း အဖြဲ႕ဝင္ ျဖစ္ပါတယ္။ 



ဒီဥပေဒကိုတင္တဲ့ရည္႐ြယ္ခ်က္ကိုလည္း နည္းနည္းေလးရွင္းရမယ္ဆိုရင ္ စက္တင္ဘာ ၂၇ ရက္တုန္း က 

လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီးဆ ီ စာေရးၿပီးေတာ့ ဒီဥပေဒၾကမ္းေလးျပင္ဖို႔ဆိုၿပီးေတာ့ တင္ပါတယ္။ 

တင္ရတဲ့အေၾကာင္းအရင္းက ဘာလဆဲိုေတာ့ ကၽြန္မတို႔ ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္မွာ ဒီမိုကေရစီ 

အေရးတႀကီးလိုအပ္တယ္ဆိုၿပီးေတာ့ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးယႏၲရား အေကာင္အထည္ေဖာ္ဖို႔ဆိုၿပီး ေတာ့ Proposel 

တင္ဖူးပါတယ္။ ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္မွာ တိုင္းႏွင့္ျပည္နယ ္ ေဒသႀကီး 

အုပ္ခ်ဳပ္မႈျပဳလုပ္တဲ့အခါမွာ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္က တိုက္႐ိုက္ကြပ္ကအဲုပ္ခ်ဳပ္ရမယ္၊ ဘယ္အဆင့္ဆိုရင ္

တိုင္းေဒသႀကီးက ခြဲၿပီးအုပ္ခ်ဳပ္ရမယ္ဆိုၿပီးေတာ့ Vertically ေရာ၊ Horizontally ေရာ 

ခြဲျခမ္းစိတ္ျဖာစဥ္းစားတတ္ေအာင္ ကၽြန္မက ေလလ့ာရင္းနဲ႔ ဒီဥပေဒကိုေတြ႕လို႔ သီးျခားတင္ျပရ ျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္မအေနနဲ႔ ၿပီးခဲ့တဲ့ ၁၅ ရက္ေန႔ေျမာက ္ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝးမွာတုန္းကလည္း တစ္ခါ အက်ိဳးအေၾကာင္း 

ေဖာ္ျပခ်က္ေတာ့ တင္ျပျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ အခုထပ္ၿပီးေတာ့ တင္ျပရမယ္ဆိုရင ္ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ 

စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ဥပေဒ တစ္နည္းအားျဖင့္ ႏိုင္ငံေတာ္ ၿငိမ္ဝပ္ ပိျပားမႈတည္ေဆာက္ေရး 

အဖြဲ႕ဥပေဒအမွတ ္ (၅/၉၃)ကို ႐ုပ္သိမ္းသည့္ဥပေဒႏွင့္ပတ္သက္၍ အက်ိဳး အေၾကာင္းကိ ု ေအာက္ပါအတိုင္း 

ေဖာ္ျပရွင္းလင္းတင္ျပအပ္ပါတယ္။  

 (၁) ၂၀၀၈ ခုႏွစ္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၈၈ ဇယား (၂) အရ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ္ 

ျပည္နယ္ဥပေဒျပဳစာရင္းအရ ေဒသဆိုင္ရာ လႊတ္ေတာ္မ်ားမ ွ မိမိတို႔၏ ဥပေဒျပဳမႈ အာဏာရပ္ကိ ု

လြတ္လပ္ပြင့္လင္းစြာ ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္ႏွင့္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒအရ အာဏာမ်ား ခြဲေဝအပ္ႏွင္း ထားသည့္မူ 

(Decentralization) ကို ဥပေဒအရ အက်ိဳးသက္ေရာက္ေစရန္အတြက ္ ဤဥပေဒကိ ု ျပ႒ာန္းေပးရန္ 

လိုအပ္လာပါတယ္။ ထို႔အျပင ္ (၂) အခ်က္အေနနဲ႔ဆိုရင ္၂၀၀၈ ခုႏွစ ္ဖြဲ႕စည္းပုံ အေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၉၆ ဇယား 

(၁) ျပည္ေထာင္စုဥပေဒျပဳစာရင္းတြင္ စည္ပင္သာယာေရးႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္းၿပီး ဥပေဒျပဳႏိုင္ရန္ 

သတ္မွတ္ေဖာ္ျပထားျခင္းမေတြ႕ရပါ။ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒ စာအုပ္ပါလို႔ရွိရင ္ Refer လုပ္လို႔ရပါတယ္။ 

ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားမႈတည္ေဆာက္ေရးအဖြဲ႕ ဥပေဒ အမွတ ္ (၅/၉၃)ႏွင့္ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ 

စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ဥပေဒကိ ု ျပ႒ာန္းခဲ့ရျခင္းမွာ ယေန႔လက္ရွ ိ ကာလအေနအထားတြင ္ အေျခခံဥပေဒ 

ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားႏွင့္ကိုက္ညီမႈမရွိသည္ကိ ု ေတြ႕ရွိရပါသည္။ ၂၀၀၈ အေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၈၈ ဇယား (၂) 

တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္ဥပေဒျပဳစာရင္းတြင္ အပိုဒ ္ ၈ စီမံခန္႔ခြဲေရးက႑ အပိုဒ္ခြဲငယ ္ (က) တြင ္

စည္ပင္သာယာေရးဟ ု ျပ႒ာန္းပါရွိသျဖင့္ လက္ေတြ႕တြင ္ ကိုက္ညီမႈမရွိတာေတြ႕ရပါတယ္။ တစ္ဖန္ 

(၃)အေနနဲ႔ဆိုရင ္ ၂၀၀၈ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံ ဥပေဒပုဒ္မ ၁၁ (ခ)မွာ ထိုသို႔ ပိုင္းျခားထားသည့္ 

ႏိုင္ငံေတာ္အာဏာသုံးရပ္ကိ ု ျပည္ေထာင္စု တိုင္းေဒသႀကီးမ်ား ျပည္နယ္မ်ားႏွင့္ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ 

စီရင္စုမ်ားအား ခြဲေဝအပ္ႏွင္းသည္ဟ ုျပ႒ာန္းထားသည့္အတြက ္အတအိလင္း (Retaliation) တစ္နည္းအားျဖင့္ 

ေဒသအႏၲရအုပ္ခ်ဳပ္ေရး (Regional Administration) အျဖစ္ အာဏာခြဲေဝအပ္ႏွင္းထားတာ ေတြ႕ရပါတယ္။ 

ဒါေၾကာင့္မို႔လို႔ ကၽြန္မက ၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒကိ ု ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္မ ွ

႐ုပ္သိမ္းႏိုင ္ ရန္အတြက ္ အခုေခတ္ကာလႏွင္ ့ မကိုက္ညီတဲ့အတြက ္ အဆိုပါ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ 

စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ မ်ားဥပေဒ တစ္နည္းအားျဖင့္ ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားမႈ တည္ေဆာက္ေရးအဖြဲ႕ 

ဥပေဒအမွတ ္ (၅/၉၃) ကို သက္ဆိုင္ရာ ျပည္နယ္တိုင္းမ်ားအလိုက ္ စုစည္းၿပီးေတာ့ သီးျခားစီ 

ဥပေဒျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္အတြက ္ အခုလိုတင္ျပရျခင္း ျဖစ္ပါတယ္။ တစ္နည္းအားျဖင့္ေျပာရမယ္ဆိုရင္ 



တိုင္းႏွင့္ျပည္နယ္ေတြရ႕ဲ Only Source of Income မွာ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ကပရဲမွာ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ကၽြန္မက ဥပေဒၾကမ္းေလး ဖတ္ၾကားပါမယ္။  

၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒ၊ (ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားမႈတည္ေဆာက္ေရး 

အဖြဲ႕ဥပေဒအမွတ(္၅/၉၃)) ကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ဥပေဒ (၂၀၁၂ ခုႏွစ ္ ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္ဥပေဒ အမွတ-္     

) ၁၉၄၇ ခုႏွစ္ ……… လ ….  ရက္။ ၂၀၁၃ ခုႏွစ ္ …….  လ …. ရက္ ျဖစ္ပါတယ္။  

ျပည္ေထာင္စုလႊတ္ေတာ္သည္ ဥပေဒကိ ု ျပ႒ာန္းလိုက္သည္။ အမည္ေခၚတြင္ျခင္း။ နံပါတ္ (၁) က ဤဥပေဒကို 

၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒကို ႐ုပ္သိမ္းသည့္ဥပေဒဟ ု ေခၚတြင္ေစ ရမည္။ (၂) ၁၉၉၃ 

ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒကိ ု သက္ဆိုင္ရာ ျပည္နယ္တိုင္းမ်ား အလိုက္ 

စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒျပ႒ာန္းသည့္ေန႔မွစ၍ ဤဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းခြင့္ျပဳလိုက္သည္။ 

ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒအရ ကၽြႏ္ုပ္ လက္မွတ္ေရးထိုးသည္။ ပု ံသိန္းစိန္ 

ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ ျပည္ေထာင္စုသမၼတျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္ျဖစ္ပါတယ္။ အားလုံးကို ေက်းဇူး တင္ပါတယ္။ 

(ၾသဘာသံမ်ား) 

 

၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကို ႐ုပ္သိမ္းသည္ ့ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ၏ 

အစီရင္ခံစာကိ ုဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီက ဖတ္ၾကားရွင္းလင္းျခင္း 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္မွာ တင္ျပဖို႔ကေတာ့ ဒီဥပေဒၾကမ္းတင္သြင္းေဆြးေႏြးဖို႔ အဆိုျပဳ 

တင္ျပပါသည္ဆိုတဲ့ဟာပ ဲ ျဖစ္ရပါမယ္။ ဒါေပမယ့္ ကၽြန္ေတာ္တို႔ သေဘာသဘာဝအရ ဒီလိုရွိေသာ္ လည္း 

အခုတင္ျပခ်က္ကိ ုကၽြန္ေတာ္တို႔ လက္ခံေဆာင္႐ြက္မွာ ျဖစ္တဲ့အတြက္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ 

၁၅၄ နည္းဥပေဒခြဲ(ခ)အရ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒကိ ု႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ အစီရင္ခံစာကိ ု ဖတ္ၾကားရွင္းလင္းရန ္ ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီအား ဖိတ္ေခၚပါတယ္။  

ေဒၚနန္းဝါႏ(ုအဖြဲ႕ဝင္၊ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီ)။ ။ မဂၤလာပါလို႔ ႏႈတ္ခြန္းဆက္သပါ တယ္ရွင့္။ ကၽြန္မကေတာ့ 

ရွမ္းျပည္နယ္၊ ကြန္ဟိန္းမဆဲႏၵနယ္က ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္ ေဒၚနန္းဝါႏု ျဖစ္ပါတယ္။ 

ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ အဖြဲ႕ဝင္ျဖစ္ပါတယ္ရွင့္။ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ တာဝန္ေပးခ်က္အရ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ 

စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ဥပေဒ၊ ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားမႈ တည္ေဆာက္ေရးအဖြဲ႕ဥပေဒအမွတ(္၅/၉၃) ကို 

႐ုပ္သိမ္းသည့္ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ အစီရင္ခံစာကိ ု

တင္သြင္းသြားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။  

၁။ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီး၊ ဒဂုံၿမိဳ႕သစ္ေျမာက္ပိုင္းမဆဲႏၵနယ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ ္

ေဒၚတင္ႏြယ္ဦးမ ွ တင္သြင္းလာေသာ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ ဥပေဒအမွတ ္ (၅/၉၃) ကို 

႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းအား ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၁၅၁ (ခ)အရ ေဆာင္႐ြက္ ႏိုင္ရန္ 

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသို႔ ေပးပို႔လာပါသည္။ 



၂။ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၈၈ ဇယား (၂)အရ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္ 

ဥပေဒျပဳစာရင္းတြင္ေဒသဆိုင္ရာ လႊတ္ေတာ္မ်ားမ ွမိမိတို႔၏ ဥပေဒျပဳမႈအာဏာရပ္ကိ ုလြတ္လပ္ပြင့္လင္းစြာျဖင္ ့

ေဆာင္႐ြက္ႏိုင္ရန္ႏွင္ ့ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒအရ အာဏာမ်ား ခြဲေဝ အပ္ႏွင္းထားသည့္မူ Decentralization 

ကို ဥပေဒအရအက်ိဳးသက္ေရာက္ေစရန ္လိုအပ္ပါေၾကာင္း ကိ ုေဒၚတင္ႏြယ္ဦးက တင္ျပထားပါသည္။ 

၃။ ဖြဲ႕စည္းပုံအေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၉၆ ဇယား (၁) ျပည္ေထာင္စုဥပေဒျပဳစာရင္းတြင ္စည္ပင ္သာယာေရးႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္းၿပီး ဥပေဒျပဳႏိုင္ရန္ သတ္မွတ္ေဖာ္ျပထားျခင္းမရွိပါ။ ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ 

ပိျပားမႈတည္ေဆာက္ေရးအဖြဲ႕ဥပေဒအမွတ ္ (၅/၉၃) ျဖင္ ့ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ား ဥပေဒကို 

ျပ႒ာန္းခဲ့ျခင္းမွာ ယေန႔လက္ရွိကာလအေနအထားတြင ္  အေျခခံဥပေဒပါ ျပ႒ာန္းခ်က္ မ်ားႏွင့္ 

ကိုက္ညီမႈမရွိသည္ကိ ုေတြ႕ရပါသည္။ အေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၈၈ ဇယား (၂) တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ျပည္နယ္ 

ဥပေဒျပဳစာရင္းတြင္ အပိုဒ ္ (စ) စီမံခန္႔ခြဲေရးက႑ အပိုဒ္ခြဲငယ ္ (က) တြင ္ စည္ပင္သာယာေရးဟ ု

ျပ႒ာန္းထားပါသည္။  

၄။ ထို႔ေၾကာင္ ့ ႏိုင္ငံေတာ္အာဏာသုံးရပ္ကိ ု ခြဲေဝအပ္ႏွင္းသည္ဟ ု အေျခခံဥပေဒပုဒ္မ ၁၁ (ခ)ပါ 

ျပ႒ာန္းခ်က္ႏွင့္အညီ  တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္မ်ားက ဥပေဒျပဳစာရင္းတြင္ ပါဝင္သည့္ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ 

စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒ (ႏိုင္ငံေတာ္ၿငိမ္ဝပ္ပိျပားမႈတည္ေဆာက္ေရးအဖြဲ႕ ဥပေဒအမွတ ္ ၅/၉၃)ကို 

ေခတ္ကာလႏွင့္မကိုက္ညီေတာ့သျဖင္ ့ ဖ်က္သိမ္းရန္လိုအပ္ပါေၾကာင္း၊ ဥပေဒၾကမ္းကို 

ေရးဆြဲျပဳစုတင္ျပထားေသာ ေဒၚတင္ႏြယ္ဦးမ ွအက်ိဳးအေၾကာင္း ရွင္းလင္းေဖာ္ျပ ထားပါသည္။  

၅။ ယင္းဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္း၍ ၂၃-၁၁-၂၀၁၂ ရက္ေန႔တြင ္ က်င္းပေသာ ပထမအႀကိမ ္

ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ပၪၥမပုံမွန္အစည္းအေဝး (၁၅) ရက္ေျမာက္ေန႔တြင ္တင္သြင္းခဲ့ၿပီး ျပည္သူ႕ လႊတ္ေတာ္မ ွ

လက္ခံေဆြးေႏြးရန ္ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၿပီးျဖစ္ပါသည္။  

၆။ ထို႔ေၾကာင္ ့ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီသည္ ၃၀-၁၁-၂၀၁၂ ရက္ေန႔တြင္ 

ယင္းဥပေဒၾကမ္းႏွင္ ့ စပ္လ်ဥ္းၿပီး တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၊ ကိုယ္ပိုင ္

အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသဦးစီးအဖြဲ႕မ်ား၊ ေနျပည္ေတာ္ စည္ပင္သာယာေရးေကာင္စီႏွင္ ့ နယ္စပ္ေရးရာ 

ဝန္ႀကီးဌာနမ်ားတြင္ မည္သို႔ေဆာင္႐ြက္ထားသည္ကိ ု အေၾကာင္းျပန္ၾကားေပးပါရန္ ၫိွႏႈိင္းစာမ်ား 

ေပးပို႔ခဲ့ပါသည္။  

၇။ ထိုသို႔ေပးပို႔ခ်က္အရ ေအာက္ေဖာ္ျပပါ တိုင္းေဒသႀကီး သို႔မဟုတ ္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ားမ ွ

အေၾကာင္းျပန္ၾကားလာပါသည္ - 

(၁) ၂၀-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ကခ်င္ျပည္နယ ္ လႊတ္ေတာ္တြင ္ ဥပေဒမူၾကမ္း အတည္ျပဳ 

ႏိုင္ေရး ျပည္ေထာင္စုေရွ႕ေနခ်ဳပ္႐ုံးသို႔ ေပးပို႔ထားပါေၾကာင္း၊ 

(၂) ၁၄-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင ္ လႊတ္ေတာ္မ ွ အတည္ျပဳ 

ႏိုင္ေရးစီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 



(၃) ၂၁-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင ္ ကရင္ျပည္နယ္ စည္ပင္ 

သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ား ဥပေဒအျဖစ္ထုတ္ျပန္ေရး ဆက္လက္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 

ဥပေဒကိ ုအတည္ျပဳၿပီးျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

(၄) ၁၈-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင ္ စည္ပင္သာယာေရး ဥပေဒ 

မူၾကမ္း ေရးဆြဲေရး စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 

(၅) ၁၈-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင ္ ပထမအႀကိမ ္

တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္  စတုတၳပုံမွန္အစည္းအေဝး၌  အတည္ျပဳၿပီး ဥပေဒအျဖစ္ 

ထုတ္ျပန္ၿပီး ျဖစ္ေၾကာင္း၊ 

(၆) ၂၀-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင ္ ျပင္ဆင္သည့္ 

ဥပေဒမ်ားအတည္ျပဳၿပီး ျဖစ္ေၾကာင္းႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒမ်ားေရးဆြဲေရး အတည္ျပဳ 

ရန္ စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 

(၇) ၁၁-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင ္ ဥပေဒအတည္ျပဳ 

ျပ႒ာန္းႏိုင္ေရး စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေၾကာင္း၊ 

(၈) ၃၁-၁၁-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင ္ အစိုးရတြင္ 

အတည္ျပဳၿပီး တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္တြင ္အတည္ျပဳရန္က်န္ရွိေနေၾကာင္း၊ 

(၉) ၂၀-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ တနသၤာရီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင ္ ဥပေဒၾကမ္းကို 

အစိုးရအဖြဲ႕မွ အတည္ျပဳၿပီး ျပည္ေထာင္စုေရွ႕ေနခ်ဳပ္႐ုံးသို႔ ပို႔ထားေၾကာင္း၊ 

(၁၀) ၁၀-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင ္ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္နယ္ 

လႊတ္ေတာ္  စတုတၳပုံမွန္အစည္းအေဝး၌  ၂၀၁၂ ခုႏွစ ္မြန္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ဥပေဒ အမွတ္ 

(၆) အျဖစ္ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းၿပီးေၾကာင္း၊ 

(၁၁) ၁၇-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင ္ ရွမ္းျပည္နယ္ စည္ပင္ 

သာယာေရးအဖြဲ႕ ဥပေဒၾကမ္းႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး ျဖည့္စြက္အႀကံျပဳခ်က္မ်ားျဖင့္ 

ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရသို႔ တင္ျပထားေၾကာင္း၊ 

(၁၂) ၁၂-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ ေနျပည္ေတာ္စည္ပင္တြင္ ဥပေဒကိ ု ျပင္ဆင္ေရးဆြဲၿပီး 

ျဖည့္စြက္ရန္ အခ်က္မ်ားျဖင့္  ျပည္ေထာင္စုေရွ႕ေနခ်ဳပ္႐ုံးသို႔ ေပးပို႔တင္ျပထားေၾကာင္း၊ 

(၁၃) ၂၈-၁၂-၂၀၁၂ ရက္စြဲပါစာအရ "ဝ" ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသတြင ္ေဒသႏွင္ ့ကိုက္ညီ ေသာ 

သီးျခားစည္ပင္သာယာေရးဥပေဒအတည္ျပဳႏိုင္ေရး ရွမ္းျပည္နယ္အစိုးရသို႔တင္ျပ ထားၿပီးျဖစ္ 

ေၾကာင္း၊ 

၈။ အထက္ေဖာ္ျပပါ အေၾကာင္းျပန္ၾကားခ်က္မ်ားအရ တိုင္းေဒသႀကီး၊ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ား၊ 

ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ တိုင္းေဒသဦးစီးအဖြဲ႕မ်ား၊ ေနျပည္ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီတို႔တြင ္



သက္ဆိုင္သည့္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒမ်ား ေရးဆြဲျပ႒ာန္းႏိုင္ရန္စီစဥ္ေဆာင္႐ြက္လ်က္ရွိေန ေၾကာင္းႏွင့္ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ႏွင္ ့ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မ်ားတြင္သာ အတည္ျပဳျပ႒ာန္းႏိုင္ေၾကာင္း 

ေလ့လာေတြ႕ရွိရပါသည္။  

၉။ ထို႔ေၾကာင္ ့ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင္ ့ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အားလုံး၊ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ ေဒသဦးစီး 

အဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ ေနျပည္ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီတို႔တြင ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒမ်ား 

အတည္ျပဳျပ႒ာန္းၿပီးသည့္အခ်ိန္မွသာ ၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒကို ႐ုပ္သိမ္း သည့္ 

ဥပေဒၾကမ္းအား  အတည္ျပဳသင့္ပါေၾကာင္း ေလ့လာစိစစ ္ေတြ႕ရွိရပါသည္။  

၁၀။ သို႔ျဖစ္ပါ၍ ၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ားဥပေဒကိ ု ႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္း 

ႏွင့္စပ္လ်ဥ္းၿပီး လႊတ္ေတာ္မ ွ အတည္ျပဳေပးႏိုင္ပါရန ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဆိုင္ရာ နည္းဥပေဒ ၄၄ အရ 

စိစစ္ခဲ့ၾကၿပီး နည္းဥပေဒ ၄၅ အရ အတည္ျပဳႏိုင္ရန ္အစီရင္ခံတင္ျပအပ္ပါသည္။ (ၾသဘာသံမ်ား) 

 

ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ယခုဥပေဒၾကမ္းေကာ္မတီရ႕ဲ အဓိက 

သုံးသပ္တင္ျပခ်က္မွာ စာမ်က္ႏွာ ၄ စာပိုဒ္ ၉ ပါ အေၾကာင္းအရာ ျဖစ္ပါတယ္။ အေၾကာင္းအရာ 

ဖတ္ၾကားတင္ျပပါမယ္။ ထို႔ေၾကာင့္ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အားလုံး၊ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ ္ ခြင့္ရ 

ေဒသဦးစီးအဖြဲ႕မ်ားႏွင့္ ေနျပည္ေတာ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီတို႔တြင ္ စည္ပင္သာယာေရး ဥပေဒမ်ား 

အတည္ျပဳျပ႒ာန္းၿပီးသည့္အခ်ိန္ကာလမွသာ ၁၉၉၃ ခုႏွစ ္ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕မ်ား ဥပေဒကို 

႐ုပ္သိမ္းသည့္ ဥပေဒၾကမ္းအား  အတည္ျပဳသင့္ပါေၾကာင္း ေလ့လာစိစစ္ ေတြ႕ရွိရပါတယ ္ လို႔ 

တင္ျပထားတာရွိပါတယ္။ တစ္ခါ စာပိုဒ ္ ၇ မွာ တိုင္းေဒသႀကီး အသီးသီးရ႕ဲ စည္ပင္သာယာေရး 

ဥပေဒႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ေဆာင္႐ြက္ခ်က္မ်ားကို ရွင္းလင္းထားတာေတြ႕ရပါတယ္။ ကရင္ျပည္နယ္၊ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီး၊ မြန္ျပည္နယ္တို႔ဟာ ဒီစည္ပင္သာယာဥပေဒမ်ား အတည္ျပဳျပ႒ာန္းၿပီးေၾကာင္း 

ေတြ႕ရွိရပါတယ္။ က်န္တဲ့တိုင္းေဒသႀကီးႏွင္ ့ ျပည္နယ္၊ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရေဒသတို႔ဟာ ေဆာင္႐ြက ္

ဆျဲဖစ္ေနေၾကာင္း ေတြ႕ရွိရပါတယ္။ အဒဲီက်န္တဲ ့ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင္ ့ ျပည္နယ္၊ ကိုယ္ပိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရ 

တိုင္းတို႔ၿပီးမွသာ ဒီဥပေဒကိ ု အတည္ျပဳသင့္တယ္လို႔ ဆိုျခင္းဟာလည္း အျပည့္အဝ ေဆာင္႐ြက္သင္ ့

တဲ့ကိစၥမဟုတ္ဘူးလို႔လည္း ကၽြန္ေတာ့္အေနနဲ႔ ယူဆပါတယ္။ ဒီကိစၥႏွင့္ပတ္သက္ၿပီးေတာ့ ဥပေဒၾကမ္း 

ေကာ္မတီနဲ႔သက္ဆိုင္သည့္ အဖြဲ႕အစည္းမ်ား  ျပန္လည္ေဆြးေႏြးၿပီး ႁခြင္းခ်က္အေနနဲ႔ ဆိုၾကပါစို႔။ 

စစ္ကိုင္းတိုင္းကၿပီးရင္ စစ္ကိုင္းတိုင္း၊ မြန္ျပည္နယ္က ၿပီးရင္ မြန္ျပည္နယ္အတြက ္ မွတ္ခ်က္အေနနဲ႔ ေဖာ္ျပၿပီး 

ဒီတိုင္းေတြအတြက္ေတာ့ သက္ဆိုင္ရာတိုင္းေတြက ေရးဆြဲအတည္ျပဳျပ႒ာန္းထားတဲ ့ဥပေဒ အတိုင္းလိုက္နာၿပီး 

က်န္တဲ့တိုင္းေတြကေတာ့ လက္ရွ ိ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ ဥပေဒအတိုင္းေဆာင္႐ြက္ရမယ ္ ဆိုတာ ျဖစ္ႏိုင္၊ မျဖစ္ႏိုင္ 

ပညာရွင္မ်ားႏွင့္ သက္ဆိုင္ရာေကာ္မတီမ်ား သုံးသပ္ၿပီး ေဆာင္႐ြက္ဖို႔ ဒီရ႕ဲ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ကိ ု ဒီေန႔ 

မခ်ေသးဘႏဲွင့္ အဲ့ဒီလိုျပန္လည္ေဆြးေႏြးတင္ျပၿပီးေတာ့မ ွ ေဆာင္႐ြက္မွာ ျဖစ္ေၾကာင္း လႊတ္ေတာ္က 

တင္ျပပါတယ္။  

 



ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာဥ္ကၠ႒က ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝး    

ပထမေန႔ရပ္နားေၾကာင္းႏွင့္ အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔က်င္းပမည့္ ေန႔ရက္ႏွင့္အခ်ိန္ကိုေၾကညာျခင္း 

 ဥကၠ႒။  ။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားခင္ဗ်ား။ ပထမအႀကိမ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ 

ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ပထမေန႔ကိ ု ရပ္နားပါမယ္။ ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆဌမပုံမွန္ 

အစည္းအေဝး ဒုတိယေန႔ကိ ု ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ ဇန္နဝါရီလ ၁၁ ရက္(ေသာၾကာေန႔) ၁၀း၀၀ နာရီအခ်ိန္မွာ 

ဆက္လက္က်င္းပမွာျဖစ္ေၾကာင္း ေၾကညာပါတယ္။(ၾသဘာသံမ်ား) 

အခ်ိန္၊  ၁၂း၅၅။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ႀကီး ျပန္လည္ထြက္ခြာႏိုင္ပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 အခမ္းအနားမႉး။ ။ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားအားလုံး ျပန္လည္ထြက္ခြာႏိုင္ ပါၿပီခင္ဗ်ား။ 

 [ပထမအႀကိမ ္ ျပည္သူ႕လႊတ္ေတာ္ ဆဌမပုံမွန္အစည္းအေဝးရ႕ဲ ပထမေန႔ကိ ု ၁၂း၅၅ နာရီတြင္ 

ရပ္နားပါသည္။] 

 


